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EBSO’yu	ziyaret	eden	Orman	
ve	Su	İşleri	Bakanı	Eroğlu,	
“Konularınızın	takipçisiyim”	mesajı	
verdi.	Eroğlu	ayrıca,	EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Yorgancılar’ın	halka	
açılmada	yeni	yöntem	önerisini	
Bakanlar	Kurulu’na	taşıyacağını	
söyledi.
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Dünya hızla değişiyor. Artık büyük olan küçüğü alt edemiyor. Hızlı olan yavaş 
olanı alt ediyor.

Rupert Murdoch

Reklam ajansları, ne kadar yaratıcı olurlarsa olsunlar, doğaları gereği giderek 
rutinleşen ve yavaşlayan organizasyonlara dönüşürler.
Oysa reklamverenler sonu bitmek bilmeyen toplantılar ve uzun yaratıcı 
süreçlerden çok acil çözümlere ihtiyaç duymaktadır.

Sizin de basit ve hızlı çözümlere ihtiyacınız varsa,
bize ihtiyacınız var demektir.
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2013-2017	Çalışma	Dönemimizin	sonuna	
geldik.	Oldukça	yoğun	bir	dönemi	geride	
bırakıyoruz.	Önümüzde	yine	ülkemizi,	Bölgemizi,	
Odamızı	bekleyen	oldukça	yoğun	bir	gündem	
bulunmaktadır.	

Son	4.5	yıl	boyunca	neler	yapmışız	diye	
baktığımızda;	öncelikle	Odamızın	kurumsal	itibarını	
ve	imajını	artıran	başta	KalDer	Ege	Bölgesi	ve	
Türkiye	Mükemmellik	Ödülü	gibi	ödüller	aldığımızı,	
TOBB	Akreditasyon	Sisteminden	tam	not	alarak,	
kurumsal	gelişimimizi	ve	sürdürülebilir	başarımızı	
sağlayacak	olan	sistemleri	kurduğumuzu	
görmekten	büyük	mutluluk	duymaktayım.	Tüm	
emeği	geçenlere	şükranlarımı	sunuyorum.

Gerek	üye	memnuniyet	anketlerimizde	çıkan	
sonuçlar,	gerekse	şahsıma	yapılan	liderlik	
anketlerinin	değerlendirmeleri	çok	kıymetli	olup,	
bizi	mutlu	ederken	kurumsal	gelişimimiz	adına	
sorumluluğumuzu	daha	da	artırmaktadır.		

Bununla	birlikte,	üyelerimizin	konularını	
Ankara	nezdinde	ve	ilgili	kurumlar	düzeyinde	
çözme	gayretlerimizin	sonucunu	özellikle	bu	ikinci	
dönemde	almış	olmamız,	kararlı	duruşumuzun	en	
güzel	göstergesidir.	Çok	küçük	bir	örnek:	yıllarca	
Odamıza	her	gelen	Bakanımıza,	makamında	
ziyaret	ettiğimiz	her	Bakanımıza	yazdığımız	
konuların	başında	TRT	payı	gelmektedir.	Bir	
kere	dosyamıza	yazıp,	üstüne	yatmadık.	Ya	da	
çözülmeyecek	bu	iş	demedik.	Bu	katkı	payının	
sanayici	açısından	ne	kadar	gereksiz	bir	maliyet	
olduğunu	anlatmaya	çalıştık.	Ve	sonuç	aldık.	
Sadece	son	dönemimizde	bu	şekilde	yatırımdan,	
finansman	teminine,	vergiden	eğitime	kadar	

birçok	ana	başlıkta	65’e	yakın	konuyu	çözüme	
kavuşturduk.

Dönemimiz	boyunca	dedik	ki,	“Ülkemizin	
kalkınması	için	3	şeye	ihtiyacımız	var:	Üretimde	
İleri	Teknoloji,	Sürdürülebilir	Büyüme	ve	Nitelikli	
Eğitim”

Ve	bunun	için	neler	yapılması	gerektiğine	dair	
öneriler	sunduk,	farkındalık	oluşturmaya	çalıştık.	

Son	4.5	yılda	21	bini	aşkın	yerel	ve	ulusal	yazılı	
basında	yer	alarak,	gerek	üyelerimizin,	gerek	
Bölgemizin,	gerekse	de	ülkemizin	konularına	
ilişkin	yeri	geldi	gündemi	değerlendirdik,	yeri	geldi	
gündem	oluşturduk.

T.C.	Orman	ve	Su	İşleri	Bakanımız	Sayın	Veysel	
Eroğlu’nu	Odamızda	9	Eylül	günü	ağırladığımızda,	
Sayın	Bakanımızın	“EBSO,	gönlümüzde	taht	
kurmuş	bir	Odadır”	sözü	çok	anlamlı	ve	çok	özeldir.	

Kaybettiğimiz	yol	arkadaşlarımızı	rahmetle	ve	
saygıyla	anarken,	Odamız	üzerinde	emeği	olan	
geçmiş	dönem	başkanlarımızdan,	üyelerimize,	
son	dönemde	Meclisimizi,	Meslek	Komitelerimizi	
oluşturan,	mesailerini	Odamız	için	ayıran	
üyelerimize,	birlikte	uyumlu	çalıştığım	Yönetim	
Kurulundaki	arkadaşlarıma	ve	değerli	katkıları	
ile	bize	güç	katan	Meclis	Başkanımıza	sonsuz	
şükranlarımı	sunuyorum.	

Demokratik	hak	ve	yükümlülüğün	bir	göstergesi	
olan	Oda	seçimlerine	katılımın	yüksek	olması,	
üyelerimizin	yer	aldıkları	sektörlerin	geleceğini	de	
yakından	ilgilendirdiği	için	oldukça	önemsiyor,	her	
seçim	döneminde	artan	katılım	desteğinizin	devam	
etmesini	bekliyor,	Odamız	için	hayırlı,	uğurlu	
olmasını	diliyorum.

İKİNCİ	DÖNEMİ	KAPATIRKEN

Ender YORGANCILAR
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası
Yönetim	Kurulu	Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

							@EYorgancilar
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Konularınızın takipçisiyim

GÜNDEM

Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nı 

ziyaret eden Orman 
ve Su İşleri Bakanı 

Veysel Eroğlu, 
kendisine iletilen 
bütün konuların 

takipçisi olduğunu 
belirtirken, 

EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Yorgancılar’ın yeni 
kaynak yaratacak 

halka arz önerisini 
de Bakanlar 

Kurulu gündemine 
taşıyacağını söyledi.

Orman	ve	Su	İşleri	Bakanı	Veysel	
Eroğlu,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası’nı	ziyaretinde	sanayicinin	

konularının	yakından	takipçisi	olduğunu	
belirterek,	“İzmir	ve	Ege	Bölgesi’ne	
çok	büyük	önem	veriyoruz.	İzmirli	bir	
Başbakanınız	var.	Ben	de	Ege’nin	bir	
evladıyım.	Konularınızın	takipçisi	oldum.	
Olmaya	devam	edeceğim”	dedi.

Orman	ve	Su	İşleri	Bakanı	Veysel	
Eroğlu,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nı	
ziyaret	etti.	Vali	Erol	Ayyıldız,	AK	Parti	
İzmir	Milletvekili	Necip	Kalkan,	AK	Parti	
İl	Başkanı	Bülent	Delican	ve	Bakanlık	
bürokratlarının	yer	aldığı	ziyarette	
konuşan	EBSO	Meclis	Başkanı	Salih	
Esen,	sanayinin	konularının	çözümünde	
gösterdiği	özverili	yaklaşım	için	
Bakan	Eroğlu’na	teşekkür	etti.	Orman	
yangınlarıyla	mücadelede	gösterilen	
başarının	artarak	devam	etmesi	
dileğinde	bulunan	Esen,	“Buraların	asla	
ve	asla	imara	açılmayacak	olması	ve	
çok	hızlı	bir	şekilde	ağaçlandırmaya	
geçiyor	olmanız	bizleri	en	azından	
bu	konudaki	acımızı	bir	parça	da	
olsa	hafifletiyor”	dedi.	Bakanlar	
Kurulu’nda	gündeme	gelmesi	beklenen	
döviz	geliri	olmayan	işletmelerin	
dövizle	borçlanmasının	kısıtlanması	
düzenlemesini	doğru	bulmadıklarını	

kaydeden	Esen,	“Bu	konuda	çok	fazla	
dikkatli	olmalıyız.	Çünkü	döviz	geliri	
olmayan	firma	demek,	ihracat	geliri	
olmayan,	döviz	geliri	olmayan	firma	
anlamına	gelmez.	Girdileri	büyük	
oranda	dövize	bağlı	firmalar,	iç	piyasaya	
mal	satarken	TL	bazında	satmakta,	
ama	dövize	endeksli	satmaktadır.	Böyle	
bir	düzenlemede	bu	husus	dikkate	
alınmalı”	dedi.	

Gıpta ile izlenen ülke olduk
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	

Ender	Yorgancılar,	ülkemizin	
ekonomide	gösterdiği	başarılı	
performansın	gıpta	ile	izlendiğini	
belirterek,	“Yüzde	0.5,	yüzde1,	
yüzde	1.5	büyüme	gerçekleştiren	
ülkeleri	dikkate	aldığımızda	ülkemizin	
gerçekleştirdiği	yüzde	5.5	civarında	
bir	büyüme	oranını	bir	türlü	kabul	
edemiyorlar,	hazmedemiyorlar.	
Sanayinin	batıdan	doğuya	kaymış	
olduğu	bir	süreç	içerisinde	dinamikleri	
dünya	üretiminde	çok	daha	önemli	bir	
yere	geliyor.	Bunu	da	bugüne	kadar	
biz	Türk	müteşebbisleri	başarı	ile	
yerine	getirdik.	Bu	sene	psikolojik	eşik	
olarak	gördüğümüz	150	milyar	dolarlık	
ihracatın	üzerine	çıkarak	daha	iyi	bir	
noktaya	geleceğiz”	dedi.

Orman ve Su İşleri Bakanı Eroğlu, EBSO’da
n

 N
ih

at
 D

EL
İB

A
ŞI



7EYLÜL 2017

GÜNDEM

Bunu	yaparken	AB	ile	
ticaretin	ağırlığını	vurgulayan	
Yorgancılar,	“Ticaretimizin	60-	65	
milyar	dolarlık	seviyesini	AB	ile	
gerçekleştiriyoruz.	Dolayısıyla,	
onlarla	ilgili	olan	konunun	da	
bir	an	önce	normalleşmesi	
hem	bizim	açımızdan	hem	AB	
açısından	önemli	bir	kazanım	
olacağına	inanıyorum.		O	açıdan	
sizin	göstermiş	olduğunuz	bu	
kucaklayıcı	siyasi	üslubun,	
kutuplaşmayı	engelleyecek	
şekilde	gerçekleşmesi	önemli”	
diye	konuştu.		

Düşük kur 
yüksek faiz tehdidi
Türkiye’nin	düşük	kur	yüksek	

faizden	büyük	sıkıntı	çektiğini,	
alınan	önlemler	ve	uygulanan	
politikalar	neticesinde	önüne	
geçilen	bu	konunun	yeniden	
gündeme	gelmeye	başladığına	
dikkat	çeken	Yorgancılar	şunları	
söyledi:

“Bugünkü	ortama	
baktığımızda,	faizlerin	yine	
devlet	bankalarında	mevduat	
faizleri	14.20-	14.25	oranlarında	
gerçekleşiyor.	Böyle	bir	maliyetle	
para	toplayan	devlet	bankasının	
piyasada	ucuz	faizle	kredi	
satabilmesi	mümkün	değil.	Dolara	
baktığımızda	ise	kurun	3.	40	TL’ye	
gerilediğini	görüyoruz.	Yine	aynı	
sarmala	gireceğimiz	endişesini	
yaşıyoruz.	Bizim	bunu	taşıyabilme	
imkanımız	sözkonusu	değil.		O	
açıdan	hem	sanayici	açısından	
hem	ihracatçı	açısından	gerçek	
döviz	kurlarının	mutlaka	oluşması	
gerekiyor.”

Esen: Dövizle borçlanmada 
piyasaların görüşü alınmalı
EBSO	Meclis	Başkanı	Salih	

Esen,	hükümetin	döviz	geliri	
olmayan	şirketlerin	dövizle	
borçlanmasının	sınırlandırılması	
yönünde	yaptığı	çalışmaları	da	
gündeme	getirirken,	bu	konuda	
dikkatli	olunması	gerektiğini	
savundu.	İhracat	yapmayan	

firmanın	döviz	geliri	olmadığı	
anlamına	gelmediğini	savunan	
Esen,	“Bazı	firmaların	ihracat	geliri	
olmasa	da	iç	piyasaya	yaptığı	
satıştan	dolayı	döviz	geliri	vardır.	
Hammaddesi,	üretim	girdileri	
dövize	bağlı	firmalar	iç	piyasaya	
da	döviz	karşılığı	üzerinden	TL	
ile	satış	yapmaktadırlar.	Bu	tür	
firmaları	döviz	geliri	yok	diye	TL’ye	
mecbur	etmek	bence	yanlış	bir	
tutum	olur.	TL	ile	1	yıl	vadeye	
kadar	ancak	yüksek	faizle	kredi	
bulabilirsiniz.	Ancak	dövizle	
borçlanırken	1,	2,	3	yıl	gibi	uzun	
vadelerle	kredi	bulabilme	gerçeği	
var.	Bu	yönde	karar	alınırken	
Odaların	veya	reel	piyasaların	
görüşleri	alınmalı.	Aksi	halde	
tekrar	geriye	dönük	kararlar	
alabiliriz”	dedi.

Salih	Esen,	ekonominin	
ayaklarının	yerine	oturduğunu,	
bunu	cari	açığın	kontrol	altına	
alınmasından	ve	piyasalardaki	
dengenin	hızlı	bir	şekilde	
kurulmasından	görüldüğünü	
vurgularken,	faizlerin	düşürülmesi	
konusunda	gerekli	adımların	
atılmasını,	böylelikle	döviz	
kurlarının	da	istikrarlı	olabileceğini	
anlattı.

Bugüne nasip oldu
Orman	ve	Su	İşleri	Bakanı	

Veysel	Eroğlu,	İzmir’de	olmaktan	
ve	EBSO’	yu	ziyaretten	duyduğu	

memnuniyeti	dile	getirerek,	
“EBSO’ya	teşekkür	ediyorum.	
Güzide	bir	odamız.	Epeydir	
gelmek	istiyordum	ama	bugüne	
nasip	oldu.	EBSO	gönlümüzde	
taht	kurmuş	bir	odamızdır”	dedi.	
Türkiye’nin	kabuğunu	kırarak	
Dünyada	izlenen	bir	ülke	haline	
geldiğini	ifade	eden	Bakan	
Eroğlu,	“Yüzde	5-	5.	5	büyümeyi	
sağlayacağız.	İhracatta	150	milyar	
dolar	sınırı	aşıyoruz.	Bu	konuda	
her	türlü	desteği	veriyoruz.	
Hükümetimizin	de	gayesi	faizleri	
düşürmektir”	dedi.		

Orman	yangınlarına	müdahale	
konusunda	Türkiye’nin	lider	
ülke	olduğuna	değinen	Bakan	
Veysel	Eroğlu,	“Gündeme	
getirdiğiniz	konuların	takipçisi	
olacağım.	Biz	sanayicimize	her	
türlü	desteği	vermek	için	hazırız.	
İzmir’e,		Ege’ye	çok	büyük	önem	
veriyoruz.	İzmirli	bir	Başbakan	
olması	şanstır.	Ben	de	Ege’nin	
bir	evladıyım.	Bundan	istifade	
edin.	Cumhurbaşkanımız,	
Başbakanımıza	‘Sizler	gidin	
Ege	Bölgesi’ne	büyük	bir	proje	
hazırlayın’	dedi.	Bizler	bunun	
üzerine	Ege	Gelişim	Projesi	adıyla	
muazzam	bir	proje	hazırladık.	
Yaklaşık	30	milyar	TL’lik	yatırım.	
31	Aralık	2019,	saat	16.59’a	
kadar	bitirilecek.	Şu	ana	kadar	
çok	şeyler	yapıldı.	Daha	da	
yapılıyor,	yapılacak.	Ankara-İzmir	

l Tire	Organize	Sanayi	Bölgesi’nin	su	ihtiyacını	karşılamak	için	
baraj	talebini	inceleyeceğiz.
l Madencilik	sektörünün	ruhsatlandırma	süreleri	ve	bürokrasiyi	
önlemek	üzere	Karabük’te	pilot	uygulamasını	gerçekleştirdiğimiz	
ORBİS	sistemini	yakında	devreye	almayı	planlıyoruz.	
l Su	tahsis	sürelerinin	15	yıla	uzatılması	ve	SUDER’in	Su	Kanunu	
Taslağı	ile	ilgili	görüş	ve	taleplerini	Bakanlığımıza	ilettiğini	biliyorum,	
sektörün	sorunlarını	çözeceğiz.
l Kemalpaşa	Organize	Sanayi	Bölgesi’nin	su	ihtiyacının	önemli	bir	
bölümünü	karşılayacak	olan	Yiğitler	Barajı	isale	hattı	çalışmalarının	
projesi	için	hazırlıklara	başlayın.

Sanayicinin konularına
Bakan Eroğlu’nun yanıtları
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bölünmüş	yolu,	8	milyar	TL’lik	
muazzam	İzmir-İstanbul	otoyolu…	
Kısım	kısım	açarak	geliyoruz.	
Dolayısıyla	her	türlü	karşı	çıkmaya	
rağmen	bunları	gerçekleştirdik”	
diye	konuştu.	

Bu orijinal fikri 
Bakanlar Kurulu’nda 
gündeme getireceğim
Öte	yandan	EBSO	Yönetim	

Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
Orman	ve	Su	İşleri	Bakanı	Veysel	
Eroğlu’nun	ziyaretinde	ekonomiye	
yeni	kaynak	yaratacak	bir	halka	
arz	metodunu	gündeme	getirdi.	
Yorgancılar,	“Sayın	Bakanım;	
şirketlerin	çok	daha	rahat	
finansman	sağlayıp	özkaynaklarını	
güçlendirmelerini,	çok	daha	uygun	
finansman	bulmalarını	sağlayacak	
bir	sistem	var.	Kısa	adı	EBITDA	
(Earnings	Before	Interest,	Tax,	
Depreciation,	Amartization	/	
Firma	Değeri-Faiz,	Amortisman	
ve	Vergi	Öncesi	Kar)	olan	bu	
metoda	göre,	gelirleri	yüksek	
firmalarımız	var.	Örneğin	enerji	
sektöründe	EBITDA’sı	yüzde	
60-	65	civarında	olan	firmalar	var.	
Bu	firmalar	piyasadan	kaynak	
topladıklarında,	bankadan	hiçbir	
kredi	kullanmadan	direkt	olarak	
o	karı	alıp,	halka	dağıtabilecek	
sistemde	olacaklar.	Bununla	ilgili	
çalışma	olursa	ekonomiye	yeni	bir	
kaynak	sağlanmış	olur”	önerisinde	
bulundu.

Bu	öneriyi	çok	önemsediğini	
belirten	Bakan	Eroğlu,	“Orijinal	ve	
iyi	bir	fikir.	Bu	konuyu	Bakanlar	
Kurulu’nda	Ekonomiden	Sorumlu	
Devlet	Bakanı	ve	Başbakan	
Yardımcısı	Sayın	Mehmet	Şimşek	
ile	görüşeceğim”	dedi.	

Hem teşekkür hem talep
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı	Salih	Esen,	Menemen	

Plastik	OSB’nin	ulaşım	sorununa	getirilen	çözüm	dolayısıyla	Orman	
ve	Su	İşleri	Bakanı	Veysel	Eroğlu’na	teşekkür	etti.	DSİ	2.	Bölge	
Müdürü	Ali	Fuat	Eker’in	Seyrek	yakınlarından	geçen	sulama	kanalı	
boyunca	OSB	yolunun	ulaşıma	açılması	konusunda	yardımcı	
olduğunu	belirten	Esen,	Menemen	Plastik	İhtisas	OSB’nin	otobana	
bağlanmasına	avantaj	sağlandığını	söyledi.

Orman	yangınları	nedeniyle	duydukları	üzüntüyü	de	dile	getiren	
Esen,	ancak	Orman	ve	Su	İşleri	Bakanlığı’nın	dirayetli	tutumu,	yanan	
alanların	asla	imara	açılmayacak	olmasının	ifade	edilmesi	ve	hemen	
ağaçlandırmaya	geçilmesinin	acıyı	hafiflettiğini	belirtti.

Tire OSB’ye baraj şart
Tire	OSB	Müteşebbis	Heyet	Başkanı	Metin	Akdaş,	yöredeki	ürün	

deseni	nedeniyle	genellikle	gıda	işletmelerinin	yoğunlaştığı	bölgede	
artan	su	ihtiyacının	karşılanması	için	baraj	yapılması	gerektiğini	
söyledi.	Tire	OSB’de	halen	70	fabrikanın	üretim	yaptığını,	halen	
günlük	5	bin	ton	civarındaki	su	ihtiyacının	bin	tonunun	OSB’deki	4	
kuyudan,	4	bin	tonunun	da	yakındaki	bir	köyün	sulama	kooperatifiyle	
yapılan	anlaşma	nedeniyle	köyün	sulama	istasyonundan	
karşılandığını	bildiren	Akdaş,	şunları	söyledi:

“Köylüler	kendi	sulamalarını	yapmaya	başladıklarında	çok	ciddi	
bir	su	ihtiyacı	içine	giriyoruz.	İZSU’nun	sularını	kullanmak	büyük	bir	
maliyet	artışına	neden	oluyor.	Bölgemizdeki	iki	büyük	süt	ürünü	tesisi	
yatırımlarını	tamamlayıp	tam	kapasiteyle	üretime	geçtiklerinde	su	
ihtiyacımız	iki	katına	çıkacak.	Yine	yer	tahsisi	yapılan	bir	büyük	süt	
ürünü	firmamız	yatırımını	tamamladığında	günlük	su	ihtiyacımız	20	
bin	metreküpe	ulaşacak.	Bu	ihtiyacı	maalesef	kendi	kuyularımız	ve	
köyün	sulama	kooperatifiyle	karşılayabilecek	durumda	değiliz.	Bu	
nedenle	Tire	OSB’yi	besleyecek	bir	baraj	projelendirilmeli.”

KOSBİ’de dere ıslahı ve 
isale hattı
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Üyesi	ve	Kemalpaşa	

OSB	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Kamil	Porsuk,	organize	sanayi	
bölgesinin	yapılaşması	tamamlanmadan	Nif	Çayı	ve	derelerin	
ıslahının	bitirilmesi	gerektiğini	söyledi.	Porsuk,	Yiğitler	Barajı	isale	
hattı	konusunda	da	kendilerine	destek	verilmesini	istedi.

Hem	Kemalpaşa	OSB’ye	su	sağlayacak	hem	de	bölgedeki	
tarımsal	sulama	ihtiyacını	karşılayacak	Yiğitler	Barajı’nın	temelinin	
8	Nisan’da	atıldığını	hatırlatan	Kamil	Porsuk,	bu	barajla	birlikte	35	
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yıllık	sorunun	çözümlendiğini	
belirtti.	Yiğitler	Barajı’nın	yapımı	
konusunda	Kemalpaşa	OSB’nin	
de	2000	yılında	protokol	
imzaladığını	hatırlatan	Porsuk,	
“Barajda	toplanacak	16	milyon	
metreküp	suyun	9	milyon	
metreküpü	KOSBİ	tarafından	
kullanılacak.	Yiğitler	Barajı’nın	
isale	hattı	da	3	yıllık	süreçte	
yapılacak.	Orman	ve	Su	İşleri	
Bakanlığı	ile	DSİ’nin,	isale	hattı	
için	proje	aşaması	ve	neler	
yapılabileceği	konusunda	bize	
destek	olmasını	istiyoruz”	dedi.

Kamil	Porsuk,	Nif	Çayı’nın	
ana	kolunda	DSİ	tarafından	ıslah	
çalışmalarının	sürdürüldüğünü	
ifade	ederken,	şu	bilgileri	verdi:

“Kemalpaşa	OSB’nin	13	milyon	
metrekarelik	alanının	yarısında	
planlama	bitti,	diğer	yarısında	
parselasyon	planları	yapılıyor.	
Nif	Çayı’nın	16	kilometrelik	ana	
kolunun	4	kilometresinin	ıslahını	
KOSBİ	yapmış,	20	kilometrelik	
ara	kolların	da	8	kilometresi	
yapılmış.	Ana	kol	dışında	18	adet	
dere	var.	Bu	ıslah	çalışmalarını	
parselasyondan	ve	yapılaşmadan	
sonraya	kalırsa	ciddi	sorunlarla	
karşı	karşıya	kalacağız.	Islah	
çalışmalarının	tamamlanması	
bölgemize	destek	olur.”

Ürün: Madencilerin orman 
izinleri tek elden olmalı
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

Yönetim	Kurulu	Üyesi	Hakan	
Ürün,	madencilik	sektörünün	
ormanda	hem	izin	hem	de	kira	
bedeli	konusundaki	konularını	
Bakan	Eroğlu’na	aktararak	ilgili	
bürokratik	işlemlerin	maden	
ruhsatıyla	paralel	olması	
gerektiğini	savundu.

Maden	işletmecilerinin	orman	
izinleri	konusunda	büyük	sıkıntılar	
yaşadığını	belirten	Ürün,	“5177	
Sayılı	Maden	Kanunu’na	göre	
madencilik	amaçlı	alınan	temdit	
dahil	izinlerin	ruhsat	süresince	
geçerli	olduğu	belirtilmesine	
rağmen	ruhsatımızın	süresini	

uzattıktan	sonra	orman	izinlerini	
de	yeniden	almamız	gerekiyor.	
Bu	izinleri	yenilerken	noterden	
yaptırdığımız	taahhütname	
için	büyük	bedeller	ödüyoruz.	
Taahhütler	firma	yetkililerinin	
imzalarıyla	olmalı.	Ruhsatla	
birlikte	izinlerin	de	uzatılması	
kabul	edilirse	madencilik	sektörü	
hem	bürokrasiden	ve	zaman	
kaybından	hem	de	fazladan	
bedel	ödemekten	kurtulur.	Ayrıca	
kanundan	doğan	yıllık	5	hektar	
bedelsiz	arazi	kullanımımız	oluyor.	
Ancak	bu	5	hektarlık	hakkı	bir	
kereye	mahsus	kullandığımızda	
izin	yenilemelerinde	tekrar	
sağlayamıyoruz.	Halbuki	bu	
hakkın	da	süre	uzatımıyla	birlikte	
devam	etmesi	gerekir”	dedi.

Hakan	Ürün,	orman	
bedellerinin	yüksekliğini	de	
gündeme	getirirken,	“Ormana	
metrekare	başına	verdiğimiz	
yıllık	kira	ile	bölgedeki	bir	köyün	
arazisini	satın	alabiliriz.	O	derece	
yüksek	bedeller	var”	diye	konuştu.

SUDER: Kaynak kiralama 
süresi artsın
Ambalajlı	Su	Üreticileri	Derneği	

(SUDER),	yatırımların	rantabilitesi	
açısından	su	tahsislerinde	kaynak	
kullanım	sürelerinin	5	yıldan	
uzun	olmasını,	kiralama	ve	izin	
işlemlerinin	tek	elde	toplanarak	
orman	izinlerindeki	bürokrasinin	
de	azaltılmasını	istedi.

Su	tahsislerinin	
büyükşehirlerde	belediyeler,	
diğer	kentlerde	ise	Özel	İdareler	
tarafından	yapıldığını	belirten	
Pınar	Su	Bursa	Tesis	Müdürü	ve	

SUDER	temsilcisi	Hakan	Soybelli,	
“Su	Tahsis	Belgesi	olmadan	
orman	izni	olmayacağı	için	
sözleşme	yapıldıktan	sonra	orman	
izin	süreleri	başlıyor.	Bunlar	
4	veya	8	aylık	süreçler.	Bizler	
sözleşmeyi	imzaladığımız	tarihten	
itibaren	kullanmadığımız	suyun	
kirasını	ödemeye	başlıyoruz.	
Daha	önce	Orman	Bölge	
Müdürlüğü’nden	sonlandırdığımız	
izin	dosyaları,	şimdiki	süreçte	
önce	Orman	Genel	Müdürlüğüne,	
oradan	Orman	ve	Su	İşleri	
Bakanlığı’na	gidiyor.	Hem	takibi	
hem	süreçlerin	uzunluğu	bizleri	
üzüyor.	Orman	izin	dosyalarının	
daha	önce	olduğu	gibi	Orman	
Bölge	Müdürlüklerinden	
sonlandırılması	yatırımcılara	
zaman	açısından	destek	olacak”	
dedi.

Soybelli,	Orman	ve	Su	İşleri	
Bakanlığı’nın	çalışmalarını	
sürdürdüğü	Su	Kanunu	
Tasarısı’ndan	umutlu	olduklarını	
vurgularken,	“Şu	anda	kiralayan	
kurumla	orman	izinleri	farklı	
yürürken	Kanun’un	yürürlüğe	
girmesinden	sonra	hem	kiralayan	
kurum	hem	orman	izinleri	
Orman	ve	Su	İşleri	Bakanlığı	
bünyesinde	nihayetleneceği	
için	bunları	entegre	etme	şansı	
olabileceğini	düşünüyoruz.	
Dolayısıyla	tahsis	işlemleri	
süresince	orman	izinlerinin	de	
sonuçlandırılabileceğini	ümit	
ediyoruz”	diye	konuştu.

Su	işletmelerindeki	
kiralamaların	5	yılla	sınırlı	
olduğunu,	ancak	işletme	için	
büyük	yatırımlar	yapıldığını	
söyleyen	Hakan	Soybelli,	ihaleyi	
bir	başka	firma	kazandığı	taktirde	
önceki	yatırımla	devam	etmesine	
imkan	sağlandığını	belirterek	
kiralama	sürelerinin	de	yeni	
kanun	çalışmaları	kapsamında	
değerlendirilmesini	istedi.	Soybelli,	
SUDER	olarak	Su	Kanunu	ile	
ilgili	çalışmalarda	aktif	rol	alma	
taleplerini	de	Orman	ve	Su	İşleri	
Bakanı	Eroğlu’na	iletti.

Orman ve Su İşleri Bakanı 
Eroğlu’na organize sanayi 

bölgelerinin su ihtiyacı için baraj 
ve gölet yapımı, su işletmelerinde 

kiralama sürelerinin yatırımı 
karşılayacak düzeye uzatılması 

ve maden ruhsatlarında izin 
işlemlerinde bürokrasinin 

azaltılması konularını ileten 
sanayiciler çözüm sözü aldı.

GÜNDEM
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İkinci 
çeyrek büyüme 

performansı, piyasa 
beklentilerinden  bir 

miktar zayıf geldi. 
Takvim etkisinden 
arındırılmış GSYH 

zincirlenmiş hacim 
endeksi, 2017 yılı 
ikinci çeyreğinde 

bir önceki yılın aynı 
çeyreğine göre 

yüzde 6.5, mevsim ve 
takvim etkilerinden 
arındırılmış GSYH 

zincirlenmiş hacim 
endeksi, bir önceki 

çeyreğe göre yüzde 
2.1 arttı.

ANALİZ

Türkiye	ekonomisi,	yılın	ikinci	
çeyreğinde	başta	Kredi	Garanti	
Fonu	olmak	üzere	hükümetin	

teşvik	ve	desteklerinin	süren	etkisiyle	
yüzde	5.1	büyüdü.	Bu	rakam,	yüzde	
5.3	olan	beklentilerin	hafif	altında	kaldı.	
Takvim	etkisinden	arındırılmış	GSYH	
zincirlenmiş	hacim	endeksi,	ikinci	
çeyrekte	bir	önceki	yılın	aynı	çeyreğine	
göre	yüzde	6.5	artarken,	mevsim	ve	
takvim	etkilerinden	arındırılmış	GSYH	
bir	önceki	çeyreğe	göre	yüzde	2.1	artış	
gösterdi.	Üretim	yöntemiyle	gayrisafi	
yurtiçi	hasıla	tahmini,	2017	yılının	ikinci	
çeyreğinde	cari	fiyatlarla	yüzde	16.3	
artarak	734.21	milyar	TL	oldu.

Verilerin	ayrıntıları	incelendiğinde	
büyümeye	en	büyük	katkının	
geçen	yılların	aksine	sabit	sermaye	
oluşumundan	geldiği	görüldü.	Yatırımlar	
yüzde	5.1’lik	büyümeye	2.9	puan	katkı	
yaptı.	Bu	kalemi	1.9	katkı	ile	hanehalkı	
tüketimi	ve	1.7	puan	ile	net	ihracat	
izledi.	Devletin	tüketim	harcaması	0.6	
stok	değişimleri	ise	büyümeyi	0.8	puan	
aşağı	çekti.

Türkiye’nin 
ikinci çeyrek
büyümesi 

5.1 
3.2

-4.3
9.5

10.5
2.3

1.93
-0.62
2.86
2.25

-0.57

Tarım
Sanayi
-İmalat sanayi
İnşaat
Hizmetler
Bilgi iletişim
Finanas ve sigorta
Gayrimenkul
Mesleki ve idari hiz.
Kamu, sağlık, eğitim
Diğer hizmetler
Vergi, sübvensiyon

4.7
6.3
6.0
6.8
5.7

10.1
9.4
1.7
5.5
1.9
5.2
3.0

0.19
1.28
1.01
0.55
1.27
0.25
0.44
0.15
0.31
0.19
0.10
0.36

HANGİ GRUP BÜYÜMEYE
NE KATKI VERDİ (%)

Büyüme Katkısı
(puan)

ÜRETİM

Vatandaşın tüketimi
Devletin tüketimi
Özel ve kamu yatırımları
İhracat
İthalat

TÜKETİM
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ANALİZ

Büyüme oranları 
revize edildi
Öte	yandan,	TÜİK	2015	

ve	2016	yıllarına	ilişkin	tüm	
çeyreklerde	ve	2017	yılı	ilk	çeyrek	
verilerinde	de	revizyona	gitti.

Buna	göre	daha	önce	yüzde	
4.5	olarak	açıklanan	2016	yılı	ilk	
çeyrek	büyümesi	yüzde	4.8’e,	
ikinci	çeyrek	yüzde	5.3’ten	yüzde	
4.9’a	revize	edildi.	Üçüncü	
çeyrekte	yüzde	1.3	daralma	yüzde	
0.8	daralmaya,	dördüncü	çeyrek	
büyümesi	ise	yüzde	3.5’ten	yüzde	
4.2’ye	revize	edildi.

Bu	yıl	ilk	çeyrek	için	büyüme	
ise	yüzde	5’ten	yüzde	5.2’ye	
yükseltildi.	TÜİK	bir	diğer	
açıklama	ile	ise	bağımsız	yıllık	
olarak	GSYH’nin	2016	yılında	
yüzde	3.2	arttığını	açıkladı.	Daha	
önce	2016	yılı	için	büyüme	yüzde	
2.9	olarak	açıklanmıştı.

Sanayinin payı yüzde 16.6
Ekonomiye	yönelik	olarak	

tartışılan	unsurlardan	biri	olan,	
GSYH	içindeki	sanayinin	payı	
olgusunda,	2016	yılında	GSYH	
içindeki	imalat	sanayinin	payı	
yüzde	16.6	olarak	ölçüldü.	Bunu	
yüzde	11.4	ile	ticaret,	yüzde	8.6	
ile	inşaat	izledi.	Hane	halkının	
tüketimi	2016	yılında	zincirlenmiş	

hacim	endeksine	göre	bir	önceki	
yıla	göre	yüzde	3.7	oranında	
arttı.	Bunun	GSYH	içindeki	
payı	yüzde	59.8	oldu.	Haneler	
yüzde	21	ile	en	fazla	gıda	için	
para	harcadı.	Yatırımlar	2016’da	
yüzde	2.2	oranında	arttı.	Devletin	
tüketim	harcamaları	ise	yüzde	9.5	
oranında	yükseldi.	Mal	ve	hizmet	
ihracatı	2016	yılında	bir	önceki	
yıla	göre	yüzde	1.9	azalırken,	

ithalat	yüzde	3.7	arttı.

İnşaat sektörü 
yüzde 6.8 büyüdü
Gayrisafi	yurtiçi	hasılayı	

oluşturan	faaliyetler	
incelendiğinde;	2017	yılının	ikinci	
çeyreğinde	bir	önceki	yılın	aynı	
çeyreğine	göre	zincirlenmiş	hacim	
değeri	olarak;	tarım	sektörü	yüzde	
4.7,	sanayi	sektörü	yüzde	6.3,	

TÜİK	ikinci	çeyrek	GSYH	verileriyle	birlikte	“Yıllık	GSYH	2016”	
verilerini	de	açıkladı.	Yıllık	olarak	hesaplanan	bu	veri,	dönemsel	
verilerden	farklı	olarak,	yeniden	hesaplamalarla	revizelerin	yapıldığı	
düzeltilmiş	istatistik	anlamına	geliyor.	Ayrıca,	uzun	dönem	ortalama	
büyüme	vb.	hesaplamalar	için	baz	teşkil	ediyor.

TÜİK	2015,	2016	ve	2017	ilk	çeyrek	verilerini	de	bu	çalışma	
kapsamında	yeniden	hesapladı.	Buna	göre	2016	büyümesi	revize	
edilerek	yüzde	3.2	oranında	belirlendi.	Önceki	dönemsel	veri	yüzde	
2.9	seviyesindeydi.

Ayrıca,	10	bin	883	dolar	olarak	revize	edildi.	Dönemsel	verilere	
göre	kişi	başına	gelir	10	bin	807	dolar	seviyesindeydi.	2016	yılında	
ekonominin	cari	fiyatlarla	büyüklüğü	2	trilyon	608	milyar	526	milyon	
TL	olarak	ölçüldü.

2016 büyümesi 3.2 
kişi başı gelir 10 bin 883 dolar

Türkiye,	yılın	ikinci	çeyreğindeki	yüzde	5.1’lik	büyümesiyle	
Avrupa	ülkeleri	arasında	dördüncü	oldu.

Türkiye	ekonomisi	yılın	ikinci	çeyreğinde	yakaladığı	büyüme	
oranıyla	Avrupa	ülkelerinin	çoğunu	geride	bıraktı.	Avrupa	Birliği	(AB	
28)	ülkelerinin	yılın	ikinci	çeyreğindeki	büyüme	ortalaması	yüzde	
2.4	olarak	gerçekleşirken,	Türkiye	aynı	dönemde	yüzde	5.1	ile	bu	
oranın	2	katından	fazla	büyüdü.

Avrupa’da	yılın	ikinci	çeyreğinde	en	fazla	büyüme	kaydeden	ülke	
Romanya	oldu.	Romanya	söz	konusu	dönemde	yüzde	5.7	büyüme	
başarısı	yakaladı.	Romanya’yı	yüzde	5.2	ile	Estonya	ve	Slovenya	
izledi.

Yılın	ikinci	çeyreğinde	Avrupa’nın	önde	gelen	ekonomilerinden	
Hollanda	yüzde	3.8,	Almanya	yüzde	2.1,	Fransa	ve	İngiltere	ise	
yüzde	1.7	büyüdü.

Türkiye	bu	yüksek	büyüme	hızıyla	gelişmekte	olan	ülkelerden	ve	
OECD	ülkelerinden	de	pozitif	yönde	ayrıştı.	Türkiye	ikinci	çeyrekte	
ortalama	büyümesi	yüzde	2.3	olan	Euro	Bölgesi’ne	göre	iki	kattan	
fazla	büyüdü.	Büyümede	Türkiye	G-20	ülkeleri	arasında	Çin	(yüzde	
6.9)	ve	Hindistan’dan	(yüzde	5.7)	sonra	üçüncü	sırada	yer	aldı.

Büyümede AB dördüncüsüyüz
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ANALİZ

inşaat	sektörü	yüzde	6.8	arttı.	
Ticaret,	ulaştırma,	konaklama	
ve	yiyecek	hizmeti	faaliyetlerinin	
toplamından	oluşan	hizmetler	
sektörünün	katma	değeri	ise	
yüzde	5.7	arttı.

Takvim	etkisinden	arındırılmış	
GSYH	zincirlenmiş	hacim	endeksi,	
2017	yılı	ikinci	çeyreğinde	bir	
önceki	yılın	aynı	çeyreğine	göre	
yüzde	6.5	arttı.	Mevsim	ve	takvim	
etkilerinden	arındırılmış	GSYH	
zincirlenmiş	hacim	endeksi,	bir	
önceki	çeyreğe	göre	yüzde	2.1	
arttı.

Hanehalkı tüketim harcaması 
yıllık yüzde 3.2 arttı
Yerleşik	hanehalklarının	ve	

hanehalkına	hizmet	eden	kar	
amacı	olmayan	kuruluşların	
(HHKOK)	toplam	nihai	tüketim	
harcamaları,	2017	yılının	ikinci	
çeyreğinde	bir	önceki	yılın	aynı	
çeyreğine	göre	zincirleme	hacim	
endeksi	olarak	yüzde	3.2	arttı.	
Devletin	nihai	tüketim	harcamaları	
yüzde	4.3	azalırken,	gayrisafi	
sabit	sermaye	oluşumu	ise	yüzde	
9.5	arttı.

Mal ve hizmet ihracatında 
yüzde 10.5 artış
Mal	ve	hizmet	ihracatı,	2017	

yılının	ikinci	çeyreğinde	bir	
önceki	yılın	aynı	çeyreğine	göre	
zincirleme	hacim	endeksi	olarak	
yüzde	10.5,	ithalatı	ise	yüzde	2.3	
arttı.

İşgücü ödemeleri % 10.8 arttı
İşgücü	ödemeleri,	2017	yılının	

ikinci	çeyreğinde	bir	önceki	yılın	
aynı	çeyreğine	göre	yüzde	10.8,	
net	işletme	artığı/karma	gelir	
yüzde	22.5	arttı.

İşgücü	ödemelerinin	cari	
fiyatlarla	gayrisafi	katma	değer	
içerisindeki	payı	geçen	yılın	aynı	
döneminde	yüzde	38,1	iken	bu	
oran	2017	yılının	ikinci	çeyreğinde	
yüzde	36.2	oldu.	Net	işletme	
artığı/karma	gelirin	payı	ise	yüzde	
45.5’ten	yüzde	47.8’e	yükseldi.

Yılın	ikinci	çeyreğinde	ihracat	yüzde	10.5,	ithalat	yüzde	2.3	
artış	gösterdi.	Söz	konusu	dönemde	ihracatın	katkısı	ile	dış	talep	
büyümeye	1.8	puanlık	katkı	sağladı.

Büyümenin	sadece	iç	talep	yoluyla	değil,	ihracatın	ithalattan	
daha	yüksek	katkı	sağlayarak	dış	talepteki	artışla	gerçekleşmesi	
“dengeli	büyüme”	olarak	nitelendirilirken,	bu	yılın	ikinci	çeyreğindeki	
söz	konusu	performansın	yıl	sonuna	kadar	sürmesi	bekleniyor.

Öte	yandan	bu	yılın	üçüncü	çeyreğinde	baz	etkisi	ve	Temmuz	
ayında	geçen	yılın	aynı	ayına	göre	yüzde	25.6’lık	sanayi	üretimi	
artışıyla	büyümenin	çift	haneye	yaklaşacağı	tahmin	ediliyor.

Bu	rakamlarla	daha	önce	Orta	Vadeli	Program’da	(OVP)	yüzde	
4.4	olarak	açıklanan	yıl	sonu	büyüme	hedefinin	üzerine	çıkılması	
öngörülüyor.	KGF	kredilerinin	de	2017	büyümesine	0.5-1	puan	
arasında	katkı	sağlaması	bekleniyor.

Büyüme ihracatla dengeli gidiyor
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İkinci	çeyrekte	büyümeyi	ihracat	
ve	özel	tüketim	sürükledi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	yılın	ilk	

iki	çeyreğinde	ekonominin	yüzde	
5	düzeyinde	büyüme	patikasına	
girdiğini	belirterek,	baz	etkisiyle	
üçüncü	çeyrekte	daha	yüksek	
büyüme	hızı	yakalanacağını	
söyledi.		Yorgancılar,	“Yılın	son	
çeyreğinde	bir	aksilik	olmaz	ise	bu	
yıl	ekonomide	özlediğimiz	yüzde	
5	düzeyinin	üzerinde	bir	büyümeyi	
göreceğiz.	Yılın	ikinci	çeyreğinde	
bizleri	en	çok	mutlu	eden	veri	
ise,	yatırımlardaki	yüzde	9.5	
düzeyindeki	büyümedir.	Bu	uzun	
süredir	özlediğimiz	bir	düzeydi”	
dedi.

2017	yılı	ikinci	çeyreğine	
ilişkin	yüzde	5.1’lik	büyüme	
verisini	değerlendiren	Yorgancılar	
yatırım	artışının	detayına	vurgu	
yaptı.	Yorgancılar,	“Yatırım	
artışının	detayı	bizleri	üzmüştür.	
Çünkü	inşaat	yatırımları	yüzde	
25	oranında	büyürken	makine	
ve	teçhizat	yatırımlarının	ilk	
çeyrekten	(yüzde	-12)	sonra	
ikinci	çeyrekte	de	(yüzde	-8.6)	
gerilemesi	gelecek	açısından	
ümitli	olmayı	güçleştirmektedir.	
Bununla	birlikte	mal	ve	hizmet	
ithalatı	yüzde	2.	3	oranında	
büyürken	turizmdeki	kısmi	
iyileşme	ve	yüzde	7.3’lük	mal	
ihracatı	artışına	bağlı	olarak	
ihracatın	yüzde	10.5	artması	da	
bizleri	sevindirmiştir.	Geleneksel	
pazarlarımızdaki	sorunlar	
ve	dünya	ekonomisindeki	
belirsizliklere	rağmen	ihracattaki	
bu	artış	dikkat	çekicidir”	diye	
konuştu.

Bu	gelişmeler	sonucu	yılın	
ilk	çeyreğinde	kamu	ve	özel	
tüketim	talebi	ile	yani	iç	talep	
ile	büyüyen	ekonomi	yılın	ikinci	
çeyreğinde	ihracat	ve	özel	

tüketim	ile	büyüdüğüne	dikkat	
çeken	Başkan	Yorgancılar,	bu	
iki	kanatlı	büyümenin	gerisinde	
ise	yılın	ikinci	çeyreğinde	yüzde	
21	düzeyinde	artan	döviz	
sepetinin	(0.5	Dolar	+	0.5	Euro)	
bulunduğunu	vurgulayarak	döviz	
kurlarının	düzeyinin	Türkiye	
ekonomisi	için	ne	kadar	önemli	
olduğu	bir	kez	daha	ortaya	
çıktığına	dikkat	çekti.	

Ender	Yorgancılar,	kamunun	
bozulan	bütçe	dengesini	
kontrol	altına	almak	için	
ikinci	çeyrekte	frene	basması	
nedeniyle	büyümenin	daha	
yüksek	gerçekleşmesinin	
mümkün	olmadığını	belirtirken,	
“Kamu	dengelerinin	sağlıklı	ve	
sürdürülebilir	olması	Türkiye	
ekonomisi	için	hayati	önem	
taşıyor.	Bu	nedenle	bütçe	
açığının	ve	borçlanma	ihtiyacının	
azalması	gerekiyor.	Dolayısıyla	
yılın	ilk	çeyreğinde	yüzde	9.7	
oranında	büyüyen	kamu	tüketim	
harcamalarının	yılın	ikinci	
çeyreğinde	yüzde	4.3	oranında	
azalması	yerinde	olmuştur.	
Böylece	Türkiye	küresel	risklere	

karşı	en	önemli	çıpasını	koruma	
kararlılığını	ortaya	koymuştur”	
dedi.

İstihdam dostu büyüme için
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	

Yorgancılar,	yılın	ikinci	çeyreğinde	
sanayi	sektörünün	büyüme	
performansını	da	değerlendirirken	
şunları	söyledi:

“Sanayi	sektörü	ilk	çeyrekte	
yüzde	6.7,	ikinci	çeyrekte	ise	6.3	
oranında	büyümüştür.	Bunlar	
küresel	ve	ulusal	konjonktür	
koşullarına	göre	oldukça	iyi	
düzeylerdir.	2016	yılı	üçüncü	
çeyreğinde	sanayi	sektörü	yüzde	
1.8	oranında	küçülmüştü.	Bu	yıl	
baz	etkisiyle	üçüncü	çeyrekte	
gelecek	olası	yüksek	büyüme	
nedeniyle	de	sektörümüzün	bu	
yılı	yüzde	5’in	üzerinde	büyüyerek	
kapatacağını	bekliyoruz.	Ancak	
makine	ve	teçhizat	yatırımlarının	
gerilemesi	2018	yılı	için	ümitli	
olmayı	güçleştiriyor.	Bu	nedenle	
sanayi	yatırımları	için	farklı	
stratejiler	gerektiği	aşikardır.	
Bu	arada	veriler	konusundaki	
tutarsızlıkların	giderilmesi	ihtiyacı	
bulunuyor.	Çünkü	sanayi	üretim	
endeksi	yılın	ikinci	çeyreğinde	
sadece	yüzde	2	düzeylerinde	
büyürken	sektörün	büyüme	
hızının	yüzde	6.3	olarak	
açıklanması	kafaları	karıştırıyor.	
Gelinen	noktada	inşaata	dayalı	
büyüme	makine	teçhizat	yatırımı	
yani	sanayi	büyümesi	ile	ikame	
edilmek	zorundadır.	Çünkü	yılın	
ikinci	çeyreğinde	işgücü	sayısı	
yüzde	3.1,	istihdam	yüzde	2.2	
artarken	işsiz	sayısı	yüzde	11.4	
artmıştır.	İstihdam	dostu	büyüme	
için,	imalat	sanayi	yatırımlarına	
öncelik	verilmesi	gerektiğini	birçok	
veride	görebiliyoruz.	Bunun	için	
vizyon	yenilenmesi	kaçınılmazdır.”

ANALİZ

Ender
Yorgancılar
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	(EBSO)	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	Türkiye’nin	bilgi	çağı	

ve	Sanayi	4.0	koşullarında	başarılı	
olmasının	mevcut	üretim	anlayışı	ve	
üretim	deseniyle	mümkün	görülmediğini	
ve	ilk	10	ekonomi	arasına	girmesinin	
zor	olduğunu	söyledi.	Bu	ifadeyi	bir	
“çaresizlik	dışa	vurumu”	değil	daha	çok	
çalışmak,	yenilenme	ihtiyacına	vurgu	
yapmak,	potansiyelimizi	görmek	adına	
kullandığının	altını	çizen	Yorgancılar,	
“Hep	birlikte	ortak	akıl	kullanmak,	yeni	
bir	vizyon	geliştirmek	durumundayız.	
Dünya	ekonomisi	ve	sanayi	üretiminde	
çok	hızlı	bir	devrim	yaşanıyor.	

Bu	devrimin	merkezinde	üretim	
sistemindeki	yenilenme	bulunuyor	ve	
sistem	üretimden	daha	önemli	hale	
geliyor.	Böylece	algoritmalar,	yapay	
zeka	ve	de	yüksek	nitelikli	işgücü	ve	
sistem	tasarımlarının	öncelikli,	önemli	
ve	belirleyici	olduğunu	görüyoruz”	dedi.

Bu	değişimin	sadece	üretimde	ve	
sisteminde	değil	pazarlama	ve	müşteri	
ilişkilerinde	de	kendini	gösterdiğine	
dikkat	çeken	Yorgancılar,	bu	bağlamda	
yeni	dönemi	ve	koşulları,	dünün	
kavramları	ile	algılamak	ve	anlamanın	
da	mümkün	olmadığını	ifade	etti.	
Ender	Yorgancılar,	yeni	şeyler	yapmak	
için	yeni	şeyler	söylemek,	yeni	

Yorgancılar:	Sanayide	nitelik	
sıçraması	gerekiyor

EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar, 
Türkiye’nin bilgi 

cağı ve Sanayi 
4.0 koşullarında 

başarılı olması için 
yenilenme ihtiyacına 
vurgu yaparak, “Hep 

birlikte ortak akıl 
kullanmak, yeni bir 
vizyon geliştirmek 

durumundayız” dedi.

VİZYON
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şeyler	söylemek	için	ise	yeni	
kavramlar	geliştirmek	gerektiğini	
vurgularken,	şöyle	konuştu:

“Nitekim	bugün	“bağımlılık	
paftası”	müşteri	ilişkilerinin	
temel	kavramlarından	biri	haline	
geldi.	Bu	kavram	ve	getirdiği	
anlayışın	sadece	akıllı	telefon	
ve	bilgisayarlar	gibi	bilgi	çağı	
ürünlerinde	değil	otomobil,	beyaz	
eşya	gibi	geleneksel	ürünlerde	
de	geçerli	olmaya	başladığını	
görüyoruz.	Otomobil	firmalarının	
garanti	sürelerini	hem	yıl	hem	
de	kullanım	mesafesi	olarak	
uzatması	sadece	çok	kaliteli	
otomobil	ürettikleri	için	değil,	
ayrıca	uzun	garanti	süresince	
otomobilinizi	yetkili	bir	servise	
götürmeniz,	orada	kullanılan	
yedek	parçaları	satın	almanız,	
daha	yüksek	bakım	maliyetlerine	
katlanmanız	anlamına	geliyor.	
Böylece	otomobil	firması	
ürün	satışı	yanında	sonrası	
aşamalardaki	(bakım,	parça,	
onarım	vb.)	olası	gelir	kaynaklarını	
da	kontrol	etmek	ve	özellikle	
de	düzenli	geliri	garanti	etmek	
imkanına	sahip	oluyor.”

Müşteri ilişkilerinin 
temel kavramı
Yine	bir	akıllı	telefon	satın	

alındığında,	garanti	kapsamında	
kalabilmesi	için	üretici	firma	
tarafından	üretilen/satılan	
bağlantılı	ürünleri	(şarj	cihazı,	
pil,	vb.)	kullanmak	ve	bakım/
onarım	yaptırmak	zorunda	
kalındığında	yetkili	servislerin	
devreye	girdiğini	ifade	eden	
Yorgancılar,	“Ayrıca	bu	akıllı	
telefonlarda	bulunan	programların	
belli	aralıklarla	yenilenmesi	
gerekiyor.	Bir	süre	sonra	da	
telefonunuz	yeni	programların	
gerektirdiği	kapasiteyi	taşımadığı	
için	değiştirilmek	durumunda	
kalacaktır.	Bu	durumda	da	akıllı	
telefon	üreticisi	firma	size,	eski	
telefonunuzu	vermeniz	kaydıyla,	
yeni	bir	telefonu	daha	uygun	
fiyatla	teklif	edecektir.	Siz	de	

belki	kullanımına	alıştığınız,	
belki	de	firma	isminin	sosyal	
algısını	kullanmak	için	bu	teklifi	
kabul	edeceksiniz.	Böylece	
siz	aynı	firmanın	müşterisi	
olmaya	devam	edeceksiniz.	
Dolayısıyla	bu	ürün	örneğinde	
de	sadece	ürünün	satışından	
değil,	sonraki	bağlantılı	olası	
gelir	elde	etme	kanallarından	da	
faydalanılmaktadır”	dedi.	

Paradigmalar değişiyor
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	

Yorgancılar,	bağımlılık	paftası	
kavramının	yeni	bir	anlayışa	
işaret	ettiğine	vurgu	yaparken,	bu	
anlayışın	dün	olduğu	gibi	bağımlı	
bir	tüketici	grubu	yaratma	yanında	
bağımlılık	alanını	genişletmek	

(yan	ve	bağlantılı	ürünler	ile),	
yenilenme	zorunluluğu	nedeniyle	
talebi	sürekli	hale	getirme	
amacını	da	içerdiğini	söyledi.	
Ender	Yorgancılar	şu	görüşleri	
dile	getirdi:

“Bir	başka	ifadeyle,	yeni	
paradigmanın	ortak	noktası;	
firmaların	sadece	ürününü	
satmakla	kalmayıp,	ürün	ve/
veya	bağlantılı	alanları	da	kontrol	
etmek	istemesidir.	Bu	gelişmeler	
adeta	üretim	ve	pazarlamada	
yeni	bir	yapılanmanın	geldiğini,	
bu	yapıyı	anlamak	ve	uyum	
sağlamak	gerektiğini	ortaya	
koyuyor.	Ülkemiz	ekonomisinin	
bel	kemiği	olan	sanayicilerimizin	
bu	süreci	iyi	izlemesi	ve	yeni	
koşullara	uyum	sağlaması,	yani	
müşterileriyle	aralarında	bir	
bağımlılık	paftası	oluşturması	
gerekmektedir.	Dolayısıyla	
müşterilerle	daha	yoğun	ve	
daha	geniş	bir	ilişki	ağı	kurmaya	
yarayacak,	onlara	birden	fazla	
boyutta	ürün	ve	hizmet	üretmeye,	
onlarla	bağları	çoklu	kanaldan	
kurmaya	imkan	verecek	vizyon	
ve	stratejiler	hayata	geçirmek,	
ayakta	kalabilmek	için,	zorunlu	
hale	gelmiştir.	Sanayicilerimiz	bu	
gelişmeler	çerçevesinde	anlayış	
değişikliğine	gitmek,	“sanayici	
4.0”ı	oluşturmak	durumundadır.	
Bunu	başaramayanlarımız	ne	
yazık	ki	sistem	dışına	çıkmak	
zorunda	kalacak.”

VİZYON
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Bilim, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı 

Özlü, üretim ve 
ihracatta teknoloji 

seviyesi yüksek, 
katma değerli 

ürünlerin payının 
artırılması amacıyla 

imalat sektörü 
KOBİ’lerine yönelik   

proje çağrısı 
yaparken, yüksek 
teknolojiye yüzde 
100 destek olmak 

istediklerini bildirdi.

Bilim,	Sanayi	ve	Teknoloji	Bakanı	
Özlü,	imalat	sektörü	KOBİ’lerine	
1	milyon	liraya	kadar,		teknolojik	

ürün	yatırımlarına	da	toplam	5	milyon	
liraya	kadar	destek	verileceğini	söyledi.

Hayata	geçirdikleri	yeni	programlar-
dan	birinin	KOBİ	Gelişim	Destek	Prog-
ramı	(KOBİGEL)	kapsamında	üretim	
ve	ihracatta	teknoloji	seviyesi	yüksek	
katma	değerli	ürünlerin	ve	KOBİ’lerin	
payının	artırılması	konulu	bir	projenin	
teklif	çağrısı	olduğunu	belirten	Özlü,	
ikincisinin	ise	KOBİ	Teknolojik	Ürün	Yatı	
Destek	Programı	olduğunu	ifade	etti.	

Özlü,	KOSGEB’in	başlattığı	sıfır	faizli	
işletme	kredisi	kapsamında	10	Şubat	ve	
11	Temmuz	tarihleri	arasında	274	bin	
279	işletmeye	6.7	milyar	lira	destek	sağ-
ladıklarına	dikkati	çekerek,	bu	kredilerin	
özellikle	ihtiyaç	sahibi	mikro	işletmele-
re	verildiğini,	kullanılan	kredilerin	1.5	
milyar	liralık	faiz	giderinin	KOSGEB	
tarafından	karşılandığını	bildirdi.

Bilim,	Sanayi	ve	Teknoloji	Bakanı	
Özlü,	Küçük	ve	Orta	Ölçekli	İşletme-
leri	Geliştirme	ve	Destekleme	İdaresi	
Başkanlığı’nın	“KOBİGEL-KOBİ	Gelişim	
Destek	Programı	2017	Çağrısı”na	ilişkin	
açıklamalarda	bulundu.

Türkiye’nin	sürdürülebilir	büyümesi	

için	imalat	sanayi	sektörünü	güçlendir-
mek	ve	rekabet	gücünü	artırmak	gerek-
tiğine	işaret	eden	Özlü,	bu	kapsamda	
“Üretim	ve	İhracatta	Teknoloji	Seviye-
si	Yüksek,	Katma	Değerli	Ürünlerin	
Payının	Arttırılması”	temasıyla,	imalat	
sektörü	KOBİ’lerine	yönelik	proje	çağrısı	
hazırladıklarını	söyledi.	Programın	de-
taylarını	anlatan	Özlü,	çağrıya	4.	Sanayi	
Devrimi’ne	hazırlık:	üretimde	nesnele-
rin	interneti	uygulamaları,	orta	yüksek	
ve	yüksek	teknolojili	sektörlerin	üretim	
ve	ihracattaki	ağırlığının	arttırılması,	
katma	değeri	yüksek	üretim	yapısına	
geçiş,	ihracat	kapasitesinin	arttırılması	
ve	yeni	pazarlara	açılım,	mikro	ölçekli	
işletmelerde	tasarım,	mühendislik	imkan	
ve	kabiliyetlerinin	geliştirilmesi	ve	ölçek	
büyütme,	bilişim	teknolojisi	altyapısı-
nın	güçlendirilmesi,	enerji	verimliliğinin	
arttırılması	ve	yeşil	üretime	geçiş	başlığı	
altında	sunulan	projelerinin	kabul	edile-
ceğini	belirtti.

Özlü,	çağrıya	proje	sunacak	işletme-
lerin,	KOSGEB	veritabanına	kayıtlı	ve	
aktif	olmaları	gerektiğine	dikkati	çeke-
rek,	“Bilanço	usulünde	defter	tutmak	
kaydıyla,	orta	yüksek	ve	yüksek	tek-
nolojili	imalat	sanayisi	sektörlerindeki	
KOBİ’lerin	tümü,	11	Eylül-20	Ekim’de	

KOBİ’lere	milyonluk	destek

HABER
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başvuru	yapabilecek.	Orta	düşük	
ve	düşük	teknolojili	sektörlerdeki	
KOBİ’lerde	ise	2016	yılı	net	satış	
hasılatının	en	az	300	bin	lira	ve	
yıllık	ortalama	çalışan	sayısının	
en	az	3	olması	şartı	aranacak.	İş-
letmelerin	proje	bütçe	tekliflerinin,	
2016	yılı	net	satış	hasılatını	aşma-
ması	gerekecek”	diye	konuştu.

KOBİ’lerin	destekten	azami	
ölçüde	yararlanabilmeleri	için	
çağrı	kapsamına	uygun,	somut	
ve	ulaşılabilir	hedefler	tanımla-
maları,	hedeflere	ulaşmalarını	
sağlayacak	faaliyetleri	detaylıca	
kurgulamaları	ve	proje	giderleriyle	
faaliyetleri	arasındaki	ilişkileri	net	
olarak	göstermeleri	tavsiyesinde	
bulunan	Özlü,	proje	hedef	ve	faa-
liyetleriyle	doğrudan	ilişkili	olmak	
kaydıyla	yeni	istihdam	(en	fazla	
4	personel)	edilecek	personel,	
makine-teçhizat	ve	kalıp	(ikinci	
el	ürünler	hariç),	yazılım,	eğitim,	
danışmanlık,	belgelendirme,	test,	
analiz,	tanıtım,	yurt	dışı	seyahat,	
fuar	katılım,	stand,	nakliye	ve	fuar	
kataloğu	giderlerinin	desteklene-
ceğini	dile	getirdi.

Desteklenecek projeler 
nasıl belirlenecek?
Özlü,	başvuruların	kurullar	ta-

rafından	inceleneceğini,	100	puan	
üzerinden	yapılacak	değerlendir-
mede	eşik	puan	değerini	geçenle-
rin	ikinci	değerlendirme	safhasına	
alınacağını	ve	nihai	puanlama	
yapılacağını	aktardı.	Nihai	puan-
lama	sonucunda	uygun	bulunan	
projelerin	sıralamaya	tabi	tutula-
cağını	ve	bütçe	imkanları	dahilin-
de	en	yüksek	puandan	başlamak	
üzere	destekleneceklerin	belirle-
neceğini	kaydeden	Özlü,	“İşletme	
sahibinin	veya	yüzde	50’den	fazla	
hisseli	ortağının	kadın	girişimci	
olması,	orta	yüksek	veya	yük-
sek	teknolojili	sektörde	faaliyet	
gösterilmesi,	işletmenin	KOSGEB	
veya	diğer	kamu	kurumlarından	
aldığı	proje	desteğinin,	çağrı	ilan	
tarihinden	geriye	son	3	yıllık	süre	
içinde	başarılı	tamamlanmış	olma-

sı	şartlarını	sağlayan	KOBİ’lerin	
projelerine,	toplamda	yüzde	10’a	
kadar	ilave	puan	verilecek”	ifade-
sini	kullandı.

İşletmelere	verilecek	destek	
tutarına	değinen	Özlü,	“Verilecek	
desteğin	üst	limitleri	300	bin	lira	
geri	ödemesiz,	700	bin	lira	geri	
ödemeli	olmak	üzere	toplam	1	
milyon	lira.	KOBİ’lere	proje	bütçe-
sinin	yüzde	30’una	kadar	erken	
ödeme	yapılabilecek.	Üst	limitler	
aşılmamak	kaydıyla	uygun	bulu-
nan	gider	kalemleri	ve	tutarlarının	
KDV	hariç	kısmı	üzerinden	yüzde	
60	oranında	destek	verilecek”	diye	
konuştu.

Özlü,	başvuruların	Aralık	ayı	
sonunda	sonuçlandırılacağını	
ve	ilan	edileceğini	de	sözlerine	
ekledi.

Teknolojiye 5 milyon
Bakan	Özlü,	KOBİ	Teknolojik	

Ürün	Yatırım	Destek	Programı	

hakkında	da	bilgiler	vererek,	bu	
programda	temel	olarak	teknolo-
jiye	yüzde	100	destek	olmayı	he-
deflediklerini	söyledi.	Özlü,	yatırım	
sonrası	üretime	başlanmasıyla	da	
personel	giderleri,	enerji	gider-
leri,	bakım,	onarım	giderleri	gibi	
destekler	sağlayacaklarına	dikkati	
çekerek,	şunları	kaydetti:

“Mikro	işletmeler	için	yüzde	70	
geri	ödemesiz,	yüzde	30	geri	öde-
meli,	küçük	orta	ölçekli	işletmeler	
için	yüzde	60	geri	ödemesiz,	
yüzde	40	geri	ödemeli	oranı	uygu-
lanarak	destek	vereceğiz.	Üreti-
me	konu	ürün	yüksek	teknolojik	
alanda	yer	alan	bir	ürün	ise	yüzde	
5	destek	oranına	ilave	edilecektir.	
Destek	kapsamında	alınacak	ma-
kine-teçhizatın	yerli	üretim	olması	
önemli	olup,	yatırımın	gerçekleş-
mesi	için	alınacak	makine-teçhi-
zat	ve	yazılım	giderleri	yerli	malı	
belgesi	kapsamında	alınması	
durumunda	geri	ödemesiz	destek	
oranına	yüzde	15	ilave	edilecektir.	
İşletmeler	desteklenmesi	öngörü-
len	tutarın	yüzde	25’i	kadar	erken	
ödeme	alabileceklerdir.	Destek	
kapsamında	istenen	teminat	
mektubu	giderleri	de	yüzde	100	
oranında	desteklenmektedir.	
Program	çağrı	esaslı	olmayıp,	yıl	
içerisinde	sürekli	olacaktır.	Yatırım	
projesinin	süresi	en	çok	36	ay	
olup,	kurul	kararı	ile	6	aya	kadar	
ek	süre	verilebilir.	Yatırım	sonrası	
destek	süresi	ise	1	yıldır.	Program	
kapsamında	verilecek	desteklerin	
toplam	üst	limiti	5	milyon	liradır.”	

Daha	önce	KOSGEB	desteklerinde	ön	ödeme	olmadığına	
dikkati	çeken	Özlü,	1	Temmuz’da	çıkan	Üretim	Reform	Paketi’ndeki	
bir	madde	ile	şirketlere	avans	verilmesi	imkanının	getirildiğini,	söz	
konusu	maddeyi	uygulamaya	koyacaklarını	söyledi.	Özlü,	yurt	
dışından	ithal	edilmekte	olan	ürünlerin	yerlileştirilmesi,	Türkiye’de	
üretilmesi	için	destek	vereceklerinin	altını	çizerek,	“Bunun	da	üst	
limiti	5	milyon	lira.	Yurt	dışından	bir	ürün	geliyor	ithal	ediyoruz.	
Türkiye’de	iç	pazarda	bunun	karşılığı	var,	bunu	yerleştirmek	isteyen	
KOBİ’lerimize	destek	olacağız.”

KOBİ’lere avans imkanı getirildi

HABER
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Türkiye ihracatının 
yüzde 24,9’unu 

destekleyen Türk 
Eximbank, Türkiye 

Cumhuriyeti 
Ekonomi Bakanlığı 

himayelerinde 
düzenlenen 86. 
İEF’de ilk defa 

yer almıştır. Fuar 
süresince açık olan 

Türk Eximbank 
standında, görevli 

personelimiz 
ihracatçılarımız, 

yatırımcılarımız ve 
müteahhitlerimizle 

iç içe olarak 
reel sektörün 

nabzını tutmuştur. 
Türkiye’den ithalat 

yapmak isteyen 
yabancı firmalara da 

hitap edilmiştir.

Bilindiği	gibi,	tarihi	boyunca	pek	
çok	medeniyete	ev	sahipliği	yapmış	
olan	İzmir’de	86	yıl	önce	savaşlara	ve	
krizlere	rağmen	düzenlenen	Türkiye’nin	
ilk	ve	en	kapsamlı	ticaret	fuarı	İzmir	
Enternasyonal	Fuarı	(İEF),	bu	yıl	18-27	
Ağustos	2017	tarihleri	arasında	86.	kez	
düzenlenmiştir.	İEF’in	bu	yılki		teması	
“İnovasyon	-	Enerji”	ve	partner	ülkesi	
“Rusya”	olmuştur.	Türkiye	ihracatının	
yüzde	24,9’unu	destekleyen	Türk	
Eximbank,	Türkiye	Cumhuriyeti	Ekonomi	
Bakanlığı	himayelerinde	düzenlenen	
86.	İEF’de	ilk	defa	yer	almıştır.	Fuar	
süresince	açık	olan	Türk	Eximbank	
standında,	görevli	personelimiz	
ihracatçılarımız,	yatırımcılarımız	
ve	müteahhitlerimizle	iç	içe	olarak	
reel	sektörün	nabzını	tutmuştur.	
Ayrıca,	standımızda	Türkçe’nin	yanı	
sıra	Fransızca,	Rusça	ve	İngilizce	
dillerinde	hazırlanan	broşür	ve	tanıtım	
filmleriyle	sadece	Türk	firmalarına	değil,	
Türkiye’den	ithalat	gerçekleştirmeyi	
düşünen	yabancı	firmalara	da	hitap	
edilmiştir.

Birçok	yabancı	ülkenin	kamu	
kesimi	ve	özel	sektör	temsilcilerinin	de	
katıldığı	Fuarın	açılışı	öncesinde	17-18	
Ağustos	2017	tarihlerinde	Swissotel’de	
düzenlenen	ve	iş	dünyasını	yakından	

ilgilendiren	İzmir	İş	Günleri	programında	
da	Türk	Eximbank	aktif	rol	oynamıştır.	
Söz	konusu	etkinlikler	kapsamında,	ilk	
olarak	“Eximbank	Tanıtım	Oturumu”	
gerçekleştirilmiş,	Türk	Eximbank’ın	
mevcut	ürünleri,	pazardaki	yeri	ve	
hedeflerinden	bahsedilmiştir.	Bu	
etkinliğe	ihracatçı,	yatırımcı	ve	müteahhit	
firmalarca	yoğun	ilgi	gösterilmiştir.	EİB,	
EBSO,	İTB,	MÜSİAD,	ESİAD,	EGİAD,	
TÜGİAD	İzmir	gibi	iş	dünyası	örgütlerinin	
de	katılım	gösterdiği	program	sonunda	
katılımcı	sektör	temsilcilerinin	soru	
ve	sorunları	dinlenmiş;	çözüm	yolları	
konusunda	karşılıklı	istişarelerde	
bulunulmuştur.

Bir	başka	etkinlik	olarak,	çoğu	az	
gelişmiş	ya	da	gelişmekte	olan	ülkelerin	
temsilcilerine	Türk	Eximbank’ın	yapısı	
ve	ürünleri	anlatılarak,	bu	ülkelerin	de	
ihracatın	finansmanı	misyonunu	taşıyan	
kurumlar	oluşturmasına	ya	da	var	olan	
kurumlarını	geliştirmelerine	destek	
olunması	amaçlanmıştır.	En	çok	ilgi	
çeken	ürün	“alıcı	kredileri”	olmuştur.	
Bu	sunumla,	kalkınma	için	yabancı	
yatırıma	ihtiyaç	duyan	Bangladeş,	
Butan,	Fildişi	Sahili,	Togo,	Gambiya,	
Kamerun,	Senegal,	Saint	Lucia,	Mali	ve	
Sudan	gibi	ülkelerin	farklı	düzeylerdeki	
temsilcilerine	alıcı	kredisi	imkânları	

Türk	Eximbank	tarihinde	ilk	defa
İzmir	Enternasyonel	Fuarı’na	katıldı

Adnan YILDIRIM
Türk	Eximbank	
Genel	Müdürü
(2014-2015	Ekonomi	
Bakan	Yardımcısı)

EGE’DEN
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daha	detaylı	anlatılarak	Türk	
ihracatçılara	yeni	iş	imkânları	
yaratılması	amaçlanmıştır.	Sunum	
özellikle	Güney	Amerika	ve	Sahra	
Altı	Afrika	ülkeleri	temsilcileri	
tarafından	büyük	ilgi	görmüştür.

Diğer	taraftan,	Fuarın	ana	
temasıyla	ilgili	olarak	SACE,	
Euler	Hermes,	COFACE	ve	ICIEC	
temsilcilerinin	katılımlarıyla	“Enerji	
Yatırımlarının	Finansmanında	
Eximbankların	Rolü”	başlıklı	bir	
panel	düzenlenmiştir.	Bu	panel	
çatısı	altında,	enerji	yatırımlarının	
finansmanında	ihracat	kredi	
kuruluşlarının	sundukları	
ürünler,	bu	kuruluşların	bu	tür	
projelere	verdikleri	desteklerde	
dikkate	aldıkları	değerlendirme	
kriterleri	ve	iş	birliği	imkânları	
üzerinde	durulmuştur.	Panel,	
konuşmacıların	bilgi,	deneyim	
ve	görüşlerinin	alınmasının	
ardından	dinleyicilerin	sorularının	
cevaplanmasıyla	sona	ermiştir.

2017	yılının	ilk	sekiz	ayında	
ihracata	toplamda	25,5	milyar	
Amerikan	Doları	destek	sağlayan	
Türk	Eximbank,	söz	konusu	
fuarı	yeni	uluslararası	iş	birliği	
imkânlarının	tesisi	için	bir	fırsata	
çevirme	niyetiyle	de	bazı	adımlar	
atmıştır.	Bu	adımlardan	birisi	
de	Japon	ihracat	kredi	kuruluşu	
NEXI	ile	üçüncü	ülkelerde	ortak	
projelere	destek	sağlanmasını	
amaçlayan	bir	işbirliği	anlaşması	
imzalanmasıdır.	İki	kurum	arasında	
ihracatın	desteklenmesinde	
karşılıklı	iş	birliğinin	önünü	açan	
bu	anlaşmanın	törenine	Ekonomi	
Bakanı	Nihat	Zeybekci’nin	yanı	
sıra	Rus	Enerji	Bakanı	Aleksandr	
Novak	da	katılmıştır.	Söz	konusu	
anlaşma	ile	Türk	ve	Japon	
firmaların,	üçüncü	ülkelerde	
ortak	üstlenecekleri	projelere	
kredi,	garanti,	kontr-garanti,	ortak	
sigorta	ve	reasürans	gibi	ortak	
finansman	imkanlarıyla	destek	
sağlanmasının;	Türkiye’de	ve	
Japonya’da	yerleşik	firmaların	
ortaklıklar	kurmak	suretiyle	
ihalelere	katılmalarının	teşvikinin	

ve	bu	firmalara	daha	esnek	yapıda	
bir	finansman	paketi	sunulmasının	
önü	açılmaktadır.

2017	yılının	ilk	sekiz	ayında	
ihracata	desteğini	yüzde	18	
oranında	artıran	Türk	Eximbank’ın	
temsil	edildiği	bir	başka	etkinlik	
ise	Türkiye-Rusya	İş	Forumu	
kapsamındaki	Sanayi	İşbirliği	
Oturumunda	gerçekleştirilen	
“Rusya	Destekleri/Projeleri	
Sunumu”dur.	İkili	ilişkileri	
köklü	bir	geçmişe	dayanan	
Türkiye	Cumhuriyeti	ve	Rusya	
Federasyonu’ndan	üst	düzey	
bürokratların,	STK	ve	firma	
temsilcilerinin;	ilaveten	Afganistan,	
Tataristan,	Katar,	Kosova,	

Azerbaycan,	Tacikistan,	Sri	Lanka	
ve	Myanmar	gibi	birçok	ülkeden	
gelen	ziyaretçilerin	dinleyici	
olarak	katıldığı	bu	sunumda	
Türk	Eximbank	tarafından	
Rusya’ya	yönelik	ihracata	verilen	
destek	ve	iki	ülke	makamları	
arasındaki	iş	birliği	imkânlarından	
bahsedilmiştir.

Türk	Eximbank,	Heredot’un	
“yeryüzünde	bildiğimiz	en	güzel	
gökyüzü	altında,	en	güzel	iklime	
sahip	uygarlıklar	vadisi”	olarak	
adlandırdığı	Ege’nin	incisi	İzmir’de	
7-16	Eylül	2018	tarihlerinde	
gerçekleştirilmesi	öngörülen	87.	
İEF’te	firmalarımızla	yeniden	
buluşacaktır.
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Girişim 
sermayesinin             

1 milyarlık fonu 
İzmir’in başarılı 
girişimcileriyle 
buluştu. EBSO 

Yönetim Kurulu 
Başkanı Yorgancılar, 

Türkiye’den 
küresel markaların 

çıkma ihtimalinin 
yükseleceğini 

söyledi.

HABER

İzmir’in	yüksek	büyüme	potansiyeline	sahip	şirketleriyle	Türkiye’deki	giri-
şim	sermayesi	fonlarının	yetkilileri	bir	

araya	geldi.	Finans	sektöründen	farklı	
şekilde	şirketlerin	karına	ve	zararına	
ortak	olan	yatırım	modeli	tanıtıldı,	fon-
larla	şirketlerin	tanışması	sağlanarak	
olası	bir	yatırım	ilişkisinin	ilk	adımlarının	
atılmasına	aracılık	edildi.	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
ve	TOBB	Başkan	Yardımcısı	Ender	Yor-
gancılar,	“Türkiye’nin	orta	gelirli	ülkeler	
grubundan	çıkıp,	yüksek	gelirli	bir	ülke	
haline	gelebilmesi	için	küresel	şirketle-
rinin	sayısını	arttırması	gerekmektedir.	
Girişim	sermayesi	fonlarının	yatırım	
yaptıkları	şirketlerin	sayısı	arttıkça,	
Türkiye’den	küresel	markaların	çıkma	
ihtimali	de	yükselecektir”	dedi.

Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	
bünyesinde	faaliyet	gösteren	Türkiye	
Girişim	Sermayesi	Meclisi’nin	Cumhur-

başkanlığı	Ekonomi	İzleme	ve	Koor-
dinasyon	Başkanlığı’nın	katkılarıyla	
düzenlediği	Girişim	Sermayesi	İzmir	
Buluşması,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası,	
İzmir	Ticaret	Odası	ve	İzmir	Ticaret	Bor-
sası’nın	ev	sahipliğinde	gerçekleştirildi.	

Etkinliğe	5	milyon	TL	üzerinde	ciroya	
sahip	olan	ve	geçtiğimiz	3	yılda	yıllık	
ortalama	yüzde	20’nin	üzerinde	ciro	
artışı	sağlayan	sanayi	ve	hizmet	sektör-
lerindeki	şirketler	davet	edildi.	Yatırıma	
dönüştürebilecekleri	fon	büyüklüğü	yak-
laşık	1	milyar	dolar	olan	girişim	serma-
yesi	fonları,	İzmir’in	başarılı	şirketlerine	
sıçrama	yaptıracak	muhtemel	bir	yatırım	
ilişkisinin	ilk	adımını	bu	etkinlikte	attılar.

Kredi-borç değil, ortaklık
Cumhurbaşkanlığı	Ekonomi	İzleme	

Koordinasyon	Başkanı	Hakan	Yurda-
kul,	90’lı	yıllarda	finans	sektörünün	
reel	sektörden	ayrışmaya	başladığını	

Girişim	Sermayesi	Fonları
İzmirli	girişimcilerle	buluştu
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anlattı.	Temel	görevi	reel	sektörü	
desteklemek	olan	finans	sektörü-
nün	bağımsız	bir	sektör	olmaya	
başladığını	belirterek,	“Sonuçta	
aşırı	finansallaşma	oluştu.	Finans	
sektörü	reel	sektörün	kar	edip	et-
mediğine	bakmaksızın	kar	etmeye	
başladı	ya	da	reel	sektörün	yük-
selişine	bakmadan	geri	çekilerek	
bocalamasına	ve	sonunda	düşüşe	
geçmesine	neden	oldu.	Bu	toplan-
tıda	bir	kredi	borç	döngüsünden	
bahsedilmeyecek.	Sizinle	birlikte	
var	olan,	sizinle	birlikte	kazanan	
ya	da	kaybeden	bir	modelden	
bahsedilecek.	Bu	bütün	dünyada	
maruz	kalınan	aşırı	finansallaş-
maya	karşı	bir	cevap	olarak	son	
derece	önemli.	Çünkü	Girişim	
Fonunun	yaptığı	şey	sermaye	
yatırımı.	Borç	ya	da	kredi	vermek,	
teminat	almak	şeklinde	klasik	bir	
yapı	değil.	Döngüleri	sizinle	eş	
güdümlü”	dedi.	

Yorgancılar: Küresel 
markalarımız artmalı
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

Yönetim	Kurul	Başkanı	ve	TOBB	
Başkan	Yardımcısı	Ender	Yorgan-
cılar,	Türkiye’de	özellikle	son	15	
yılda	ulaştırma	ve	enerji	altya-
pısı	ile	insan	kaynağına	yapılan	
yatırımlarla	birlikte	Anadolu’nun	
potansiyelinin	ortaya	çıktığını,	
Anadolu	şehirlerindeki	büyük	
şirketlerin	sayısının	her	yıl	arttığını	
söyledi.	

Türkiye’nin	ekonomik	coğraf-
yası	değişirken	küresel	ekono-
mik	bağlarının	da	güçlendiğine,	
küresel	ticaret	yatırımlardan	
aldığı	payın	arttığına	işaret	eden	
Yorgancılar,	“Uluslararası	doğru-
dan	yatırım	akımlarında	yeni	bir	
eğilimin	ortaya	çıktığını	görüyo-
ruz.	Önceden	uluslararası	yatırım	
denildiğinde	borsaya,	devlet	iç	
borçlanma	senetlerine	yurt	dışın-
dan	gelen	kaynağı	anlardık.	Ya	
da	aklımıza	çok	uluslu	şirketlerin	
üretim	yatırımları	gelirdi.	Artık	öne-
mi	her	geçen	gün	artan	yeni	bir	
yatırım	türünü,	girişim	sermayesi	

fonlarının	yatırımlarını	konuşmaya	
başladık”	dedi.	

Ender	Yorgancılar,	girişim	
sermayesi	fonlarının	bankalar	
gibi	kredi	verip	sadece	anapara	
ve	faizi	nasıl	tahsil	ederim	diye	
düşünmediğini,	şirketlerden	hisse	
satın	alarak	şirketlerin	geleceğine	
ortak	olduğunu	belirtirken,	şunları	
söyledi:

“Fonlar,	yatırım	yaptıkları	
şirketlere	sermayeyle	birlikte	
know-how	da	sağlıyorlar,	yeni	
pazarlar	buluyorlar	ve	bu	şirketleri	
kurumsallaştırıyorlar.	Dünyanın	
en	büyük	şirketleri	listesinde,	ilk	
20	ekonomi	arasında	olan	ül-
kemizden	sadece	1	şirket	bu-
lunmaktadır.	Küresel	markalar	
listesindeki	durumumuz	da	farklı	
değildir.	Türkiye’nin	orta	gelirli	
ülkeler	grubundan	çıkıp,	yüksek	
gelirli	bir	ülke	haline	gelebilmesi	
için	küresel	şirketlerinin	sayısını	
arttırması	gerekmektedir.	Girişim	
sermayesi	fonlarının	yatırım	yap-
tıkları	şirketlerin	sayısı	arttıkça,	
Türkiye’den	küresel	markaların	
çıkma	ihtimali	de	yükselecektir.	
O	nedenle	bu	fonların	Türkiye’ye	
olan	ilgilerini	canlı	tutmak	ekono-
mimizin	geleceği	için	son	derece	
önemlidir.	İzmir’imizin	yıldız	şir-
ketleri,	fonlardan	yatırım	alarak	bir	
üst	lige	daha	çabuk	çıkma	şansını	
yakalayabilirler.	Girişim	sermayesi	

fonlarımız	ise	bu	salondaki	şirket-
lere	yatırım	yaparak	yüksek	getiri	
elde	edebilirler.”

Daha iyi planlama
Türkiye	Girişim	Sermayesi	

Meclis	Başkanı	Göktekin	Dinçerler	
ise,	değer	yaratmaya	katalizör	
olduklarını	belirterek,	“Sermaye	
yatırımcısı	olarak	bir	şirketin	hem	
artısına	hem	de	eksisine	ortak	
oluyoruz.	İyi	bir	şirketin	daha	iyi	
yönetilmesine,	daha	kurumsallaş-
masına	yönelik	adımlar	atılmasını,	
daha	iyi	planlama	yapılmasını	
sağlıyoruz.	Yeni	iş	alanlarına	yeni	
pazarlara	girilmesini	sağlıyoruz.	
Aile	şirketlerinin	kurumsallığa	
geçişlerinde	katalizör	olabiliyoruz.	
Birkaç	değişik	açıdan	girişim	ser-
mayesini	farklı	alanlarda	şirketini-
zin	büyümesine,	gelişmesine,	or-
taklık	yapısının	gelişmesine	katkı	
koyuyoruz.	Kar	eden	şirketlere	de	
kar	potansiyeli	olan	şirketlere	de	
yatırım	yapıyoruz”	diye	konuştu.	

Girişimciler artık 
yalnız kalmıyor
Girişimciliğin	yükselen	bir	trend	

olsa	da	aslında	ticaretin	varolu-
şundan	bu	yana	olan	bir	kavram	
olduğunu	belirten	İzmir	Ticaret	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Cüneyt	Güleç,	“İş	
kurma,	tutundurma,	büyütme,	pa-
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zarlama	ve	satış	gibi	birçok	süreci	
kapsaması;	girişimciliğe	geniş	bir	
pencereden	bakmayı	gerektiriyor.	
Ülkemizde	işletmelerin	büyük	kıs-
mının	KOBİ	niteliğinde	olmasına	
rağmen,	yarattıkları	katma	değe-
rin	toplam	katma	değere	katkısı	
düşük.	KOBİ’lerin,	küresel	rekabet	
ortamında	ayakta	kalabilmeleri	
için	önünü	açacak	adımların	atıl-
ması	gerekiyor.		Çünkü,	KOBİ’ler	
çoğu	zaman	sınırlı	ve	yetersiz	
sermaye	ile	kuruluyor.	Günümüz-
de	bilgiye	ulaşmanın	kolaylaşması	
ile	birlikte	dünyayı	izleyen	genç-
ler	heyecanla	iş	fikirlerini	hayata	
geçirmek,	girişimci	olmak	istiyor.	
Girişimcilere	Kamu-Özel	sektör	
kaynaklı	destekler	artıyor.	Melek	
yatırımcılar,	fon	şirketleri	yatırım	
yapmak	için	iyi	projeleri	kovalıyor.	
Kısaca,	girişimciler	artık	yalnız	
kalmıyor”	dedi.	

1 milyarlık fon Anadolu 
şirketleriyle buluşacak
İzmir	Ticaret	Borsası	Yönetim	

Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Ercan	
Korkmaz	ise,	Türkiye’nin	kendi	
sektörlerinde	başarı	hikayelerine	
imza	atan	önemli	şirketlerinin	
büyük	bir	bölümünün,	girişim	
sermayesi	fonlarından	yatırım	
almış	olmalarının,	İzmir’deki	
geleceği	parlak	yatırım	ve	şirket-
lere	de	büyük	bir	umut	olduğunu	
belirterek,	“Girişim	Sermayesi	
Fonlarının	Anadolu’ya	açılmasıyla	
2	yıl	içinde	1	milyar	dolarlık	fonun	
Anadolu’daki	şirketlerle	buluşacak	
olmasını	şehrimiz	adına	büyük	bir	
fırsat	olarak	görüyorum.	O	ne-
denle	İzmir’in	girişimci	ruhuna	bu	
fonların	ilaç	gibi	geleceğini,	destek	
bekleyen	fikirlerin,	girişimlerin	
doğru	denize	dökülmelerini	sağla-
yacağına	inanıyorum”	dedi.

Açılış	konuşmalarından	sonra	
Başbakanlık	Yatırım	Destek	Ajansı	
Koordinatörü	Ahmet	Cüneyt	
Selçuk,	küresel	ölçekte	doğrudan	
uluslararası	yatırım	akımlarındaki	
eğilimlerle	ilgili	bir	sunum	gerçek-
leştirdi.

TOBB	Girişim	Sermayesi	Meclis	Başkanı	ve	Turkven	Private	Equity	
Direktörü	Göktekin	Dinçerler,	Başbakanlık	Yatırım	Destek	ve	Tanıtım	
Ajansı	Bölüm	Başkanı	Ahmet	Burak	Dağlıoğlu,	İş	Girişim	Sermayesi	
Genel	Müdürü	Murat	Özgen,	İda	Capital	Yönetici	Ortağı	Cem	Baytok,	
Earlybird	Analisti	Baturay	Kaya,	Diffusion	Capıtal	Partners	Partneri	
Altan	Küçükpınar,	GlobalTurk	Capital	Kurucu	ve	Yönetici	Ortağı	Barış	
Öney,	Taxim	Capital	Direktörü	Berkin	Mungan,	Collective	Spark	Genel	
Partneri	Atıl	Erken	ve	Doğuş	SK	Girişim	Sermayesi	Müdür	Yardımcısı	
Levent	Karasakaloğlu’nun	sunumlarında	şu	değerlendirmeler	öne	çıktı:

Girişim	sermayesi	fonları,	karlı	bir	şekilde	hızla	büyüme	potansiye-
line	sahip	şirketlere,	hisse	karşılığı	yatırım	yaparlar.	Bu	fonlar,	yatırıma	
dönüştürdükleri	kaynağı,	yurtiçi	ve	yurtdışı	aile	ofislerinden,	Türkiye	
Büyüme	ve	İnovasyon	Fonu	gibi	kamu	destekli	fonlardan	ve	Avrupa	
Yatırım	Fonu	gibi	uluslararası	kuruluşlardan	ve	yatırımcılardan	elde	
ederler.

Girişim sermayesi fonlarının amacı nedir?
Fonların	amacı	5-7	yıllık	bir	süre	içerisinde	yatırım	yaptıkları	şir-

ketleri	büyüterek	ellerindeki	hisseleri	satıp	şirketten	çıkmaktır.	Fonlar	
ellerindeki	hisseyi,	şirketin	ilk	sahiplerine,	başka	bir	fona,	stratejik	bir	
yatırımcıya	(Türkiye	pazarına	girmek	veya	büyümek	isteyen	aynı	sek-
tördeki	uluslararası	bir	oyuncu)	satabilirler	veya	halka	arz	edebilirler.	

Yatırım yaptıkları şirketlere sağladıkları faydalar nelerdir?
Fonların	temel	amacı,	şirketlerden	aldıkları	hisseleri	bir	süre	sonra	

devredip	şirketten	çıkmaktır.	Bu	çerçevede,	yatırım	yaptıkları	şirketi	
finansal	yapısı	güçlü	bir	şekilde	büyüterek	şirketin	değerini	arttırmayı	
hedeflerler.

Şirket yönetiminde ne ölçüde yer alırlar?
Fonlar,	yatırım	yaptıkları	şirketin	yönetim	kurulunda	temsil	edilseler	

de	günlük	işleyişinde	doğrudan	yer	almazlar.	Şirketin	etkin	yönetimini	
sağlamak	için	gerek	görülürse	yönetimde	profesyonelleşmeye	dönük	
değişiklikler	yapmayı	önerebilirler.	Fonların	yönetiminde	yurtiçinde	ve	
yurtdışında	işletme	yönetimi	tecrübesi	ve	uluslararası	vizyonu	olan	
profesyoneller	yer	almaktadır.	Bu	profesyoneller,	uluslararası	en	iyi	
uygulamaları	yatırım	yaptıkları	şirketlere	taşırlar.

Ne tür şirketlere yatırım yaparlar?
Fonlar,	imalat	sanayi	alt	sektörlerinde	ve	hizmet	sektörlerinde	

faaliyet	gösteren	şirketlere	yatırım	yaparlar.	Üretici	ve	tüketici	arasında	
sadece	aracı	olarak	yer	alan	ve	büyüme,	genişleme	potansiyeli	düşük	
iş	modelleri	ile	çalışan	şirketler	ilgi	alanlarının	dışındadır.

Türkiye’de yatırım yapan fonların elinde yatırıma 
dönüştürülebilecek kaynak büyüklüğü nedir?
Etkinliğe	katılan	Girişim	Sermayesi	Meclisi	üyesi	fonların	yönettikleri	

varlıkların	büyüklüğü	5	milyar	doların	üzerindedir.	Yine	bu	fonların	önü-
müzdeki	2	yıl	içerisinde	yatırıma	dönüştürecekleri	kaynağın	büyüklüğü	
ise	1	milyar	doların	üzerindedir.

Girişim sermayesi yatırımı nedir?

HABER
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Bankalar, 
bu yılın Haziran sonu 
itibarıyla toplam 
nakdi kredi desteğini 
en çok 356 milyar 99 
milyon lira ile imalat 
sanayisine verdi.

Bankalardan	imalata	
356	milyar	TL'lik	destek

Bankacılık	Düzenleme	ve	Denet-
leme	Kurumu	(BDDK)	verilerine	
göre,	geçen	yılın	Haziran	sonun-

da	1	trilyon	623	milyar	152	milyon	lira	
düzeyinde	bulunan	toplam	nakdi	kredi	
(nakdi+takipteki	kredi)	hacmi,	bu	yılın	
aynı	döneminde	1	trilyon	979	milyar	590	
milyon	liraya	ulaştı.	Kredi	bakiyesindeki	
yıllık	değişim	yaklaşık	yüzde	22	oldu.	

Sektör	bazında	bakıldığında,	nakdi	
kredilerde	en	büyük	payı	yüzde	18	ile	
imalat	sanayi	aldı.	Haziran	sonu	itiba-
rıyla	imalat	sanayisine	356	milyar	99	
milyon	liralık	nakdi	kredi	kullandırıldı.

İmalat	sanayi	çatısı	altında	62.7	
milyar	lira	ile	en	fazla	kredi	kullandırılan	
sektör	ise	tekstil	ve	tekstil	ürünleri	oldu.	
Tekstil	ve	tekstil	ürünlerini,	56.8	milyar	
lira	ile	metal	ana	sanayi	ve	56.8	milyar	
lira	ile	gıda,	meşrubat	ve	tütün	takip	etti.

İmalat	sanayisinin	ardından	nakdi	
kredilerde	en	fazla	pay	alan	sektör,	yüz-
de	15.1	ile	(299	milyar	776	milyon	lira)	
“toptan	ve	perakende	ticaret,	motorlu	
araçlar	servis	hizmetleri	ile	kişisel	ve	
hane	halkı	ürünleri”	oldu.	Söz	konusu	
kredi	tutarının	175.3	milyar	lirası	“toptan	
ticaret	ve	komisyonculuk”,	82.8	mil-
yar	lirası	“perakende	ticaret	ve	kişisel	
ürünler”	ve	41.7	milyar	lirası	da	“motorlu	
araçlar	ve	yakıtlarının	perakende	satışı”	
alt	sektörlerine	kullandırıldı.

Haziran	sonu	itibarıyla	inşaat	sektö-

rüne	168.3	milyar	lira,	elektrik,	gaz	ve	
su	kaynakları	üretimi	sektörüne	124.6	
milyar	lira,	taşımacılık,	depolama	ve	
haberleşme	sektörüne	104.5	milyar	lira,	
tarım,	avcılık	ve	ormancılık	sektörüne	
82.6	milyar	lira,	turizm	sektörüne	de	
60.8	milyar	lira	nakdi	kredi	kullandırımı	
oldu.	

Söz	konusu	dönemde	madenciliğe	
24.2	milyar	lira,	sağlık	sektörüne	15.9	
milyar	lira	ve	eğitime	7.6	milyar	lira	kredi	
desteği	verildi.	

Nakdi kredi miktarında en fazla 
değişim hava taşımacılığında
Aynı	dönemde	sektörel	bazda	

kullandırılan	toplam	nakdi	kredilerde	
tutar	olarak	en	fazla	artış	63	milyar	798	
milyon	lira	ile	“toptan	ve	perakende	
ticaret,	motorlu	araçlar	servis	hizmetleri	
ile	kişisel	ve	hane	halkı	ürünleri”	sek-
töründe	(yüzde	27)	oldu.	Söz	konusu	
sektörü,	59	milyar	8	milyon	lira	ile	
imalat	sanayi	(yüzde	19.9)	ve	39	milyar	
286	milyon	lira	ile	inşaat	sektörü	(yüzde	
30.5)	izledi.	

Son	bir	yıllık	dönemde	toplam	nakdi	
kredi	miktarında	en	fazla	değişimin	
(oransal	olarak)	yaşandığı	sektör	ise	
yüzde	147	artışla	hava	taşımacılığı	
oldu.	En	fazla	düşüş	ise	yüzde	24.9	
ile	nükleer	yakıt,	petrol	rafineri	ve	kok	
kömür	üretim	sanayisinde	görüldü.

HABER
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Başbakan 
Yardımcısı Şimşek, 

şirketlerin bir 
kamu ihalesine 

teminat verirken 
banka teminat 

mektubu yerine 
‘kefalet sigortası’ 

da yaptırabileceğini 
söyledi.

Ekonomiden	
sorumlu	Başba-
kan	Yardımcısı	

Mehmet	Şimşek,	kefalet	
sigortasının,	borçlu-
nun	alacaklıya	karşı	
yükümlülüğünü	yerine	
getirememesi	riskine	
karşı	teminat	sağlandı-
ğını	hatırlatarak,	kefalet	
sigortalarının	dünyanın	
birçok	ülkesinde	banka	
teminat	mektubu	gibi	
kullanıldığını	söyledi.

ABD’de	teminat	ihtiyacının	tamamı-
nın	Avrupa’da	ise	yüzde	25’inin	sigorta	
şirketlerince	karşılandığına,	bu	oranın	
Asya	Pasifik’te	yüzde	50,	Güney	Ame-
rika’da	yüzde	95	olduğuna	işaret	eden	
Şimşek,	Türkiye’de	de	kefalet	sigorta-
sı	genel	şartlarında	geçen	yıl	yapılan	
değişiklikle	bu	sigortanın	banka	teminat	
mektubunun	işleyişine	benzer	bir	yapıya	
kavuştuğunu	ifade	etti.

Şimşek,	özel	sigorta	şirketlerince	su-
nulan	söz	konusu	sigortanın	diğer	geliş-
miş	ve	gelişmekte	olan	ülkelerde	olduğu	
gibi	reel	sektörün	teminat	ihtiyacının	
karşılanmasında	daha	etkin	kullanıla-
bilmesi	amacıyla	mevzuat	düzenlemesi	
yaptıklarını	belirtti.

Teminat mektubuna 
alternatif olacak
Değişiklikle	özel	sektörün	teminat	

ihtiyacının	karşılanmasında	ilave	kapasi-
te	oluşturulduğunu	vurgulayan	Şimşek,	
bankalarca	hali	hazırda	teminat	ihtiyacı	
için	kullandırılan	kredi	limitlerinin	başka	
alanlarda	kullanımı	imkanının	sağlan-
dığını	ve	teminat	ihtiyacının	karşılan-
masında	ürün	çeşitliliğinin	artırıldığını	
bildirdi.

Şimşek,	yeni	işleyişe	ilişkin	şunları	
aktardı:

“2016	yılı	öncesinde	kefalet	sigor-
tasında	avans	ödeme,	imalat,	bakım,	
onarım,	emniyeti	suistimal,	gümrük	ve	
mahkeme,	ihaleye	katılım	(geçici	temi-
nat),	performans	gibi	teminatlar	sunulu-
yordu.	Geçen	yıl	genel	şartlarda	yapılan	

değişiklikle	kamu	iha-
leleri	teminatı	ile	kamu	
alacakları	teminatı	genel	
şartlara	ilave	edildi.	Bir	
başka	deyişle,	Kamu	
İhale	Kanunu	ve	Amme	
Alacaklarının	Tahsil	Usu-
lü	Hakkındaki	Kanunlar-
da	sayılan	teminatlara	
kefalet	sigortası	kap-
samında	düzenlenen	
kefalet	senetlerinin	de	
ilave	edildi.

Genel	şartlarda	yaptığımız	değişiklik-
le	birlikte	kefalet	senetlerinin	ilk	talepte	
ödemeli	olarak	da	düzenlenebilmesinin	
önünü	açtık.	Böylece	kefalet	senetlerinin	
de	tıpkı	banka	teminat	mektupları	gibi	
kayıtsız,	şartsız,	kesin,	asli,	sigortalının	
yükümlülüğünden	bağımsız,	süresiz,	ilk	
talepte	ödeme	kaydını	içerecek	şekilde	
düzenlenmesi	mümkün	hale	geldi.”

Reel sektör için 
önemli bir düzenleme
Mehmet	Şimşek,	Haziran	itibarıy-

la	bankalar	tarafından	sağlanan	gayri	
nakdi	kredilerin	595	milyar	liraya	ulaştı-
ğına	dikkati	çekerek,	bu	tutarın	yaklaşık	
446	milyar	lirasını	teminat	mektuplarının	
oluşturduğu	belirtti.

Teminat	mektuplarının	en	çok	imalat,	
inşaat,	enerji	ve	hizmet	sektörlerindeki	
firmalar	tarafından	kullanıldığına	işaret	
eden	Şimşek,	“Artık	reel	sektör	bir	kamu	
ihalesine	teminat	verirken	opsiyonları	
sadece	banka	teminat	mektubu	ile	sınırlı	
olmayacak.	Banka	teminat	mektubu	
yerine	dilerlerse	kefalet	sigortası	da	
yaptırabilecekler.	Bu,	özellikle	bankadaki	
kredi	limitini	başka	alanlara	kullanmak	
isteyen	firmalara	büyük	kolaylık	sağlaya-
cak	önemli	bir	düzenleme”	değerlendir-
mesinde	bulundu.

Şimşek,	kamu	ihalelerinin	yanı	sıra	
bir	amme	alacağının	tahsilinin	tehlikede	
olması	durumunda	da	banka	teminat	
mektubu	ve	belirlenen	diğer	teminatlar	
gibi	kefalet	sigortasının	teminat	olarak	
tahsil	dairelerine	verilebileceğini	sözleri-
ne	ekledi.

Reel	sektörde	kefalet	sigortası	dönemi
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Kamuoyunda	“Üretim	Reform	Paketi”	
olarak	bilinen,	7033	Sayılı	Sanayinin	
Geliştirilmesi	ve	Üretimin	
Desteklenmesi	Amacıyla	Bazı	
Kanun	ve	Kanun	Hükmünde	
Kararnamelerde	Değişiklik	

Yapılmasına	Dair	Kanun,	belirli	
bazı	maddeleri	hariç,	1	Temmuz	2017	
tarihli	Resmi	Gazete’de	yayımlanarak	
yürürlüğe	girmiştir.	

Kanunla,	ülke	sanayisinin	
canlanması,	yerli	ve	yabancı	yatırımcılar	
için	yeni	sanayi	alanları	oluşturulması,	
mevcut	sanayi	alanlarının	genişletilmesi,	
yatırımların	bürokratik	süreçlere	
takılmadan	hızla	hayata	geçirilmesi,	
organize	sanayi	bölgeleri,	endüstri	
bölgeleri,	teknoloji	geliştirme	bölgeleri,	
sanayi	siteleri	ve	serbest	bölgelere	
ilave	Devlet	teşviklerinin	verilmesi	
amaçlanmıştır.

Söz	konusu	kanun	ile	394	sayılı	
Hafta	Tatili	Hakkında	Kanun	kaldırılmış	
böylece	sanayi	işletmelerinin,	her	
yıl	hafta	tatillerinde	çalışabilmek	için	
belediyelerden	hafta	sonu	çalışma	
ruhsatı	alma	zorunluluğu	nedeniyle	
ortaya	çıkan	mali	yük	de	ortadan	
kaldırılmıştır.

Yeni	kurulan	sanayi	işletmelerinin	
takibi	ve	üretim	faaliyetine	başlamadan	
önce	yükümlülükleri	konusunda	
bilgilendirilmesi	amacıyla	ön	kayıt	

sistemi	getirilmiştir.	Buna	göre	sanayi	
işletmeleri	üretim	faaliyetlerine	
başlamadan	önce	sanayi	siciline	ön	
kayıt	olmak	zorundadır.	Sanayi	sicilinde	
kaydı	olmadığı	tespit	edilen	sanayi	
işletmelerine,	süresinde	sanayi	siciline	
tescil	ettirmeyenler	için	verilen	idari	para	
cezası	kesilecektir.

Yatırım	maliyetinin	azaltılması	
amacıyla,	işletmelerin	organize	sanayi	
bölgeleri,	serbest	bölgeler,	endüstri	
bölgeleri,	teknoloji	geliştirme	bölgeleri	
ve	sanayi	sitelerinde	yapacakları	
yatırımlarda	bu	bölgelerde	bulunan	
arsaların	tahsisine	ilişkin	sözleşme	
ve	taahhütnamelerden	damga	vergisi	
alınmayacaktır.	Yine	bu	bölgelerde	
bulunan	arsaların	tahsisi	nedeniyle	
şerhi	gerektiren	işlemleri,	bu	arsa	ve	
üzerine	inşa	edilen	binaların	tahsis	
sözleşmeleri	uyarınca	tahsis	edilenlere	
devir	ve	tescil	işlemleri,	bu	arsa	üzerine	
inşa	edilen	binaların	cins	değişikliği	
işlemleri,	harçlardan	muaf	olacaktır.	
İşletmelerin	bu	alanlardaki	binaları,	
emlak	vergisinden	istisna	tutulacaktır.

1319	Sayılı	Emlak	Vergisi	
Kanunu’nun	4-m	maddesiyle	yapılan	
düzenlemeyle	Organize	sanayi	
bölgeleri,	serbest	bölgeler,	endüstri	
bölgeleri	ve	sanayi	sitelerinde	yer	alan	
binalara	daimi	olarak	emlak	vergisi	
muafiyeti	öngörüldüğü	için	kanunda	yer	

Üretim	Reform	Paketi

Av. Murat ULUSU
Hukuk	Danışmanı

Üretim Reform 
Paketi yeni sanayi 

alanları oluşturmaya 
teşvik etmek, mevcut 

sanayi alanlarını 
genişletmek ve bu 

alanlarda devlet 
teşviklerinin de 

alınması sağlamak 
amacını taşımakta, 

sanayi alanında 
oldukça önemli 

düzenlemeler 
içermektedir. 
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alan	benzer	mahiyetteki	geçici	
muafiyetler	kaldırılmıştır.

TRT	Gelirleri	Kanunu’nda	
yapılan	değişikliklerle;	

l Bandrolsüz	cihaz	satışı	
yapanlara	kesilen	cihaz	bedeli	
tutarındaki	idari	para	cezası	
bandrol	ücretinin	iki	katına	
düşürülmüş,	bu	cihazları	satın	
alanlara	kesilen	idari	para	cezaları	
da	kaldırılmıştır.

l Kanunda	diğer	cihazlar	
olarak	belirtilen	cep	telefonları,	
bilgisayarlar	ve	tablet	bilgisayarlar,	
taşıtlar,	uydu	alıcıları	ve	set	üstü	
medya	kutularının	bandrol	oranları	
tek	tek	düzenlenmiştir.

l Yine	maliyet	yükünü	
azaltmak	amacıyla	sanayi	siciline	
kayıtlı	işletmelerin	üretime	yönelik	
elektrik	kullanımlarından	TRT	
payı	alınmayacağına	yönelik	
düzenleme	yapılmıştır.

2547	sayılı	kanunu	46.	
Maddesine	eklenen	fıkra	ile	
organize	sanayi	bölgesi	veya	
Devlet	üniversiteleri	tarafından	
kurulan	meslek	yüksekokullarında	
öğretim	gören	öğrencilere	mali	
destek	verilerek	bu	okullardan	
mezun	olanların	sanayi	
işletmelerinde	istihdam	edebilmesi	
ve	kalifiye	çalışan	sayısının	
artırılması	amaçlanmıştır.

Mekânsal	strateji	planları,	
çevre	düzeni	planları	yani	üst	

ölçekli	planlarda	sanayi	bölgesi,	
endüstri	bölgesi,	sanayi	sitesi	
ve	teknoloji	geliştirme	bölgesine	
ilişkin	kararların	alınması	ve	bu	
kararlarda	değişiklik	yapılması	
Bilim,	Sanayi	ve	Teknoloji	
Bakanlığı’nın	uygun	görüşünün	
alınması	şartına	tabi	tutulmuştur.

Endüstri	bölgeleri,	organize	
sanayi	bölgeleri,	teknoloji	
geliştirme	bölgeleri,	serbest	
bölgeler	ile	sanayi	sitelerine,	
kuruluş	ve	genişleme	aşamasında	
ihtiyaç	duyduğu	alanların	mera	
vasfını	haiz	olması	durumunda	
bu	alanların	vasfında	değişiklik	
yapılması	imkânı	tanınmış,	
bu	alanların	mera	vasfının	
değiştirilmesi	durumunda	
ödenmesi	gereken	ot	bedelinden	
muaf	tutulmuşlardır.

Yurtdışında	organize	sanayi	
bölgesi	kurulabilmesinin	önü	
açılmıştır.	Buna	göre	organize	
sanayi	bölgesi	tüzel	kişiliklerinin	
veya	Türkiye’de	yerleşik	şirketlerin	
yetkili	organlarınca	alınan	
karar	doğrultusunda	Bakanlar	
Kurulu’nun	izni	ile	yurtdışında	
organize	sanayi	bölgesi	
kurulabilecektir.	Bununla	birlikte	
kurulmuş	olanlara	ortak	olunması	
ve	organize	sanayi	bölgesi	
işletilmesi	de	yine	Bakanlar	
Kurulu’nun	izniyle	mümkün	
kılınmaktadır.

Enerji	verimliliği	konusunda	
da	AB	mevzuatına	uyum	içeren	
düzenlemeler	yapılmıştır.	Kanun,	
AB	mevzuatı	enerji	verimliliği	
kriterlerine	uygun	olmayan	
ürünlerin,	Ürünlere	İlişkin	Teknik	
Mevzuatın	Hazırlanması	ve	
Uygulanmasına	Dair	Kanun	
kapsamında	piyasaya	arzının	
yasaklanmasını	ya	da	bir	ürünün	
piyasadan	toplatılabilmesini	
içermektedir.	Buna	göre	yapılan	
kontrol	sonucunda	ürünün	güvenli	
olmadığının	tespit	edilmesi	
halinde	yetkili	kuruluş	ürünün	
piyasaya	arzının	yasaklanmasını,	
arz	edilenlerin	toplanmasını,	
kısmen	ya	da	tamamen	
bertaraf	edilmesini,	ürünlerin	
içerdiği	risklerle	ilgili	bilgilerin	
duyurulmasını	yapacaktır.	Üretici	
bu	duyuruyu	yetersiz	görürse	
ülke	genelinde	dağıtımı	yapılan	
iki	gazete	ile	yayın	yapan	iki	
televizyon	kanalında	ilan	ederek	
risk	altındaki	kişilere	duyurulmasını	
sağlayacaktır.

Görüldüğü	üzere	yapılan	
düzenleme,	yeni	sanayi	alanları	
oluşturmaya	teşvik	etmek,	mevcut	
sanayi	alanlarını	genişletmek	ve	
bu	alanlarda	Devlet	teşviklerinin	
de	alınması	sağlamak	amacını	
taşımakta,	sanayi	alanında	
oldukça	önemli	düzenlemeler	
içermektedir.	

HUKUK
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EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Yorgancılar, 2013-
2017 döneminin son 

meslek komiteleri 
ortak toplantısında 
geride kalan 4 yılın 

değerlendirmeini 
yaptı: “Üretimde 

ileri teknoloji, 
sürdürülebilir 

büyüme ve nitelikli 
eğitime dayalı 

kalkınma altyapısı 
öncelikli konularımız 

oldu.” 

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	2013-2017	döneminin	

son	meslek	komiteleri	(MESKOM)	ortak	
toplantısında	sanayicilere	seslendi.	
Salonu	dolduran	MESKOM	üyelerince	
alkışlanan	konuşmasında	Yorgancılar,	
4	yıllık	dönem	boyunca	ülkemiz	için	
nasıl	bir	kalkınma	modeli	sorusuna	
yanıt	aradıklarını	söyledi.	Yorgancılar,	
“Üretimde	ileri	teknoloji,	sürdürülebilir	
büyüme	ve	nitelikli	eğitime	dayalı	
kalkınma	alt	yapısı	öncelikli	konularımız	
oldu.	Elektrik	enerjisinden	alınan	TRT	
payının	kaldırılması,	sektörel	ÖTV	
oranlarının	yeniden	düzenlenmesi,	
KOSGEB	desteklerinde	yaşanan	
sorunların	çözümü,	Eximbank’ın	
sermaye	artırımı,	hafta	sonu	çalışmanın	
ruhsat	harcından	muaf	tutulması,	işbaşı	
eğitim	programlarının	artırılması	dahil	
gündeme	getirdiğimiz	birçok	konu	ile	

düzenlemeler	yapılırken	önemli	geri	
dönüşler	aldık”	dedi.

Yatırım	ortamının	iyileştirilmesinden	
finansman	teminine,	vergiden	Ar-	Ge	
desteklerine,	istihdama,	sektörel	
konulardan	mesleki	eğitim,	çevre	
ve	ekonomiyle	ilgili	genel	konulara	
ağırlık	verdiklerini,	dönem	boyunca	20	
Bakanı	makamında	ziyaret	ettiklerini,	
25	Bakanın	da	EBSO’yu	ziyaret	ettiğini	
kaydeden	Yorgancılar,	65	girişimin	de	
sonuçlandığını	bildirdi.	Yorgancılar,	
online	belge	işlemleri,	online	aidat	
ödemeleri,	TOBB	yazılımları	ile	entegre	
modüller	ve	online	üye	portalı	sayesinde	
üyelerin	tek	bir	portal	üzerinden	
ofisinden	Oda	ile	ilgili	tüm	işlemlerini	
takip	etme	imkanı	getirdiklerini,	tüm	
kamu	servisleri	ile	entegre	sistem	
sayesinde	EBSO’nun	örnek	Oda	
misyonunu	devam	ettirdiğini	vurguladı.

Ender	Yorgancılar,	“Yaptığımız	

Yorgancılar	4	yılını	anlattı
MESKOM	üyeleri	alkışla	destek	verdi
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çalışma	ve	lobi	faaliyetlerinden,	
gündeme	getirdiğimiz	önerilerden	
pozitif	geri	dönüşler	alarak	
sanayicimizin	birçok	sorununun	
çözümüne	katkı	koyduk.	Bunu	
çalışanından	meclis	üyelerinden,	
yönetime	kadar	uzanan	uyumlu	bir	
ekiple	gerçekleştirdik.	Odamızın	
kurumsal	kimliğini	geliştirmek	
adına	gerçekleştirdiğimiz	
çalışmaları	önce	Ege	Bölgesi,	
ardından	Türkiye	Mükemmellik	
Ödülü	ile	taçlandırdık.	Çatı	
kuruluşumuz	TOBB’un	
akreditasyon	denetimlerinden	
tam	puanla	çıktık.	Bu	özverili	
çalışmaların	üyeler	nezdinde	
yansımalarını	görmek	ise	
bizleri	ayrıca	memnun	etti.	Üye	
memnuniyet	oranımız	2016’da	
yüzde	91	oldu”	diye	konuştu.

Dünyadaki dönüşümü 
ıskalamamak için…
Konuşmasında	dünyanın	

geçirdiği	üretim,	dijitalleşme,	
eğitim	ve	işgücü	konusunda	
yaşanan	dönüşümlerden	
bahseden	Yorgancılar,	Türkiye’nin	
bunları	ıskalamaması	için	Sanayi	
4.0	konusunu	sürekli	gündemde	
tuttuklarını	kaydetti.	EBSO’nun	
çabaları	sayesinde	ileri	teknolojiye	
dayalı	nitelikli	eğitim,	yaratıcı	nesil	
ve	mesleki	eğitim	konularında	
düzenlemeler	yapıldığını,	kodlama	

n Eximbank	sermayesinin	ve	desteklerin	artırılması
n İhracatçılara	yeşil	pasaport
n Nefes	Kredisi,	KOSGEB,	KGF	vesilesiyle	finansman	imkanları
n KOSGEB	desteklerinde	yaşanan	sorunların	giderilmesi
n Vergisini	düzenli	ödeyenlere	indirim
n TRT	payı,	Damga	Vergisi,	Emlak	Vergisi,	Tapu	ve	Kadastro	
harçlarının	kaldırılması
n Yatırım	ve	ara	mallarının	vadeli	ithalatında	KKDF’nin	sıfırlanması
n Sektörel	ÖTV	oranlarının	yeniden	düzenlenmesi
n OSB,	Serbest	Bölge	vb.	alanlarda	yapılacak	yatırım	için	gerekli	
arsa	tahsisine	ilişkin	sözleşmelerde	vergi	istisnaları
n Haftasonu	çalışma	ruhsat	harcından	muafiyet
n KDV	oranlarının	sektörlere	göre	revize	edilmesi
n Genç	ve	kadın	girişimcilerin	desteklenmesi,
n Karşılıksız	çek	sorununda	mağduriyetinin	çözülmesi
n Fikri,	Sınai	Mülkiyet	Hakları	Kanun	Tasarısı’nın	yasalaşması,
n Ar-Ge	Merkezi	ve	tasarım	merkezleri	ile	ilgili	desteklerin	
gerçekleştirilmesi
n Asansör	Bakım	Onarım	ve	Montaj	İşçisi	Mesleki	Yeterlilik	sınav	
ücretlerinin	İşsizlik	Sigortası	Fonu’ndan	karşılanması
n Bazı	sektörlerde	tehlike	sınıflarının	çok	tehlikeli	sınıftan	tehlikeli	
sınıfa	düşürülmesi
n Mesleki	eğitime	yönelik	teşviklerin	artırılması
n İşbaşı	eğitim	programlarının	artırılması
n Birçok	sanayicimizin	gerek	belediye,	gerekse	diğer	kamu	
hizmetleri	ile	ilgili	yaşadığı	sıkıntıların	çözümü	noktasında	aracı	
olunması
n İş	sağlığı	ve	güvenliği	ile	ilgili	bazı	yasal	zorunluluklarda	işçi	
kriterinin	yükseltilmesi
n Kamu	İhale	Kanunu	ile	orta	ve	yüksek	teknolojili	yerli	ürünlere	
yüzde	15	fiyat	avantajı

EBSO’nun gerçekleştirdiği 
girişimlerden başlıklar
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eğitiminin	müfredata	alındığını	
belirten	Yorgancılar,	İzmir	ve	Ege	
Bölgesi’nde	sanayi	yatırımlarının	
artması	için	gösterdikleri	çabanın	
sonuçlarını	görmekten	duydukları	
memnuniyeti	dile	getirdi.	
Yorgancılar,	“Bu	konuda	üzerimize	
düşeni	yaptık,	yapmaya	devam	
ediyoruz.	Bölgemize	yatırımcı	
ilgisi	devam	edecek”	dedi.

Yatırım-üretim-istihdam
Türkiye’nin	kalkınması	ve	

gelişmesi	için	sanayiye	özel	
bir	önem	veren	EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Yorgancılar,	
imalat	sanayinin	GSYH’deki	
payının	ülkemizde	yüzde	16.5	
olmasına	karşın	Çin’de	yüzde	
29.7,	Güney	Kore’de	yüzde	29.5	
ve	Almanya’da	yüzde	23	olmasını	
örnek	gösterdi.	Ender	Yorgancılar,	
24	Temmuz	2014’te	düzenlenen	
Ekonomi	Zirvesi’nde	yaptığı	
konuşmada	teşvikler	hakkındaki	
“5.	Bölge	desteklerini	sağlayan	
öncelikli	yatırımlardan	İzmir’in	
ülke	genelinde	aldığı	pay	sadece	
yüzde	1.4’te	kalmıştır.	Öncelikli	
yatırımlarda	imalatın	payı	mutlaka	
artırılmalıdır.	Bunun	için	de	
öncelikli	yatırımların	kapsamı	

genişletilmelidir”	sözlerini	hatırlattı.
KOBİ’leri	destekleyen	adımlar	

sonucu	sağlanan	gelişmeleri	de	
MESKOM	üyeleriyle	paylaşan	
Yorgancılar,	şu	bilgileri	verdi:

“Dayanıklı	tüketim	malı	sanayi	
üretiminde	2015-2016	Ocak-
Temmuz	döneminde	yüzde	
1.65	daralma	yaşanırken	2016-
2017’nin	aynı	döneminde	yüzde	
10.8	artış	kaydedildi.	Sadece	
Temmuz	ayları	dikkate	alındığında	
2015-2016	Temmuz’unda	yüzde	
16.3’lük	daralmaya	karşılık	2016-
2017	Temmuz	ayında	yüzde	
28.4’lük	yükseliş	gerçekleşti.	
Kredi	Garanti	Fonu	2016’nın	
Ocak-Temmuz	döneminde	19	
bin	483	kredi	verirken,	bu	rakam	
2017’nin	aynı	döneminde	293	
bin	449’a	çıktı.	2016	Ocak-
Temmuz	döneminde	2	bin	888	
yatırım	teşvik	belgesiyle	44	
milyon	992	bin	liralık	yatırım	
karara	bağlanırken,	2017’nin	aynı	
döneminde	yatırım	teşvik	belgesi	
sayısı	3	bin	781,	bu	kapsamdaki	
yatırım	tutarı	ise	50	milyon	819	
bin	lira	oldu.”

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	
medyada	ekonomi	gündemini	
belirleyen	haberlerinden	de	

örnekler	gösteren	Ender	
Yorgancılar,	yatırım,	üretim	ve	
istihdamın	desteklenmesine	
yönelik	olarak	Ankara’da	
Bakanlardan	başlayarak	üst	
düzey	ziyaretler	ile	İzmir’deki	
etkinliklerde	gündeme	getirilen	
konuları	gözler	önüne	serdi.

Esen: Üretmeye 
ihtiyacımız var
EBSO	Meclis	Başkanı	Salih	

Esen	de,	Türkiye’nin	üretmeye	ve	
gelişmeye	ihtiyacı	olduğuna	işaret	
etti.	Esen,	şöyle	konuştu:

“Bizim	bir	tek	partimiz	var,	
sanayi	partisi.	Çalışma	hayatına	
adım	attığımızdan	bu	yana	geçen	
sürede	sanayiye	hizmet	için	büyük	
gayretler	sarf	ettik.	Yarınlardan	
umudumuzu	kaybetmemeliyiz.	
Alınan	kararlardan,	taleplerimizin	
yerine	getirilmemesinden	
gocunmaksızın	ensemizi	
karartmadan	yolumuza	devam	
etme	mecburiyetimiz	var.	Çünkü	
Türkiye’nin	üretmeye	ihtiyacı	var.	
Bugün	yüzde	5’lik	büyümenin	3’ü	
inşaattan,	diğer	kısmı	da	ihracat	
ve	özel	tüketimden.	Makina	ve	
teçhizat	yatırımlarına	bakarsak	
negatif	olduğunu	görürüz.	Yani	
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Türkiye’de	üretimi	destekleyecek	
birtakım	yatırımlar	yok	ama	bu	
büyümenin	sağlıklı	şekilde	devam	
ettirilmesinin	imkanı	da	yok.	Ancak	
şimdi	bir	geçiş	dönemi	yaşayan	
Türkiye	bu	mucizevi	başarıyı	
gösterdiyse,	sizlerin	ve	bizlerin	
çok	azimli	çalışmaları	neticesinde	
oldu.”

EBSO	Meclis	ve	Meslek	
Komitesi	Üyesi	sanayiciler	de	
temsil	ettikleri	sektörlere	ilişkin	
konuları	yaptığı	girişimlerle	olumlu	
şekilde	çözüme	kavuşturan	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Yorgancılar’a	teşekkür	etti.

Uyumlu birliktelik mesajı
Yeni	dönem	için	adaylık	

konusuna	da	değinen	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Yorgancılar,	“Seçim	sonuçları	
belli	olmadığı	müddetçe	herhangi	
bir	şekilde	başkan	adaylığını	
açıklamak	doğru	bir	yöntem	
değil.	Uyumlu	çalışma	ortamını	
arkadaşlarımızın	ve	sizlerin	
de	desteği	ile	oluşturduğumuz	
takdirde	önümüzdeki	dönemde	bir	
dönem	için	daha	yönetim	kurulu	
başkanlığını	konuşabiliriz”	dedi.

EBSO	Meclis	Başkanı	Salih	
Esen	de,	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Yorgancılar	ile	geride	kalan	4	
yılda	uyumlu	bir	çalışma	dönemi	
sergilediklerini,	Oda’nın	kurumsal	
kimliğinin	daha	da	yüceltilmesi	
konusunda	gayret	gösterdiklerini	
anlatırken,	EBSO’nun	sözünün	
devletin	en	yüksek	kademelerinde	
dinlendiğini	vurguladı.	Gerek	
kendisi,	gerekse	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Yorgancılar’ın	“elini	taşın	
altına	koyan	insanlar	olarak”	
küçük,	orta,	büyük	işletmenin	ne	
olduğunu	ve	sıkıntılarını	bildiklerini	
ifade	eden	Esen,	“Alınan	
kararların	piyasalarda	vereceği	
sonuçları,	ne	getireceğini	en	
önce	bizler	hissediyoruz.	Doğru	
olanı	alkışlıyoruz,	hatalı	olanlarda	
‘ne	olur,	bu	konuda	biraz	daha	
dikkatli	olun’	diyoruz.	Çabalarımız	
sandalyeden	güç	almak,	basamak	

yapmak	değil,	ona	güç	vermek	
yönünde	oldu”	diye	konuştu.

EBSO	Meclis	Başkanı	Esen,	
uyumlu	çalışmanın	devam	
etmesinin	üyelerin	takdirleri	ile	
mümkün	olduğunu	dile	getirdi.	
Esen,	“Bu	yüce	çatı	altında	
ülkemize	hizmet	gayesi	ile	
birleştik.	Uyumlu	çalışma	ile	
EBSO’nun	isminin	daha	da	iyi	

bir	noktaya	gelmesini	sağladık.	
Türkiye’nin	gelişmeye,	üretime	
ihtiyacı	var.	Görevimizi	yaparken	
bu	konuya	sürekli	vurgu	yaptık.	
Yapmaya	devam	edeceğiz.	
Doğru	bildiklerimizi	söylemekten	
çekinmeyeceğiz	ve	görevini	
yapmış	insanların	huzuru	içinde	
bize	verdiğiniz	emaneti	taşıma	
gayretinde	olacağız”	dedi.
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Türkiye Odalar 
ve Borsalar 

Birliği Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, 
Torbalı Ticaret 
Odası’nın yeni 

binasını hizmete 
açtı, İzmir İli ve 
İlçeleri Oda ve 

Borsaları Müşterek 
Toplantısı’nda 

iş dünyası 
temsilcilerine 

‘birlikte başardık’ 
mesajı verdi, “Oda 

ve borsalar her 
alanda en iyi hizmeti 

üretiyor, işlerinizi 
geliştirmeniz 
için çalışıyor. 
Sıkıntılarınızı 

hükümete iletiyor, 
çözüm buluyor” 

dedi. 

Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	
Başkanı	Rifat	Hisarcıklıoğlu,	
Oda	ve	Borsa	başkanlarıyla	

birlikte	üyelerinin	konularını	hükümete	
aktardıklarını	ve	birçok	sorunun	
çözümüne	ulaştıklarını	söyledi.	
Hisarcıklıoğlu,	“Eskiden	‘Oda-Borsa	
ne	iş	yapıyor?’	diyorlardı.	O	devir	çok	
geride	kaldı.	Artık	Odalar-Borsalar	
sizlere	her	alanda	en	iyi	hizmeti	üretiyor.	
Sizin	işlerinizi	geliştirmeniz,	daha	çok	
kazanmanız	için	çalışıyor.	Sıkıntılarınızı	
hükümete	iletiyor,	çözüm	arıyor	ve	
buluyor”	dedi.

TOBB	Başkanı	Hisarcıklıoğlu,	
Torbalı	Ticaret	Odası’nın	yeni	hizmet	
binasının	açılışına	katıldı,	ardından	
gerçekleştirilen	İzmir	İli	ve	İlçeleri	Oda	
ve	Borsaları	Müşterek	Toplantısı’nda	
iş	dünyası	temsilcilerine	hitap	etti.	
Hisarcıklıoğlu’nun	İzmir	programına	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar	ile	Meclis	
Başkanı	Salih	Esen	de	katıldı.	

AK	Parti	İzmir	Milletvekili	Mahmut	
Atilla	Kaya,	Torbalı	Kaymakamı	Aydın	
Memük,	Belediye	Başkanı	Adnan	
Yaşar	Görmez’in	de	hazır	bulunduğu	
toplantıda,	Torbalı’nın	potansiyeli	
ve	başarılarını	öven	Hisarcıklıoğlu,	
üyelerine	verdiği	hizmet	kalitesini	
artırmak	amacıyla	Odaya	modern	
bir	hizmet	binası	kazandıran	Torbalı	
Ticaret	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Abdulvahap	Olgun’u	kutladı.	Torbalı	
TO’nun	Akredite	Oda	olarak	üyelerine	
5	yıldızlı	hizmet	verdiğini	belirten	
Hisarcıklıoğlu,	“İlçeler	bazında	ilk	
KOSGEB	temsilciliği	burada	açıldı,	
İŞKUR	Hizmet	Noktası	kuruldu.	TOBB	
MEYBEM	ile	40	farklı	meslek	grubunda	

sınav	yapıyor.	Uygulamalı	girişimcilik	
kurslarıyla,	genç	girişimciler	yetiştiriyor.		
Abdulvahap	kardeşim,	Torbalı’yı	marka	
kente	dönüştürmek	için	de	‘Cazip	Kent	
Torbalı’	sloganıyla	güzel	bir	girişim	
başlatmış,	iftihar	ediyorum”	dedi.

Rifat	Hisarcıklıoğlu,	Torbalı’nın	
Türkiye’nin	parlayan	sanayi	yıldızı	
olduğuna	işaret	ederken,	2	OSB,	700	
civarında	fabrika,	45	farklı	sektörde	
2	bin	firması	bulunduğunu	söyledi.	
Türkiye’nin	en	hızlı	büyüyen	100	
şirketinden	birinin	de	Torbalı’da	
olduğunu	bildiren	Hisarcıklıoğlu,	
sözlerini	şöyle	sürdürdü:

“İzmir’in	ödediği	verginin	yarısı	

Hisarcıklıoğlu:
Birlikte
başardık
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Torbalı’dan	toplanıyor.	Vergi	
sıralamasında	da	Türkiye’de	
5’inci,		yüzde	99’luk	tahsilat	
oranıyla	Türkiye’de	birinci.												
1	milyar	dolara	ulaşan	ihracatıyla	
da	66	ili	geride	bıraktı.	Türkiye’nin	
parlayan	sanayi	merkezi	haline	
geldiniz.	Sadece	sanayiyle	değil,	
tarımda	da	öne	çıkıyorsunuz.	Her	
türlü	hububat,	endüstriyel	bitki,	
sebze-meyve	burada	yetişiyor.	
Dünyanın	kuru	domates	ihtiyacını	
Torbalı	karşılıyor.	Kısaca	Torbalı;	
Otoyola,	Havalimanı’na,	Tren	
hattına,	Ege	Serbest	Bölgesi’ne	
ve	İzmir	Limanına	yakınlığıyla	
yatırımcılar	için	tam	bir	cazibe	
merkezi	konumuna	gelmiş	
durumda.”

Odaların gücü
Hisarcıklıoğlu,	Oda	ve	Borsa	

başkanlarının	üyelerinin	dertlerini,	
beklentilerini	seslendirdiklerini,	
taleplerini	TOBB’a	ilettiğini,	
kendilerinin	de	onlarla	birlikte	
hükümet	nezdinde	istişare	edip	
sonuçlandırdığını	belirtirken,	
“İzmir’deki	12	Oda-Borsa	
Başkanımızla	birlikte	çalışarak,	
sizlerin	işinizi	kolaylaştıran	önemli	
adımlar	atılmasını	sağladık”	dedi.

Finansman	sıkıntısı	çeken	
KOBİ’ler	için	yüzde	9.9	
faizle	27	bin	firmaya	nefes	
kredisi	verdiklerini	ifade	eden	
Hisarcıklıoğlu,	İzmir’de	de	1714	
üyenin	211milyon	liralık	nefes	
kredisi	kullandığı	bilgisini	verdi.	
Bunun	yanında	yönetiminde	
oldukları	KOSGEB’in	de	3	yıl	
vadeli	sıfır	faizli	260	bin	firmaya	
kredi	imkanı	sağladıklarını	
vurguladı.	Kredi	Garanti	Fonu	
olarak	335	bin	firmaya	da	217	
milyar	liralık	kefalet	sağladıklarını	
bildiren	Hisarcıklıoğlu,	“Baba	
oğula,	komşu	komşuya	kefil	
olmazken	Kredi	Garanti	Fonu	
sizlere	kefil	oldu”	dedi.

Hisarcıklıoğlu	toplamda,	
finans	anlamında	620	bin	firmaya	
dokunduklarını	belirtirken,	böyle	
bir	sistemin	dünyada	benzeri	

olmadığına	vurgu	yaptı.
Cumhurbaşkanı	Recep	Tayyip	

Erdoğan	öncülüğünde	istihdam	
seferberliği	başlattıklarını	bildiren	
Hisarcıklıoğlu,	hükümetin	bu	
alanda	tarihi	destekler	sağladığını	
ve	özel	sektörün	1.6	milyon	ilave	
istihdam	sağladığına	işaret	etti.

Hisarcıklıoğlu,	“İlk	3	ay	SGK	
Primleri	-	faizsiz	olarak	yılsonuna	
ertelendi.	Vergisini	düzgün	
ödeyenler	için	yüzde	5	vergi	
indirimi	geldi.	KDV	için	de	Maliye	
Bakanımız	için	çalışıyoruz.	Kare	
Kodlu	çek	geldi.	Gözü	kapalı	mal	
satma	devri	bitti.	Sanayi	-	Üretim	
Reform	paketi	ile	büyük	yenilikler	
geldi.	Üzerimizdeki	yüzde	2’lik	
TRT	kesintisi	kaldırıldı.	OSB’lerde	
Emlak	Vergisi,	Damga	Vergisi	
gibi	düzenlemelerle	toplamda													
1	milyarlık	yük	üzerimizden	kalktı.	
Mobilya-Beyaz	Eşya-Konut’ta	
vergi	indirimleri	sağlandı.	6	ayda	
Beyaz	eşya	ve	mobilya	satışları	
yüzde	30,	konut	satışları	yüzde	10	
arttı.	İşte	görüyorsunuz,	eskiden	
‘Oda-Borsa	ne	iş	yapıyor?’	
diyorlardı.	O	devir	çok	geride	
kaldı.	Artık	Odalar-Borsalar	sizlere	
her	alanda	en	iyi	hizmeti	üretiyor.	
Sizin	işlerinizi	geliştirmeniz,	daha	
çok	kazanmanız	için	çalışıyor.	
Sıkıntılarınızı	hükümete	iletiyor,	
çözüm	arıyor	ve	buluyor”	dedi.	

Sorunların	bir	çoğunun	
birlik	içinde	hareket	edilmesi	
ile	çözüldüğünü	belirten	
Hisarcıklıoğlu,	“Bir	ve	beraber	
olunca	Allah	rahmeti	ve	bereketi	
de	veriyor.	Yeter	ki	birbirimizi	
ötekileştirmeyelim,	ayrım	
yapmayalım”	dedi.

Hedef büyük
Torbalı’nın	gelişimine	

ve	yeni	dönem	hedeflerine	
değinen	Ticaret	Odası	Başkanı	
Abdulvahap	Olgun	da,	“Torbalı	
vergide	77,	ihracatta	ise	66	
ili	geride	bıraktı.	Ege’nin	100	
büyüğüne	12,	Türkiye’nin	en	
büyük	500	firmasına	6	firma	ile	
girdi.	İzmir’de	ihraç	edilen	her	10	
üründen	1’i	Torbalı’da	üretiliyor.	
Bu	yüzden	yeni	slogan	ile	yola	
çıktık	ve	‘Cazip	Kent	Torbalı’	
dedik”	ifadesini	kullandı.	

Yeni	oda	binasından	da	söz	
eden	Olgun,	“600	metrekareden	
6	bin	metrekare	kullanım	alanı	
olan	bir	yere	geçtik.	Odamız	
bünyesinde	birçok	yeniliği	
hayata	geçirdik.	Üyelerimizin	
her	işini	çözüyoruz.	Toplantı,	
sergi	ve	kokteyl	salonumuz	
yine	üyelerimizin	emrinde.	
Yeni	dönemde	de	restoran	
ve	konferans	salonumuzu	
tamamlayacağız”	diye	konuştu.
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Şirketlerin	çeşitli	nedenlerle	
indiremediği	ve	hesaplarında	
devreden	KDV	olarak	takip	edilen	

KDV’nin	iadesine	yönelik	çalışmaların	
son	aşamaya	gelindiği	öğrenildi.	Maliye	
Bakanı	Ağbal	bu	yönde	bir	hazırlık	
yaptıklarını	daha	önce	de	açıklamıştı.	
Üzerinde	çalışılan	iade	sisteminin	
indirim	ya	da	nakdi	iade	olarak	
uygulanabileceği	kaydedildi.	Özellikle	
zarar	eden	şirketler	açısından	bu	
iadenin	fayda	sağlayacağı	belirtilirken,	
kamuya	fazla	vergi	yükü	getirmemesi	
yanında,	belge	düzenine	uyumun	
arttırılmasını	sağlayacak	bir	yaklaşımın	
benimsendiği	vurgulandı.	Özellikle	
stoklara	yapılan	üretimler	nedeniyle	
belirli	dönemlerde	oluşan		KDV	yükünün	
iadesi	üzerinde	durulduğu	öğrenildi.

Maliye	Bakanlığı,	KDV	reformu	için	
incelediği	İngiltere	ve	Avrupa	ülkelerinde	
devreden	KDV’nin	iadesine	yönelik	
modelleri	de	değerlendirdi.	Bakanlık,	

bu	tür	oluşan	KDV’nin	iadesine	yönelik	
çalışma	yaptı.	Çalışmada,	dönemler	
itibariyle	değişmekle	birlikte	devreden	
KDV’nin	özel	sektör	şirketleri	açısından	
70-80	milyar	TL	arasında	oluşabildiğini	
belirtti.	Devreden	KDV’nin	yatırım	
aşamasında	ve	şirketlerin	zarar	etmesi	
durumunda	ilave	finansman	yükü	
oluşturduğu,	ayrıca	ekonomik	aktivitenin	
yaşandığı	süreçlerde	stokların	artması	
halinde	firmaların	devreden	KDV’nin	
artışı	ile	karşı	karşıya	kalındığı	
kaydedildi.	

Bakanlığın,	özel	durumlar	
tanımlayarak	devreden	KDV’nin	
iadesini	planladığı	nakdiiade	ile	
diğer	vergilerden	mahsup	edilmenin	
değerlendirildiği;	ağırlıklı	isteğin	ise	
nakdi	iade	olduğu	öğrenildi.	Devreden	
KDV’nin	işletme	hesaplarında	sürekli	
değişen	bir	kalem	olduğu,	bu	nedenle	
yatırım,	stoklarda	üretim,	zarar	ya	da	
tasviye	gibi	şirketlere	ilave	finansman	

Devreden	KDV’ye	çözüm	arayışı

Maliye Bakanı’nın 
daha önce üzerinde 

çalışıldığını 
açıkladığı, devreden 

KDV’ye yönelik 
düzenleme hazırlığı 
son aşamaya geldi. 

Yeni sistemde 
indirim ya da nakdi 

iade uygulamaları 
olabilecek.
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yüküne	dönüşen	bu	unsurun	özel	
durumlar	olarak	tanımlanmasının	
gerekliliği	bildirildi.

Özellikle stoklu
çalışanları etkiliyor
Teorik	olarak	devreden	

KDV’nin	belirli	bir	süre	içinde	
dengeye	gelmesi	gerektiğini	
belirten	mali	müşavirler,	iade	
olmama	esasının	da	buna	
dayandığını	ancak	belge	
düzenine	tam	uyum	olmaması,	
ekonomik	aktivitenin	yavaşlaması	
nedeniyle	tahsilatların	azalması,	
yavaşlaması,	zarar	edilen	
dönemler,	yatırım	döneminde	
ödenen	KDV’nin	indirilmemesi,	
tasviye	durumundaki		özel	
durumlar	nedeniyle	işletmelerin	
devreden	KDV	ile	karşı	karşıya	
kaldığını	belirtiyor.	

Bazı	şirketlerde	milyon	TL	
seviyesine	ulaşan	bu	kalemin	
iadesinin	şirketlerin	finansman	
yükünü	azaltacağını	dile	getiren	
mali	müşavirler,	“Belge	düzenine	

yüzde	100	uyum	sağlamış	
değil	onu	herkes	biliyor.	Genel	
ekonomik	yapıya	bakınca	hasılat	
düşük,	hareket	az.	Dolayısıyla	

hele	stoklu	çalışan	bir	firma	stoka	
da	KDV’yi	bağlamış	oluyor.	Firma	
açısından	zorluk”	görüşünü	ifade	
ediyor.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	(EBSO)	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	sanayici	olmanın	dezavantaja	dönüştüğü	
günümüzde,	özellikle	mevzuatlarla	yüklenen	maliyetlerin	
konjonktürel	süreç	itibari	ile	rekabet	etmemizin	de	önünde	engel	
teşkil	ettiğine	dikkat	çekti.	

Son	dönemde,	yasal	yükümlülüklerde	bazı	muafiyetlere	
gidilmesi	bu	anlamda	oldukça	önemli	olduğunu	kaydeden	
Yorgancılar,	Maliye	Bakanlığı’nın	önemli	düzenlemelere	imza	
atmaya	devam	ettiğini	belirterek,	“Son	olarak	KDV	Kanunu’nda	
revizyon	içinde	olduklarını	biliyoruz.	Geçmişte	kalan	mevzuatlarda,	
sanayicinin	mağdur	olmasına	müsaade	edilmeden	değişikliğe	
gidilmesi	çok	daha	faydalı	olacaktır.	Bakanlığımızın	bu	gayretini	
takdirle	karşılıyoruz.	Bizim	de	her	raporumuzda,	verdiğimiz	her	
dosyanın	içinde	yer	alan	KDV	iadelerinde	sanayicilerimizin	yaşadığı	
sıkıntılar,	bugünlerde	tekrar	gündeme	oturmuş	durumda”	dedi.	

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	üretimden	satışlar	kriterine	
göre	100	Büyük	sanayi	kuruluşunun	içinde	2015’te	67’sinin	
devletten	alacağı	KDV	iadelerinin	375	milyon	TL	iken,	2016	yılı	
için	alacağı	olan	firma	sayısının	72’ye	ve	alacağı	KDV	rakamının	
514	milyon	TL’ye	yükseldiği	bilgisini	paylaşan	Ender	Yorgancılar,	
“Yani	finansman	temininde	sıkıntı	yaşarken,	aynı	zamanda	
Devletten	de	alacak	sıkıntısı	yaşıyoruz.	O	nedenle	görmekteyiz	
ki,	iadeye	konu	olabilecek	tüm	KDV	iade	ve	mahsup	sisteminde	
güncellemeye	gidilmesi	bugünün	gereklerindendir.	Kısa	vadede,	
iadelerde	yaşanan	gecikmenin	önlenmesi	için	mevcut	bekleyenlerin	
İngiliz	Modeli’nde	olduğu	gibi	önce	1	yıl,	ardından	her	3	ayda	bir	
borçlanmadan	mahsup	edilmesi	veya	en	azından	devlete	karşı	
yükümlülüğünü	yerine	getirenlere	öncelikli	iade	hakkı	tanınması	
ama	uzun	vadede	de,	KDV’nin	tek	bir	oran	halinde	nihai	tüketici	
aşamasında	alınması	faydalı	olacaktır”	diye	konuştu.

Yorgancılar: KDV iadelerindeki 
gecikme son bulmalı
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Maliye Bakanı 
Naci Ağbal, sayıları 

1 milyona ulaşan 
mükellefte “düz 

oranlı / flate rate” 
KDV sistemine 

geçileceğini söyledi.

Maliye	Bakanı	
Naci	Ağbal,	sa-
yıları	1	milyona	

ulaşan	mükellefte	“düz	
oranlı	/	flate	rate”	KDV	
sistemine	geçileceğini	
bildirdi.	Ağbal,	üretim	
aşamasında	KDV	öde-
melerinin	sahte	belge	
trafiğine	yol	açabildiği-
ni	belirterek,	mükellefi	
belgelendirme	külfetin-
den	kurtarıp	satıştan	
yüzde	10	KDV	isteyeceklerini	söyledi.

KDV	reformuyla	ilgili	çalışmalar	
hakkında	açıklamalarda	bulunan	Ağbal,	
İngiltere’deki	KDV	sistemini	yerinde	
inceleyip	analiz	ettiklerini,	sektörden	
önerileri	topladıklarını	belirterek,	birkaç	
hafta	içinde	konuyu	Ekonomik	Koordi-
nasyon	Kurulu’na	(EKK)	ve	ardından	
da	Bakanlar	Kurulu’na	getireceklerini	
anlattı.

Denetimler azalacak
KDV	reformuyla	işletmeler	için	

kolaylık	getireceklerini	belirten	Ağbal,	
İngiltere’de	KOBİ’lere	başarılı	bir	şekilde	
uygulanan	“flate	rate”	olarak	adlandı-
rılan,	düz	oranlı	vergi	sistemini	Türki-
ye’de	uygulayacaklarını	söyledi.	Ağbal,	
yaklaşık	1	milyon	mükellefi	ilgilendiren	
düzenleme	uyarınca,	yüzde	18	KDV’ye	

tabi	satış	yapan	
mükelleflerden	yüz-
de	10	oranında	vergi	
alacaklarını	belirtti.	
Ağbal,	mevcut	uygu-
lamada	işletmelerin,	
satışlarından	yüzde	
18	oranında	KDV	
toplamışsa,	alışları	
dolayısıyla	ödedikleri	
vergileri	düştükten	
sonra	kalan	KDV’yi	
Maliye’ye	aktardığını	

vurguladı.	Ağbal,	bunun	yerine	getire-
cekleri	sistemi	şöyle	anlattı:

“Normalde	yüzde	18	KDV	toplayan	
mükellefe,	‘Bize	yüzde	10’unu	ver,	tek	
tek	faturalarla	biz	de	uğraşmayalım,	sen	
de	uğraşma.	Hasılatının	yüzde	10’unu	
KDV	olarak	öde’	diyeceğiz.	Mükellef	
faturalarını	gene	toplayacak.	Özellik-
le	KOBİ’lerde	bu	uygulama,	sistemi	
basitleştiriyor.	İşletmeler	bazı	giderleri	
faturalaştıramıyorlar.	O	zaman	yüksek	
KDV	ile	karşılaşmamak	için	başka	yolla-
ra	yöneliyorlar.	Bu	düzenlemeyle	Maliye	
açısından	denetim	ihtiyacı	azalacak.	
Açık	söylemek	gerekirse	zaman	zaman	
sahte	belge	trafiğini	doğuran	önemli	fak-
törlerden	biri	budur.	İşletmeler	belgele-
yemedikleri	harcamaları	belgelemek	için	
sahte	veya	muhteviyatı	yanıltıcı	belge	
kullanabiliyor.”

KDV’ye ‘düz oran’ geliyor
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Tercihe bırakılacak
Naci	Ağbal,	yasayla	Bakanlık	

olarak	genel	yetki	alacaklarını,	
hasılatı	belli	tutarın	altındaki	işlet-
meler	için	bu	düzenlemeyi	getire-
ceklerini	söyledi.	Ağbal,	ulaştırma	
sektörü	gibi	özellikle	hasılatı	ka-
yıtlı	sektörlerde	başlayacaklarını	
belirtti.	Bu	uygulamanın	mükellefin	
tercihine	bırakılacağını	vurgula-
yan	Ağbal,	isteyen	mükellefin	eski	
sistemle	devam	edebileceğini	
ifade	etti.

Devreden KDV 
sistemine son
Yapılacak	düzenlemeyle	ya-

tırım,	üretim	ve	ihracat	üzerinde	
KDV’nin	yük	olmaktan	çıkarılaca-
ğını	kaydeden	Ağbal,	devreden	
KDV	uygulamasına	son	verecek-
lerini	belirtti.	Mevcut	uygulamada	
yatırım	veya	üretim	aşamasında	
100	TL	KDV	ödeyen	mükelleflerin,	
yaptıkları	satışlarda	topladıkları	
KDV’yi	bu	rakamdan	indirdikle-
rini	anlatan	Ağbal,	indirilemeyen	
vergi	dolayısıyla	devletin	biriken	
KDV	borcunun	140	milyar	liraya	
ulaştığını	anlattı.	Ağbal,	bunun	
30	milyarının	belediyeler	ve	diğer	
kamu	kurumlarına	ait	olduğunu,	
işletmelerin	indirilemeyen	KDV	
alacağının	ise	70-80	milyar	lira	
dolayında	bulunduğunu	söyledi.

Ağbal,	yeni	sistemde,	indirile-
meyen	KDV’nin	belli	periyotlarla	
nakit	olarak	iade	edileceğini	ifade	
etti.

İstisnalar yerine 
sıfır oranlı vergi
Ağbal,	Türkiye’de	halen	yüzde	

1,	8	ve	18	oranında	KDV	uygulan-
dığını,	bazı	mal	ve	hizmetlere	ise	
KDV	istisnası	tanındığını	belirte-
rek,	özellikle	yüzde	18	oranındaki	
vergide	indirim	öngörmediklerini	
söyledi.	Ağbal,	İngiltere’de	bazı	
sektörlerde	vergi	istisnası	yerine	
yüzde	sıfır	oranı	uygulandığını,	
bu	konuda	bir	çalışma	yaptırdığını	
anlattı.

İhracatçı ve yerli KDV 
farkı kalkacak
Geçen	yıl	toplam	103	milyar	

liralık	KDV	tahakkukuna	karşılık	
tahsilat	oranı,	53.9	milyar	lirayla	
yüzde	52	seviyesinde	kaldı.

Ağbal,	ihracatçı	ile	yerli	üretici	
arasındaki	KDV	farkını	da	orta-
dan	kaldıracaklarını	söyledi.	İthal	
edilen	aynı	mal	için	her	aşamada	
yüzde	8	KDV	ödendiğini	belirten	
Ağbal,	bu	tür	mallarda	ithalatçıla-
rın	daha	sonra	iade	alacaklarını	
söyledi.

Şahsi harcamalara 
indirimde yeni formül
Bakan	Ağbal,	bu	yıl	sonuna	

kadar	TBMM’de	yasalaştırmayı	
hedefledikleri	Gelir	Vergisi	Kanu-
nu	Tasarısı’na	eklenecek	esnaf	ve	
serbest	meslek	erbabının	şahsi	

harcamalarının	kazançlardan	
indirilmesine	ilişkin	düzenlemenin	
detayları	hakkında	da	bilgi	verdi.	
Mevcut	vergi	sisteminin,	esnaf	ve	
serbest	meslek	erbabının	iş	için	
yaptığı	giyim,	ulaşım,	yemek	gibi	
şahsi	harcamaların	kazançtan	
indirilmesine	imkân	vermediğini,	
oysa	başka	ülkelerde	bu	imkânın	
bulunduğunu	kaydeden	Ağbal,	
şöyle	konuştu:

“Tasarıda,	küçük	esnaf	ve	ser-
best	meslek	erbabımızın	gerçek-
ten	yaptığı	ve	işin	doğasına	uygun	
olan	şahsi	giderlerini	kazancından	
düşebilmesine	imkân	vereceğiz.	
Bu,	evindeki	mutfak	masrafını	
veya	tüp	harcamasını	yapması	
anlamına	gelmiyor.	Yanlış	kullanı-
mın	önüne	geçmek	için	ister	iste-
mez	bir	tavan	getirilecek.	Kazan-
cının	belli	bir	oranı	belirlenecek.”

Maliye	Bakanı	Naci	Ağbal,	Türkiye	ekonomisi	için	kritik	
sektörlerde	Kurumlar	Vergisi	indirimi	çalışmalarının	devam	ettiğini	
söyledi.	Ağbal,	“Birçok	ülke	oran	indirimlerini	yıllara	yayıyor,	
kademeli	yapıyor.	Biz	de	oran	indirimi	yapacaksak	bunları	yıllara	
yaygın	şekilde	mali	imkanlarımız	ölçüsünde	yapacağız”	dedi.

Bankacılık	ve	finans	sektöründe	indirim	yapılmasının	asla	
söz	konusu	olmayacağını	vurgulayan	Ağbal,	“Ama	reel	sektörde,	
özellikle	de	Türkiye’nin	ihtiyaç	duyduğu	kritik	sektörlerde	Türkiye’nin	
rekabetçiliğini	artıracak,	daha	fazla	reel	sektör	yatırımını	gelmesini	
sağlayacak	şekilde	Kurumlar	Vergisi	oranlarında	indirim	çalışması	
yapılabilir	mi	diye	teknik	düzeyde	birtakım	çalışmaları	yürütüyoruz”	
diye	konuştu.

Yabancı sermaye artabilir
Yüzde	20	oranının	duracağını	ancak	indirimli	Kurumlar	Vergisi	

oranı	getireceklerinin	altını	çizen	Ağbal,	“İlk	defa	Türkiye’de	
oranda	farklılaştırmaya	gideceğiz.	Bizim	için	önemli	bir	faktör	
yüksek	teknoloji	seviyesinde	üretim	yapan	şirketler.	İthal	ikamesi	
sağlayan	yerli	üretimin	artırılması	da	bizim	için	öncelik.	Bir	de	
stratejik	sektörler	var.	Enerji,	savunma-	güvenlik,	sağlık	sektörü	
gibi.	Arkadaşlar	sektör	sektör	çalışıp	etkisine	bakıyor.	Tabii	ki	vergi	
hasılasına	ilk	başta	etki	yapacak	ama	kanatimce	bu	getirdiğimiz	
teşvik	yatırımları	artıracağı	için	toplamda	vergi	gelirlerini	orta	ve	
uzun	vadede	olumlu	katkı	sağlayacak”	diye	konuştu.

Naci	Ağbal,	ayrıca	kira	vergilendirme	sisteminde	yüzde	25	olan	
götürü	gider	oranını	yüzde	15’e	düşürebileceklerini	de	belirtti.	

Kurumlar Vergisi’nde indirim 
yıllara yayılacak
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	(EBSO)	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	ABD	ile	Türkiye	

arasında	müzakereleri	devam	eden	Ser-
best	Ticaret	Anlaşmasının	bir	an	önce	
hayata	geçmesi	çağrısında	bulundu.	

ABD	Ankara	Büyükelçiliği	Tica-
ret	Müsteşarı	William	B.	Czajkowski,	
göreve	başlamasının	ardından	ilk	
resmi	ziyaretini	EBSO’ya	gerçekleştir-
di.		Türkiye’nin	yıllık	yüzde	5.2	büyüme	
performansının	önemine	dikkat	çeken	
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Yorgan-
cılar,	AB’nin	ortalama	büyüme	oranının	
yüzde	0.2	–	0.3	civarlarında	seyrettiğini,	
ülkeler	bazında	bazı	ülkelerin	büyüme	
oranlarında	eksi	verdiğini	kaydede-
rek,	“Türkiye’nin	büyüme	oranı	Dünya	
Ticaret	Örgütü’nün	açıkladığı	ortalama	
Dünya	büyüme	oranlarının	üzerinde	yer	
alıyor.	Büyüme	oranımız	AB	ile	kıyas-
lanırsa	başarılı,	ancak	rakiplerimiz	Çin	
veya	Güney	Kore	gibi	ülkelerle	kıyasla-
nırsa	yeterli	değil.	Tüm	çabamız	sürdü-
rülebilir	büyümenin	sağlanmasıdır”	dedi.	

Kuzeyde	Rusya	ile	iyi	ilişkilere	sahip	
olduklarını,	Romanya,	Bulgaristan	ve	
Yunanistan	ile	gelişen	bir	ticaretlerinin	
olduğunu	belirten	Yorgancılar,	AB’nin	
Türkiye’nin	ana	ticari	ortağı	olduğunu	
ABD	ile	Türkiye	arasında	da	müzakere-
leri	devam	eden	Serbest	Ticaret	Anlaş-
masının	bir	an	önce	hayata	geçmesi	

gerektiğine	dikkat	çekti.	Ender	Yor-
gancılar,	“Bu	durumu	çeşitli	vesilelerle	
biraraya	geldiğimiz	ABD’li	yetkililere	de	
ilettim.	Yanıt	olarak	Türkiye’nin	AB	ile	
Gümrük	Birliği	anlaşması	bulunduğunu	
ve	bu	durumun	Serbest	Ticaret	Anlaş-
ması’nın	hayata	geçmesinin	önünde	bir	
engel	olduğunu	ifade	edilmesi	üzerine	
ABD’nin	AB	ile	arasında	yer	alan	TTIP	
anlaşmasını	iptal	etmeleri	gerektiğini	
ifade	etmiştim”	diyerek	şöyle	devam	
etti:	“Aslında	tüm	ülkelerin	kabul	ettiği	
ve	uyguladığı	ortak	bir	Serbest	Ticaret	
Anlaşması’nın	var	olması	gerekiyor.”

Bakanlık düzeyinde ele alınacak
ABD	Ankara	Büyükelçiliği	Ticaret	

Müsteşarı	William	B.	Czajkowski	de,	
Türkiye’nin	bölge	ve	dünya	için	önemi-
nin	farkında	olduklarını	belirterek	Türki-
ye	ve	İzmir	ile	ABD	arasındaki	ekono-
mik,	ticari	ilişkilerin	geliştirilmesi	için	ofis	
olarak	her	türlü	yardımı	yapmaya	hazır	
olduklarını	bildirdi.	Czajkowski,	“Serbest	
Ticaret	Anlaşması	konusu	ile	ilgili	olarak	
günlerde	Türk	ve	ABD’li	yetkililerin	
karşılıklı	Bakanlık	düzeyinde	yapacağı	
temaslarda	ele	alınacak”	diye	konuştu.

EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	ziyaret	anısı	olarak	
ABD	Ankara	Büyükelçiliği	Ticaret	Müs-
teşarı	William	B.	Czajkowski’ye	plaket	
verdi.

Yorgancılar’dan	
ABD	ile	
Serbest
Ticaret	
Anlaşması	
çağrısı

EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Yorgancılar, ABD 
Ankara Büyükelçiliği 

Ticaret Müsteşarı 
Czajkowski’nin 

ziyaretinde ABD ile 
Türkiye arasında 

görüşmeleri süren 
Serbest Ticaret 

Anlaşması’nın bir an 
önce hayata geçmesi 

gerektiğine dekkat 
çekti.   
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EBSO Meclis ve 
Meslek Komitesi 
üyelerinin de 
aralarında 
bulunduğu İzmirli 
metal işleme 
makineleri üreten 
sanayiciler EMO 
Hannover’da hem 
stand açtı hem 
de sektörlerine 
yönelik teknolojik 
gelişmeleri yakından 
inceleme imkanı 
buldu.

ULUSLARARASI

İzmirli	metal	işleme	makineleri	üreten	sanayiciler,	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası’nın	gerçekleştirdiği	

organizasyonla	EMO	Hannover’e	
çıkarma	yaptı.	EBSO	Meclis	ve	Meslek	
Komitesi	üyelerinin	de	aralarında	
bulunduğu	22	kişilik	grup,	kesme	
ve	şekillendirme	makineleri,	hassas	
ölçüm	aletleri,	bilgisayar	teknolojileri,	
endüstriyel	elektronik	malzemeleri	
ve	aksesuarları	ile	temel	imalat	
teknolojilerine	yönelik	yenilikleri	
yakından	inceleme	imkanı	buldu.	
Dünya	çapında	son	20	yıl	içinde	
makine	üretiminin	yüzde	70	arttığı	ve	
üretimin	yarıdan	fazlası	ihraç	edildiği	
düşünüldüğünde	İzmirli	sanayiciler	
küresel	pazardaki	son	yenilikleri	takip	
etmenin	yanında	şirketlerini	uluslararası	
ölçekte	büyütmenin	ilk	adımlarını	
atmaya	çalıştı.	Katılımcılar,	18-21	
Eylül	tarihleri	arasındaki	iş	gezisinde	
ayrıca	Avrupa	İşletmeleri	Ağı	projesi	
kapsamında	ikili	firma	görüşmeleri	de	
yaptı.	Makine,	metal	işleme	ve	döküm	
sektörünün	gövde	gösterisi	yaptığı	EMO	
Hannover’de	İzmir’den	ABM	İndustries,	
AKS	Teknik,	Aydosa,	CKS	Kablo,	

Dirinler,	Endo	Endüstriyel,	Gökçüoğlu,	
Hiprun,	Messmatic,	Sermatek,	Yamasa	
ve	Yamato	firmaları	da	stand	açtı.		

Bu	yılki	teması	“Verimlilik,	Esneklik	
ve	İnovasyon”	olan	EMO	Hannover’de,	
110	farklı	ülkeden	2	bin	100’den	fazla	
katılımcı	firma	ve	çeşitli	ülkelerden	143	
binden	fazla	üretim	uzmanı	verimlilik,	
çevresel	etkenler	ve	üretim	maliyetleri	
konularında	yaşanan	sorunlara	cevap	
aradı.	

Geleceğin teknolojisi
Alman	Takım	Tezgâhları	Üreticileri	

Derneği	(VDW)	ve	Tezgah	Sanayicileri	
Birliği	Avrupa	Komitesi	(CECIMO)	
tarafından	desteklenen	EMO	Hannover	
2017	fuarında	“NEXT”	adı	altında	
“Yeni	Nesil	Üretim	Sistemleri”	teması	
işlendi.	NEXT	organizasyonu,	80	
kurum,	60	kişilik	uzman	proje	ekibi	ve	
24	milyon	Euro	bütçesiyle	Avrupa’nın	
en	büyük	girişim	projelerinden	biri	
olarak	gerçekleştirildi.	4	yıl	sürecek	olan	
oluşum	imalat	ve	makine	sanayinde	
geleceğin	yol	haritasını	çıkartarak	
sektörün	üretim	gücünü	arttırmayı	
hedefliyor.	

İzmirli sanayicilerin
EMO Hannover çıkarması
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Bosna Hersek 
Trebinje Büyükşehir 

Belediye Başkanı 
Luka Petroviç 

liderliğindeki heyetin 
EBSO ziyaretinde 

kentin İzmir gibi 
olabilmesi için 

sanayicilere yatırım 
daveti çıktı. 

ULUSLARARASI

Bosna	Hersek	Trebinje	Büyükşehir	
Belediye	Başkanı	Luka	Petroic,	
özellikle	turizm,	tarım	ve	sanayi-

de	büyük	potansiyele	sahip	olduklarını	
belirterek,	İzmirli	sanayicileri	şehirlerine	
davet	etti.

Bosna	Hersek	Trebinje	Büyükşe-
hir	Belediye	Başkanı	Luka	Petroic	ve	
Bosna	Hersek	İzmir	Fahri	Başkonsolosu	
Ahmet	Kemal	Baysak,	işadamlarından	
oluşan	bir	heyetle	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası’nı	ziyaret	ederek	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Vekili	İbrahim	Gökçüoğlu	ile	
biraraya	geldi.	Yapılan	görüşmelerde,	
Trebinje	kentinin	yatırım	potansiyeli	ve	
yatırımcılara	sunduğu	fırsatlar	masaya	
yatırıldı.

Potansiyeli değerlendirin
Bosna	Hersek	Trebinje	Büyükşehir	

Belediye	Başkanı	Petroic,	şehrin	po-
tansiyelinin	yüksek	olduğunu	belirterek,	
“Şehrimizde	turizmi,	tarımı,	sanayiyi	
ve	altyapıyı	geliştirmek	için	çalışmalar	
yapıyoruz.	Projelerimiz	ve	teşvikleri-
miz	var.	Organik	üretim	için	yerlerimiz	
mevcut.	Şehir	olarak	30	bin,	çevresiyle	
birlikte	80	bin	nüfusa	sahibiz.	İçme	suyu	
kaynaklarımız	çok	fazla.	Adriyatik’e	de	

yakın	olmamız	avantajımız”	dedi.

500 hektar yatırım alanı
Bölgede	500	hektar	yatırım	yapıla-

bilecek	arazileri	olduğunu	ve	bundan	
faydalanmak	istediklerini	ifade	eden	
Petroic,	“Denize	20	kilometre	olan	bu	
bölgede	oteller,	eğlence	alanları	yapı-
labilir.	Hırvatistan’ın	Dubrovnik	kentine	
yakınlığımız	da	turizm	açısından	bir	
avantaj.	Metrekare	başına	fiyatı	8-12	
euro	arasında	değişen	altyapısı	tamam-
lanmış	arsalarımız	var.	Belediye	olarak	
çalıştırılacak	işçilerin	eğitimlerini	de	biz	
sağlıyoruz.	Kentimize	gelecek	yatırım-
cılara	genç	kadromuzla	sorumlulukla-
rımızı	yerine	getirmek	için	çalışacağız.	
Trebinje’nin	potansiyelini	değerlendire-
cek,	yatırım	ve	ticaret	yapmak	isteyen	
herkese	kapılarımız	açık”	diye	konuştu.

İzmir gibi olalım
Trebinje	Büyükşehir	Belediyesi	Mec-

lis	Başkanı	Dragoslav	Banjak	da,	küçük	
bir	şehir	olmalarına	rağmen	turizm,	
metal,	elektrik	ve	gıda	endüstrilerinin	
giderek	büyüdüğünü,	bisküvi,	çikolata,	
şekerleme	ve	meyve	suyu	üretimi	yapan	
firmanın	faaliyette	olduğunu	belirtti.

Bosna	Hersek’in	Trebinje’sinden
İzmirli	sanayiciye	yatırım	daveti
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Trebinje	Büyükşehir	Belediyesi	
Kentsel	Planlama	Müdürü	Marko	
Rikola	ise,	İzmir	ile	benzerlikleri	
fazla	olan	kentin	Poça	ve	Bar	gibi	
Balkan	limanlarına	yakın	oldu-
ğunu,	Rusya,	Ukrayna	ile	Avru-
pa’ya	ulaşan	kara	ve	demiryol-
ları	bağlantılarının	bulunduğunu	
ifade	ederek,	“İlk	organize	sanayi	
bölgemizi	geliştirme	kararı	aldık.	
Kendimize	has	üzüm	ve	şarap	
üretimimiz	var.	En	büyük	hidroe-
lektrik	santralı	bölgemizde	bulunu-
yor.	Enerji	potansiyelimizi	değer-
lendirmek,	İzmir’deki	gibi	Akdeniz	
ürünleri	yetiştirmek	istiyoruz”	diye	
konuştu.

Gökçüoğlu: Ticarette denge 
ve sektörel işbirlikleri önemli
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

Yönetim	Kurulu	Başkan	Vekili	
İbrahim	Gökçüoğlu	da,	karşılıklı	
ziyaretler	ve	yatırımların	hedefine	
ulaşabilmesi	için	sektörel	işbirlikle-
rinin	önemine	dikkat	çekti.

Bosna	Hersek	ile	Türkiye	
arasındaki	kardeşlik	ilişkilerinin	
ekonomik	ilişkilerle	perçinlenmesi	
gerektiğini	söyleyen	Gökçüoğlu,	
“Türkiye’deki	76	Bosna	Hersek	
menşeli	firmalardan	3’ü	İzmir’de	
faaliyet	gösteriyor.	2016	yılında	
Türkiye’nin	308	milyon	dolarlık	
ihracatına	karşılık	288	milyon	do-
larlık	ithalatı	var.	İzmir	olarak	44.6	
milyon	dolarlık	ithalat	yaparken	ih-
racatımız	7	milyon	dolar	civarında.	
Ülkelerimiz	arasında	tarihten	ge-
len	dostluk	bağları,	kazan-kazan	
ilkesiyle	hareket	edilerek	ticaret	
ilişkilerine	de	yansımalı.	Türkiye	
ile	Bosna	Hersek,	birbirlerinin	
dış	ticaretinde	ilk	5	ülke	arasında	
olmalı.	Öncelikle	kentimizle	ilgili	
dış	ticaret	dengesini	kurmak	ve	bu	
rakamları	daha	yukarıya	taşımak	
durumundayız.	Ağırlıklı	sektörleri	
belirleyerek	ilgi	duyan	sanayicileri	
bir	araya	getirip	karşılıklı	işbirliği	
ve	yatırımları	artıracak	çalışma-
lara	imza	atmalıyız.	Biz	EBSO	
olarak	elimizden	gelen	katkıyı	
koymaya	hazırız”	dedi.

Afganistan	Bankacılık	ve	Finans	Kuruluşu	Başdanışmanı	Ajmal	
Ahmady,	Türkiye	ile	ekonomik	ilişkileri	geliştirmek	üzere	sektörel	
işbirliklerine	hazır	olduklarını,	her	iki	ülke	hükümetlerinin	de	bunu	
desteklediğini	söyledi.	Ahmady,	“Burada	kaliteli	ürün	var,	bizim	de	
ihtiyacımız…”	dedi.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nı	ziyaret	eden	Afganistan	
Bankacılık	ve	Finans	Kuruluşu	Başdanışmanı	Ahmady,	
Genel	Sekreter	Mustafa	Kalyoncu	ile	biraraya	geldi.	Türkiye	
Cumhuriyeti	Cumhurbaşkanı	Recep	Tayyip	Erdoğan	ile	Afganistan	
Cumhurbaşkanı	Eşref	Gani	Ahmedzai’nin	2	yıl	önceki	görüşmesinin	
ardından	ilişkilerin	ivme	kazandığını	belirten	Ajmal	Ahmady,	
“Türkiye	ile	doğal	bir	işbirliği	mevcut.	İşadamları	ve	askerler	2001	
yılından	beri	ülkemizde.	Bizi	her	zaman	kardeş	olarak	görmenizden	
memnunuz.	Türk	hükümetinin	desteğini	önemsiyoruz”	dedi.

Ahmady,	İstanbul	ve	İzmir’e	yaptığı	ziyaretler	sırasında	pekçok	
sektör	temsilcisiyle	tanışma	imkanı	bulduğunu	ifade	ederken,	“Bazı	
yatırımlar	konusunda	destek	aldık,	Büyükelçliğimiz	de	devrede.	
Madencilik,	tarım,	çimento,	mermer	başta	olmak	üzere	pekçok	
sanayi	dalında	Türkiye’nin	tecrübesi	büyük.	Yatırım	potansiyelini	
görmek	için	web	sitemizi	ziyaret	edin,	Afganistan	Ticaret	Odası	ile	
temas	kurmak	daha	iyi	sonuç	verecektir.	Türkmenistan,	Hindistan,	
Pakistan	ve	Afaganistan’dan	geçen	boru	hattı	projesi	için	pekçok	
kuruluş	devrede.	Para	transferi	ve	kalifiye	işçi	konusunda	sıkıntı	
yok”	diye	konuştu.

EBSO	Genel	Sekreteri	Mustafa	Kalyoncu	da,	sektörler	üzerinde	
inceleme	yaparak	taraflar	arasındaki	ilişkileri	güçlendirip	karşılıklı	
heyet	ziyaretleri	gerçekleştirilebileceğini	söyledi.

İzmir’de	sanayi	yapılanmasının	geniş	bir	yelpazeye	yayıldığını,	
tekstilden	gıdaya,	otomotiv	ve	yan	sanayinden	petrokimya	hatta	
yenilenebilir	enerjiye	kadar	pekçok	alanda	dünya	ile	rekabet	eden	
ürünler	üretildiğini	anlatan	Kalyoncu,	EBSO	Meclis	ve	Meslek	
Komitesi	üyeleriyle	hemen	temas	kurulup	ilgilenen	üyelerin	
yönlendirilebileceğini	belirterek,	“Sektörel	işbirlikleri	konusunda	
destek	vermeye	hazırız”	dedi.

Afganistan işbirliği bekliyor
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MYK tarafından 
bugüne kadar 

730 ulusal meslek 
standardı yayımlandı, 

225 bin 685 kişiye 
mesleki yeterlilik 

belgesi verildi.

Eğitim	ve	istihdam	arasındaki	
uyumu	sağlama	görevini	yerine	
getiren	Mesleki	Yeterlilik	Kurumu	

(MYK)	nitelikli	insan	kaynağının	
oluşması	için	mesleklere	standart,	
çalışanlara	belge	kazandırmaya	devam	
ediyor.

Faaliyetine	2006’da	başlayan	Kurum	
tarafından	kurulduğu	günden	bugüne	
kadar	730	ulusal	meslek	standardı	ile	
407	ulusal	yeterlilik	belirlendi.

Temel	amacı	iş	gücüne	nitelik	
kazandırmak	olan	MYK,	çalışanlara	
toplamda	104	milyon	512	bin	892	lira	
sınav	ve	belgelendirme	desteğinde	
bulundu.

Kurum,	yetkilendirdiği	86	
belgelendirme	kuruluşu	aracılığıyla	
kurulduğu	günden	bugüne	kadar	225	
bin	685	çalışana	mesleki	yeterlilik	
belgesi	verdi.

Galerici, emlakçı ve 
otoparkçı da belge istiyor
MYK	Başkanı	Adem	Ceylan,	

kurum	olarak	çalışma	hayatına	nitelikli	
eleman	kazandırmaya	devam	ettiklerini	

belirterek	başta	“tehlikeli”	ve	“çok	
tehlikeli”	sınıfta	yer	alanlar	olmak	
üzere	730	meslekte	ulusal	standart	
hazırlandığını	bildirdi.

Yaklaşık	120	ulusal	meslek	
standardının	belirlenmesi	çalışmalarının	
devam	ettiğini	vurgulayan	Ceylan,	
şunları	kaydetti:

“Gerek	meslek	standardı	gerekse	
de	mesleki	yeterlilik	belgesi	sayısında	
ciddi	artış	söz	konusu.	Yaklaşık	bir	yıl	
önce	mesleki	yeterlilik	belgesine	sahip	
çalışan	sayısı	40	bindi	ama	bugün	225	
bin	sayısına	ulaştık.	Yıl	sonuna	kadar	
250	bin	kişiye	mesleki	yeterlilik	belgesi	
vermeyi	planlıyorduk.	Karşılaştığımız	
yoğun	talep	dolayısıyla	bu	hedefimizi	
300	bine	yükselttik.

Bu	noktada	dikkat	çekici	olan	
‘tehlikeli’	ve	‘çok	tehlikeli’	sınıfta	yer	
alan	mesleklerin	dışında	galerici,	
emlakçı,	otoparkçı	ve	servis	şoförü	gibi	
meslekleri	icra	edenlerin	de	mesleki	
yeterlilik	belgesi	sahip	olma	isteği.	
Toplumda	nitelikli	ve	belgeli	iş	gücü	
bilinci	oluşmaya	başladı.	Bu	durum	
bizim	açımızdan	memnuniyet	verici.”

225	bin	çalışan	
yeterliliğini	ispatladı
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Mesleki eğitim ve 
istihdam seferberliği 
kapsamında 
MEYBEM ile işbirliği 
yaparak mesleki 
yeterlilik belgesi 
olmayanlar için ilk 
kursları düzenleyen 
EBSO, Türkiye 
genelinde Odalar 
arasında sınava tabi 
tutulan 3 bin 500 
çalışan ile öne çıktı. 
İlk MYK belgelerini 
de geçen yıl EBSO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Yorgancılar 
verdi.  

HABER

EBSO’dan	3	bin	500	belge
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası,	mesleki	

eğitim	ve	istihdam	seferberliği	
kapsamında	MEYBEM	ile	yaptığı	

işbirliği	sonucunda	mesleki	yeterlilik	
belgesi	olmayanlara	yönelik	kurslar	
düzenleyerek	Türkiye	genelinde	odalar	
arasında	sınava	tabi	tutulan	3	bin	500	
çalışan	ile	açık	ara	öne	çıktı.

23	Nisan	2015	tarihli	ve	6645	
sayılı	İş	Sağlığı	ve	Güvenliği	Kanunu	
ile	Bazı	Kanun	ve	Kanun	Hükmünde	
Kararnamelerde	Değişiklik	Yapılmasına	
Dair	Kanun	ile	Türkiye’de	tehlikeli	ve	
çok	tehlikeli	mesleklerde	çalışanların	
Mesleki	Yeterlilik	Belgesine	sahip	olması	
zorunlu	hale	getirildi.

Söz	konusu	Kanunda;	“Tehlikeli	
ve	çok	tehlikeli	işlerden	olup,	Mesleki	
Yeterlilik	Kurumu	tarafından	standardı	
yayımlanan	ve	Çalışma	ve	Sosyal	
Güvenlik	Bakanlığınca	çıkarılacak	
tebliğlerde	belirtilen	mesleklerde,	
tebliğlerin	yayım	tarihinden	itibaren	
12	ay	sonra	Mesleki	Yeterlilik	Kurumu	
Kanununda	düzenlenen	esaslara	göre	
Mesleki	Yeterlilik	Belgesine	sahip	
olmayan	kişiler	çalıştırılamayacaktır”	ve	
“	MYK	belgesi	olmayan	her	bir	çalışan	
için	beş	yüz	Türk	Lirası	idari	para	cezası	
verilir.	Bu	Kanuna	göre	verilen	idari	para	
cezaları	tebliğinden	itibaren	bir	ay	içinde	
ödenir”	hükümleri	yer	aldı.

Çalışma	ve	Sosyal	Güvenlik	
Bakanlığı’nın	25	Mayıs	2015	ve	24	Mart	
2016	tarihinde	yayımladığı	tebliğ	ile	48	
meslek	için	MYK	belgesi	zorunluluğu	
getirilirken,	ilk	tebliğde	belirtilen	
mesleklerde	MYK	belgesi	aranma	şartı	
26	Mayıs	2016	tarihinde	başladı.

Bu	kapsamda,	Türkiye	Odalar	ve	
Borsalar	Birliği	tarafından	MYK	sınav	ve	
belgelendirme	hizmeti	vermek	amacıyla	
TOBB	MEYBEM	A.Ş	kuruldu.	

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	ile	TOBB	
MEYBEM	A.Ş	arasında	yapılan	protokol	
kapsamında;	Ahşap	Kalıpçı,	Panel	
Kalıpçı,	Seramik	Karo	Kaplamacı,	Isı	
Yalıtımcı,	Düz	İnşaat	İşçisi,		Betonarme	
Demirci,	Betoncu,	Duvarcı,	İskele	
Kurulum	Elemanı,	Sıvacı,	Asansör	
Bakım	ve	Onarımcı,	CNC	Programcı,	
Makine	Bakımcı,	Çelik	Kaynakçı	ve	
Metal	Saç	İşlemeci	meslekleri	için	MYK	
sınavları	EBSO	tarafından	İzmir’de	
yapılabiliyor.	Belge	verilebilen	tüm	
meslekler	için	sınav	düzenleyen	EBSO,	
halihazırda	3	bin	500’ün	üzerinde	kişinin	
sınav	ve	belgelendirmesini	yaptı.

TOBB	MEYBEM	ayrıca,	yeni	
mesleklerde	sınav	ve	belgelendirme	
hizmeti	akreditasyon	çalışmalarını	
sürdürürken,	sınav	ve	belgelendirme	
yapılan	meslek	sayısı	da	her	geçen	gün	
artıyor.
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Türkiye	genelinde	15	ve	daha	
yukarı	yaştakilerde	işsiz	sayısı	
2017	yılı	Haziran	döneminde	

geçen	yılın	aynı	dönemine	göre	124	bin	
kişi	artarak	3	milyon	251	bin	kişi	oldu.	
İşsizlik	oranı	ise	değişim	göstermeyerek	
yüzde	10.2	seviyesinde	gerçekleşti.	
Aynı	dönemde;	tarım	dışı	işsizlik	oranı	
da	değişim	göstermeyerek	yüzde	12.2	
olarak	tahmin	edildi.	Genç	nüfusta	(15-
24	yaş)	işsizlik	oranı	1.2	puanlık	artışla	
yüzde	20.6	olurken,15-64	yaş	grubunda	
bu	oran	değişim	göstermeyerek	yüzde	
10.4	olarak	gerçekleşti.	

İstihdam oranı yüzde 48
İstihdam	edilenlerin	sayısı	2017	yılı	

Haziran	döneminde,	bir	önceki	yılın	
aynı	dönemine	göre	1	milyon	52	bin	kişi	
artarak	28	milyon	703	bin	kişi,	istihdam	
oranı	ise	0.9	puanlık	artış	ile	yüzde	48	
oldu.

Bu	dönemde,	tarım	sektöründe	
çalışan	sayısı	180	bin,	tarım	dışı	sek-
törlerde	çalışan	sayısı	872	bin	kişi	arttı.	
İstihdam	edilenlerin	yüzde	20.1’i	tarım,	
yüzde	18.8’i	sanayi,	yüzde	7.6’sı	inşaat,	
yüzde	53.6’sı	ise	hizmetler	sektöründe	
yer	aldı.	Önceki	yılın	aynı	dönemi	ile	
karşılaştırıldığında	tarım	sektörünün	is-
tihdam	edilenler	içindeki	payı	0.1	puan,	
sanayi	sektörünün	payı	0.5	puan	azalır-
ken,	inşaat	sektörünün	payı	0.1	puan,	
hizmet	sektörünün	payı	0.5	puan	arttı.

İşgücüne katılma oranı yüzde 53.4
İşgücü	2017	yılı	Haziran	döneminde	

bir	önceki	yılın	aynı	dönemine	göre	1	
milyon	176	bin	kişi	artarak	31	milyon	
954	bin	kişi,	işgücüne	katılma	oranı	
ise	1	puan	artarak	yüzde	53.4	olarak	
gerçekleşti.	Aynı	dönemler	için	yapılan	
kıyaslamalara	göre;	erkeklerde	işgücü-
ne	katılma	oranı	0.7	puanlık	artışla	yüz-
de	73,	kadınlarda	ise	1.1	puanlık	artışla	
yüzde	34.1	olarak	gerçekleşti.

Haziran	2017	döneminde	herhangi	
bir	sosyal	güvenlik	kuruluşuna	bağlı	
olmadan	çalışanların	oranı,	bir	önceki	
yılın	aynı	dönemine	göre	0.7	puan	arta-
rak	yüzde	34.7	olarak	gerçekleşti.	Tarım	
dışı	sektörde	kayıt	dışı	çalışanların	
oranı	ise	bir	önceki	yılın	aynı	dönemine	
göre	0.7	puanlık	artışla	yüzde	22.4	oldu.

Mevsim etkilerinden arındırılmış 
istihdam arttı işsizlik azaldı
Mevsim	etkilerinden	arındırılmış	

istihdam	bir	önceki	döneme	göre	97	bin	
kişi	artarak	28	milyon	17	bin	kişi	olarak	
tahmin	edildi.	İstihdam	oranı	0.1	puanlık	
artış	ile	yüzde	46.8	oldu.

Mevsim	etkilerinden	arındırılmış	işsiz	
sayısı	bir	önceki	döneme	göre	42	bin	
kişi	azalarak	3	milyon	498	bin	kişi	olarak	
gerçekleşti.	İşsizlik	oranı	0.2	puanlık	
azalış	ile	yüzde	11.1	oldu.

Mevsim	etkilerinden	arındırılmış	iş-
gücüne	katılma	oranı	bir	önceki	döneme	

İşsizlikte	
oran	

değişmedi:	

10.2

Haziran 
döneminde işsiz 

sayısı 3 milyon 251 
bin kişi oldu. 15-24 

yaş arasındaki genç 
nüfustaki işsizlik 

oranı yüzde 20.6’ya 
yükseldi. Ağustos 

ayında ise İŞKUR’a 
kayıtlı işsiz sayısı     

2 milyon 559 bin 592 
kişi olarak açıklandı.
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göre	0.1	puanlık	artış	ile	yüzde	
52.7	olarak	gerçekleşti.	Ekonomik	
faaliyete	göre	istihdam	edilenlerin	
sayısı,	tarım	sektöründe	8	bin,	
sanayi	sektöründe	3	bin,	inşaat	
sektöründe	6	bin	kişi	azalırken,	
hizmet	sektöründe	114	bin	kişi	
arttı.

İŞKUR’a kayıtlı işsiz sayısı 
2.5 milyonu aştı
İŞKUR’a	kayıtlı	işsiz	sayısı	

Ağustos’ta	2	milyon	559	bin	592	
kişi	olarak	açıklandı.	İŞKUR’un,	
işverenlerden	aldığı	açık	iş	sayısı	
bu	yılın	Ağustos	ayında	bir	önceki	
yılın	aynı	ayına	göre	yüzde	29.04	
oranında	artış	göstererek	193	bin	
579	oldu.

Rapora	göre,	2017	yılı	Ocak-	
Ağustos	döneminde	alınan	açık	iş	
sayısı	ise	geçen	yılın	aynı	döne-
mine	göre	yüzde	35.2	oranında	bir	
artışla	1	milyon	837	bin	244	oldu.	
Açık	işlerin	yüzde	99.6’sı	özel	
sektörden	alındı.	Ağustos	ayı	işe	
yerleştirme	73	bin	778	kişi	olarak	
gerçekleşirken,	yerleştirme	yapı-
lanların	yüzde	66’sı	erkek,	yüzde	
34’ü	kadın	olarak	belirlendi.

Aynı	ayda	kayıtlı	işsiz	sayısı	
2	milyon	559	bin	592	kişi	olarak	
belirlendi.	Kayıtlı	işsizlerin	yüzde	
51’i	erkek,	yüzde	49’u	kadın,	yüz-
de	33.7’si	ise	15-24	yaş	grubunda	
oldu.

Türkiye	İş	Kurumu	(İŞKUR)	tarafından	bu	yılın	
Ocak-Ağustos	döneminde	işe	yerleştirilenlerin	
sayısı,	geçen	yılın	aynı	dönemine	kıyasla	yaklaşık	
yüzde	35	artarak	716	bin	858	kişi	oldu.	İşe	yerle-
şen	sayısı	geçen	yılın	aynı	dönemine	göre	yüzde	
34.8	oranında	artış	gösterirken,	işe	yerleştirilmeler	
ağırlıklı	olarak	hizmet,	imalat	ve	toptan-perakende	
sektörlerinde	yaşandı.

2 milyon 887 bin 66 bireysel görüşme
Son	dönemdeki	işe	yerleştirmelere	rağmen	

açık	iş	sayısının	100	binin	üzerinde	seyretmesi,	
kurumun	iş	arayanlar	ve	işverenlerle	diyaloğunu	
da	artırmasını	beraberinde	getirdi.	Böylece	bu	

yılın	Ocak-Ağustos	döneminde	İŞKUR	personeli,	
iş	arayanlara	verdikleri	danışmanlık	hizmeti	kap-
samında	2	milyon	887	bin	66	bireysel	görüşme	
yaptı.	İşverenlerin	talep	ve	önerilerini	almak	için	ise	
439	bin	844	iş	yerine	kurum	çalışanlarınca	ziyaret	
gerçekleştirdi.

İşsizlerin	mesleki	niteliklerinin	geliştirilmesine	de	
ağırlık	veren	Kurum,	başta	İşbaşı	Eğitim	Programı	
olmak	üzere	Girişimcilik	Eğitim	Programı	ve	Mesle-
ki	Eğitim	Kursu	programlarına	devam	ediyor.

İŞKUR	tarafından	bu	yılın	ocak-ağustos	döne-
minde	86	bin	28	İşbaşı	Eğitim	Programı,	Girişimcilik	
Eğitim	Programı	ve	Mesleki	Eğitim	Kursu	düzenle-
di,	348	bin	447	kişi	programlardan	faydalandı.

İŞKUR 8 ayda 716 bin kişiyi iş sahibi yaptı

 

Haziran 2016-2017 Toplam 

15 yaş ve daha yukarı yaştakiler 2016 2017

Nüfus (Bin kişi) 58.686 59.855

İşgücü (Bin kişi) 30.778 31.954

İstihdam (Bin kişi) 27.651 28.703

        Tarım 5.577 5.757

        Tarım dışı 22.074 22.946

İşsiz (Bin kişi) 3.127 3.251

İş gücüne dahil olmayanlar (Bin kişi) 27.908 27.901

İşgücüne katılma oranı (%) 52,4 53,4

İstihdam oranı (%) 47,1 48,0

İşsizlik oranı (%) 10,2 10,2

Tarım dışı işsizlik oranı (%) 12,2 12,2

15-64 yaş grubu

İşgücüne katılma oranı (%) 57,5 58,6

İstihdam oranı (%) 51,5 52,5

İşsizlik oranı (%) 10,4 10,4

Tarım dışı işsizlik oranı (%) 12,3 12,3

Genç nüfusta (15-24 yaş) işsizlik oranı (%) 19,4 20,6

Ne eğitimde ne istihdamda olanların oranı* 23,8 24,0

01/06/17 SANAYİ TARIM İNŞAAT HİZMETLER TOPLAM

Erkek 4.098 3.079 2.094 10.513 19.783

Kadın 1.285 2.678 77 4.879 8.920

Toplam 5.383 5.757 2.171 15.392 28703

Mevsim etkilerinden arındırılmamış temel işgücü göstergeleri
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Ağustos’ta TÜFE, 
piyasa beklentilerinin 

üzerinde yüzde 0,52 
arttı. Böylece yıllık 
enflasyon bir aylık 
molanın ardından 

yüzde 10.68 ile 
yeniden çift haneye 

çıkarken, çekirdek 
enflasyonda yüzde 

10.16 artış dikkat 
çekti.
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Tüketici	fiyatları,	Ağustos	ayında,	
eğitim	ve	ulaştırma	kalemlerinin	
öncülüğünde,	yüzde	0.52	artış	

gösterdi.	TÜFE,	2012’den	bu	yana	
Ağustos	aylarında	kaydedilen	en	hızlı	
yükselişi	gösterdi.	Yıllık	enflasyon	da	
yeniden	çift	haneye	çıkarak	yüzde	
10.68	oldu.	TÜFE’de	bir	önceki	yılın	
Aralık	ayına	göre	yüzde	6.60,	12	aylık	
ortalamalara	göre	yüzde	9.66	artış	
gerçekleşti.

Ağustos	2017’de	endekste	kapsanan	
414	maddeden;	62	maddenin	ortalama	

fiyatlarında	değişim	olmazken,	244	
maddenin	ortalama	fiyatlarında	artış,	
108	maddenin	ortalama	fiyatlarında	ise	
düşüş	yaşandı.

TÜFE,	Temmuz’da	yüzde	0.15,	Yurt	
İçi	Üretici	Fiyat	Endeksi	(Yİ-ÜFE)	yüzde	
0.72	artmıştı.	Yıllık	enflasyon	tüketici	
fiyatlarında	yüzde	9.79,	yurt	içi	üretici	
fiyatlarında	yüzde	15.45	olmuştu.

Öte	yandan	çekirdek	enflasyonda	
(TÜFE	içindeki	Özel	kapsamlı,	C	serisi),	
yıllık	yüzde	10.16	artış	dikkat	çekti.	
Çekirdek	enflasyon	göstergelerinde	

Yurt	içi	üretici	fiyat	endeksi	(Yİ-ÜFE),	2017	yılı	Ağustos	ayında	bir	önceki	
aya	göre	yüzde	0.85,	bir	önceki	yılın	Aralık	ayına	göre	yüzde	9.52,	bir	önceki	
yılın	aynı	ayına	göre	yüzde	16.34	ve	12	aylık	ortalamalara	göre	yüzde	12.05	
artış	gösterdi.	Yİ-ÜFE	yıllık	bazda	yüzde	16.3	ile	son	4	ayın	en	hızlı	artışını	
gösterdi.

Sanayinin	4	sektörünün	bir	önceki	aya	göre	değişimleri;	madencilik	ve	
taşocakçılığı	sektöründe	yüzde	0.89,	imalat	sanayi	sektöründe	yüzde	0,86,	
elektrik	ve	gaz	sektöründe	yüzde	0.77	ve	su	sektöründe	yüzde	0.36	artış	
olarak	gerçekleşti.

Üretici fiyatlarında son 4 ayın en hızlı artışı

Enflasyon	yeniden	çift	hane
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yükseliş	Ağustos	ayında	da	
devam	ederken,	Merkez	
Bankası’nın	da	yakından	
izlediği	özel	kapsamlı	TÜFE	
göstergelerinden	B	endeksi	yıllık	
bazda	yüzde	9.46’dan	yüzde	
10.12	ile	son	12	yılın	en	yüksek	
değerine,	C	endeksi	ise	yüzde	
9.60’tan	yüzde	10.16’ya	yükseldi.

Yükselenler ve düşenler
Ana	harcama	grupları	itibariyle	

2017	yılı	Ağustos	ayında	endekste	
yer	alan	gruplardan,	aylık	en	
yüksek	artış	yüzde	2.79	ile	eğitim	
grubunda	yaşandı.	Ulaştırmada	
yüzde	2.05,	ev	eşyasında	yüzde	
1.66,	lokanta	ve	otellerde	yüzde	
1.03	ve	konut	ile	çeşitli	mal	ve	
hizmetlerde	yüzde	0.71	artış	
gerçekleşti.	Aylık	en	fazla	düşüş	
gösteren	grup	yüzde	3.09	ile	
giyim	ve	ayakkabı	oldu.	2017	yılı	
Ağustos	ayında	gıda	ve	alkolsüz	
içecekler	grubunda	da	yüzde	0.22	
düşüş	görüldü.	

Yıllık en fazla artış 
ulaştırmada
Ulaştırma	fiyatlarında	yüzde	

17.38	artış	yaşandı.	TÜFE’de,	bir	
önceki	yılın	aynı	ayına	göre	gıda	
ve	alkolsüz	içecekler	yüzde	11.97,	
sağlık	yüzde	11.66,	eğlence	ve	
kültür	yüzde	11.19	ve	lokanta	
ve	oteller	yüzde	11.07	ile	artışın	
yüksek	olduğu	diğer	ana	harcama	
grupları	olarak	sıralandı.

En yüksek artış bu üç ilde
İstatistiki	Bölge	Birimleri	

Sınıflaması	(İBBS)	2.	Düzey’de	
bulunan	26	bölge	içinde,	bir	
önceki	yılın	Aralık	ayına	göre	
en	yüksek	artış	yüzde	7.99	ile	
TRB2	(Van,	Muş,	Bitlis,	Hakkari)	
bölgesinde,	bir	önceki	yılın	aynı	
ayına	göre	en	yüksek	artış	yüzde	
12.89	ile	TRC1	(Gaziantep,	
Adıyaman,	Kilis)	bölgesinde	ve	
12	aylık	ortalamalara	göre	en	
yüksek	artış	yüzde	11.08	ile	TR81	
(Zonguldak,	Karabük,	Bartın)	
bölgesinde	gerçekleşti.

Ekonomik	güven	endeksi	Ağustos	ayında	bir	önceki	aya	göre	
yüzde	2.5	oranında	artarak	103.4	değerinden	106	değerine	yüksel-
di.Türkiye	İstatistik	Kurumu	(TÜİK),	2017	yılı	Ağustos	ayı	ekonomik	
güven	endeksi	verisini	açıkladı.

Ekonomik	güven	endeksindeki	artış,	inşaat	sektörü,	reel	kesim	
(imalat	sanayi),	hizmet	sektörü	ve	perakende	ticaret	sektörü	güven	
endekslerindeki	artışlardan	kaynaklandı.

Ağustos	ayında	inşaat	sektörü	güven	endeksi	88.3	değerine,	
hizmet	sektörü	güven	endeksi	105.4	değerine	ve	perakende	ticaret	
sektörü	güven	endeksi	108.5	değerine	yükseldi.

Reel kesim güveni 1.2 puan arttı
2017	yılı	Ağustos	ayında	Reel	Kesim	Güven	Endeksi,	bir	önceki	

aya	göre	1.2	puan	artarak	110.7	oldu.	Bulunduğu	sanayi	dalında	
genel	gidişatın	aynı	kaldığını	belirtenlerin	oranı	yüzde	81.9’a	çıktı.

Türkiye	Cumhuriyet	Merkez	Bankası	(TCMB)	ağustos	ayına	iliş-
kin	Reel	Kesim	Güven	Endeksi	verilerini	yayınladı.	Endeksi	oluştu-
ran	anket	sorularına	ait	yayılma	endeksleri	incelendiğinde,	gelecek	
3	aydaki	ihracat	sipariş	miktarı,	üretim	hacmi	ve	son	3	aydaki	top-
lam	sipariş	miktarı	endeksi	artış	yönünde	etkilerken,	mevcut	mamul	
mal	stoku	miktarı,	mevcut	toplam	sipariş	miktarı,	gelecek	3	aydaki	
toplam	istihdam	miktarı,	sabit	sermaye	yatırım	harcaması	ve	genel	
gidişata	ilişkin	değerlendirmeler	endeksi	azalış	yönünde	etkiledi.

Mevsimsellikten	arındırılmış	reel	kesim	güven	endeksi	ise	(RK-
GE-MA)	bir	önceki	aya	göre	2.5	puan	artarak	110.2	puan	seviyesin-
de	gerçekleşti.

Ekonomik güven endeksi Ağustos’ta arttı

HABER

Türkiye	Cumhuriyet	Merkez	Bankası	(TCMB),	Ağustos	
Ayı	Fiyat	Gelişmeleri	raporunu	yayınladı.	TCMB,	gıda,	enerji,	
giyim	ve	dayanıklı	tüketim	mallarındaki	fiyat	artışlarına	dikkat	
çekerek,	çekirdek	göstergelerin	yıllık	enflasyonu	ve	ana	eğiliminin	
yükseldiğini	vurguladı.

Ağustos	ayında	tüketici	fiyatlarının	yüzde	0.52	oranında	
arttığı	ve	yıllık	enflasyonun	0.89	puan	yükselerek	yüzde	10.68’e	
çıktığı	hatırlatılan	açıklamada,	söz	konusu	dönemde	gıda	yıllık	
enflasyonun,	işlenmemiş	gıda	fiyatlarındaki	olumsuz	baz	etkisinin	
yanında	işlenmiş	gıda	fiyatlarındaki	artış	sonucunda	yükseldiği	
belirtildi.

Enerji	fiyatlarının	petrol	ve	diğer	girdi	fiyatlarına	bağlı	olarak	
önemli	bir	artış	gösterdiğini	bildiren	TCMB,	yıllık	enflasyonun	
hizmet	grubunda	yatay	seyrederken,	temel	mal	grubunda	giyim	
ve	dayanıklı	tüketim	malları	kaynaklı	olarak	belirgin	bir	artış	
kaydettiğini	kaydetti.

TCMB,	“Bu	doğrultuda,	çekirdek	göstergelerin	yıllık	enflasyonu	
ve	ana	eğilimi	yükselmiştir”	ifadelerine	yer	verdi.

MB, yüksek enflasyonun
gerekçelerini açıkladı
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İtalyanlar	“altın	elma”,	Fransızlar	
“aşk	elması”	adını	vermişler.	İspanyol	
kaşiflerin	1500’lü	yıllarda	Amerika’dan	
Avrupa’ya	getirdikleri	bu	lezzetli,	sulu,	
özel	kokulu	kıpkırmızı	elmaya	ülkemiz-
de	‘domates’,	biz	İzmirliler	ise	‘domat’	
diyoruz.	Şimdi	düşünebiliyor	musunuz	
Kanuni	Sultan	Süleyman	“Olmaya	devlet	
cihanda	bir	nefes	sıhhat	gibi”	derken	
daha	domatesi	bile	tatmamış,	ne	tatması,	
görmemiş	bile.	Bir	de	onu	yese	idi,	mut-
laka	bu	atasözü	olmuş	deyişini,	baştan	
sona	domatese	ayırırdı.

Mayalar,	Aztekler	ehlileştirmişler,	
Avrupalılar	isim	takmış,	çok	sevmiş,	hala	
da	çok	seviyorlar.	Allahtan	yine	Ameri-
ka’dan	gelen	tütün	gibi	zararlı	çıkmamış.	
Aksine	çok	yararlı.	İçerdiği	A-C	vitamin-
leri,	demiri,	likopeni	ile	insanoğlu	için	bir	
hayat	pınarı,	çok	önemli	bir	antioksidan	
ve	lezzet	kaynağı,	girmediği	yemek	yok.	
Türkiye’de	tonaj	olarak	ondan	daha	çok	
tüketilen	sebze	de	yok.	Dalak,	karaciğer	
destekleyici,	tansiyon	dengeleyici	antiok-
sidan	damak	çatlatan	mucizevi	bir	sebze.	

Ancak	“arılı”	olan	tercih	edilmeli.	Zira	
çiçeğini	dölleyen	arının	yaşadığı	aylar-
da	domates	doğal	şartlarda	büyüyor	
ve	yararlı.	Kışın	seralarda	büyümeye	
çalışanları,	sentetik	hormonlarla	döl-
leniyor.	O	nedenle	yaz	domatesi	çok	
daha	değerli.	Kilogramı	altından	daha	
pahalı	oluğu	söylenen	zamane	domates	
tohumlarından	söz	bile	etmek	istemem.	
Bu	kısır,	genleri	ile	oynanmış	tohum-
larla,	daha	kolay	ambalajlansınlar	diye	
küremsi	şekilden,	küpümsü	şekle	bile	
geçen	formları	var.	Hatta	adına	dernekler	

kurulan	pembe	domatesin	bile	son	
iki-üç	yıldır	sahtesini	üretme-
ye	başladı	İsrail.	Bizde	ise	
geleneksel	tohumunun	satışı	
değil,	neredeyse	takası	bile	
sorunlu.

Tabii	sonuçta	herkes	ço-
cukluğundaki	domatesleri,	
kokusunu,	tadını	arıyor,	ya	
şimdiki	nesil	neyi	arasın?	

Yazık	onlar	o	kokuyu,	tadı	
hiç	duymadılar,	aynen	Kanuni	

Sultan	Süleyman	gibi...	Giderek	Osman-
lıya	dönüş	böyle	bir	şey	olsa	gerek...	
Domatesin	tadı-kokusu	konusunda	yeni	
nesil	ile	Kanuni	Sultan	Süleyman’ı	buluş-
turduk	bile.		Havran’ın	mor	domatesi	gibi	
Tokat’ın	30’a	yakın	çeşidi,	şimdi	tarihin	
değil	ama	mutfağın	tozlu	raflarında	kaldı.

Tohumlarımızı,	tohum	satıcılarının	
devletin	kulağına	üflediği	yöntemlerle	
ıslah	eden	hükümetler	ve	uzmanlarımız,	
giderek	marketlerde	satılan,	nakliyeye	
uygun,	soğuğa,	börtü	böceğe	dayanıklı,	
kısa	sürede	bozulmayan,	aynı	boyda,	ka-
lın	kabuklu,	suyu	az,	çekirdeği	ile	kendisi	
dargınlığından	tabakta	ayrı	ayrı	duran	
naylon	domatese	çevirmeyi	başardılar.	
Böylece	o	30-35	çeşit	domates	tek	tipe	
indirgendi,	uzmanların	ıslah	çalışmaları	
kendilerine	göre	başarıya	ulaştı	da	rahata	
kavuştular.		Bu	uzmanlar	‘çeşitlilik	mi	
önemli,	tek	tip	mi’	diye	sormadılar	bile.

Kış	aylarında	da	domatesten	ayrı	
kalalım	demiyorum	tabii.	Kuru	domates,	
salça,	rendelenmiş	domates,	evde	hazır-
lanan	“şişe	domatı”	dediğimiz	türü,	yazın	
mevsiminde	yetişen	domateslerden	elde	
edildiğine	göre,	kışın	domates	ihtiyacını	
rahatlıkla,	sağlıklı	bir	şekilde	görebilir.	Bu	
aylar	da	tam	da	“şişe	domatı”	yapma	ay-
ları.	Fiyatlar	da	ucuz,	domatesler	de	tam	
mevsiminde	olgunlaşmış.	İşlem	görmüş,	
mevsimsiz	domates	tüketmek	yerine	
ellerinizle	sağlıklı	domatesinizi	hazırlayın	
hemen.

Ayrıca	şimdi	Bombus	arısı	dediğimiz	
arıları	da	kışın	döllemede	kullanıyoruz.	
Ancak	yine	de	bitki	kendi	yaşamı	için	ya-
pay	hava	şartlarından,	kendisi	için	oluştu-
rulan	extrem	koşullardan	bir	çeşit	strese	
girer,	böylece	hastalıklara	karşı	zayıf	hale	
gelir.	Bu	nedenle	daha	çok	tarım	ilacı	
kullanmak	zorunda	kalınır.	Aynı	serada	
toprakta	sürekli	ekildiğinden	gereksinim	
duyduğu	maddeler	azalır.	Azotlu,	fosforlu	
gübreler	verilmesi	gerekir.	Sonuçta	ortaya	
çıkan	domates	de	bünyesinde	çoğunlukla	
sentetik	maddeler	içeren	naylon	bir	ürün	
haline	gelir.

	Siz	siz	olun	her	sebzeyi	ve	meyveyi	
mevsiminde	tüketin.

Domates	güzeli

Enver OLGUNSOY
EBSO	Meclis	Üyesi
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30	Ağustos	Zafer	Bayramı,	
95’inci	yıl	dönümünde	tüm	
yurtta	olduğu	gibi	İzmir’de	de	

coşkuyla	kutlandı.
30	Ağustos	Zafer	Bayramı’nın	

95’inci	yılı	kutlama	programı,	
Cumhuriyet	Meydanı’nda	Atatürk	
Anıtı’na	çelenk	sunma	töreni	ile	
başladı.	Törende	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Vekili	İbrahim	Gökçüoğlu	
ile	Meclis	Başkan	Vekili	Hakkı	
Attaroğlu	tarafından	temsil	edildi.	
Saygı	duruşu	ve	İstiklal	Marşı’nın	
okunmasının	ardından,	İzmir	Valisi	
Erol	Ayyıldız	makamına	geçerek	
tebrikleri	kabul	etti.	

Meydana sığmadı
Cumhuriyet	Meydanı’nda	Vali	

Erol	Ayyıldız,	Ege	Ordu	Komutanı	
Orgeneral	Abdullah	Recep	ve	
Büyükşehir	Belediye	Başkanı	Aziz	
Kocaoğlu’nun,	üstü	açık	askeri	
araçla	katılımcıların	bulunduğu	
tribünleri	selamlamasıyla	
askeri	birliklerin	geçit	töreni	
başladı.	Kutlamalarda,	AK	Parti	
milletvekilleri,	Atilla	Kaya,	Kerem	
Ali	Sürekli,	Necip	Kalkan,	CHP	
milletvekilleri,	Musa	Çam,	Özcan	
Purçu	da	hazır	bulundu.	Ayrıca	
eski	Jandarma	Genel	Komutanı	

Orgeneral	Galip	Mendi’de	
protokol	tribünde	törenleri	izledi.	
Törende	Cumhurbaşkanı	Recep	
Tayyip	Erdoğan’ın	kutlama	
mesajı	okundu.	Günün	anlam	
ve	önemini	anlatan	konuşmayı,	
Personel	Yüzbaşı	Mehmet	Ağır	
yaptı.	Yüzbaşı	Ağır,	30	Ağustos	
Zaferi	ile	Türkiye	Cumhuriyeti’nin	
temellerinin	sağlamlaştığını	
belirterek,	Türk	milletinin	ordusuyla	
birlikte	95	yıl	önce	varlığına	
kastedenlere	karşı	büyük	bir	zafer	
kazandığını,	Türk	ordusunun	dün	
olduğu	gibi	bugün	de	ulusunun	
emrinde	olduğunu	söyledi.	

Malazgirt	zaferiyle	Anadolu’nun	
kapılarının	Türklere	açıldığını	
hatırlatan	Ağır,	“30	Ağustos	

Zaferi	ile	Anadolu	toprakların	
Türk	vatanı	olduğunu,	önünde	
durulmaz	bir	iradeyle	düşmana	
ispatlamıştır.	Ulu	Önder	Mustafa	
Kemal	Atatürk’ün	Samsun’a	
çıkışıyla	ilk	adımı	atılan	Türk	
ulusunun	kurtuluş	destanının	
son	aşaması	olan	30	Ağustos	
Zaferi	ile	yüce	Türk	milleti,	
yokluğun	ve	imkansızlıkların	
hakim	olduğu	bir	dönemde	
daha	mucizeler	yaratılabildiğini	
istiklal	ve	hürriyetinden	asla	taviz	
vermeyeceğini	tüm	dünyaya	
göstermiştir”	dedi.

Kentteki	çeşitli	komutanlıklara	
bağlı	askerlerin	geçtiği	törende,	
vatandaşlar	sevgi	gösterilerinde	
bulundu.

Zafer sevinci
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İzmir’in 
düşman işgalinden 

kurtuluşunun 
95’inci yıldönümü,  

Başbakan Binali 
Yıldırım ve 4 

Bakanın katıldığı 
törenlerle kutlandı. 

Bütün İzmirliler 
coşkuya ortak oldu, 

törenlerde hep bir 
ağızdan marşlar 

söyleyip, ellerindeki 
bayraklarla alanları 

adeta kırmızı-beyaza 
boyadı. 

İzmir’in	95’inci	kurtuluş	yıldönümü,	binlerce	İzmirlinin	katılımıyla	
şölen	havasında	geçti.	Törenlere	

katılan	İzmirliler,	bu	anlamlı	günün	yıl	
dönümünde	coşkuya	ortak	oldu,	hep	
bir	ağızdan	marşlar	söyleyip	ellerindeki	
bayraklarla	kenti	adeta	kırmızı-beyaza	
boyadı.	Başbakan	Binali	Yıldırım	da,	
Konak	Meydanı’ndaki	resmi	programa	
katılıp	Büyük	Taarruz	tepesinden	
getirilen	toprak	ve	Türk	bayrağını	
öperek	teslim	aldı.		Vatandaşlara	
seslenen	İzmir	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Aziz	Kocaoğlu,	“Doğum	günün	
kutlu	olsun	İzmir;	sen	çok	yaşa”	dedi.

İzmir’in	95’inci	kurtuluş	yıldönümü	
kutlamaları,	9	Eylül	

günü	sabah	saatlerinde	Zafer	Yürüyüşü	
ile	başladı.	İzmir	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Aziz	Kocaoğlu	ve	ilçe	belediye	
başkanları,	milletvekilleri,	sivil	toplum	
örgütleri	temsilcileri	başta	olmak	
üzere	yüzlerce	İzmirli,	saat	09.00’da	
Basmane’de	buluştu.	Büyükşehir	
Belediyesi’nin	yaptırdığı	350’şer	metre	
uzunluğundaki	Türk	Bayrağı	ve	Mustafa	
Kemal	Atatürk’ün	resminin	olduğu	
poster,	yüzlerce	İzmirli	tarafından	
ellerde	taşındı.	Başkan	Aziz	Kocaoğlu,	
çevre	köylerden	gelen	çiftçilerin	taktığı	
poşuyla	yürüdü.	Anafartalar	Caddesi,	
İkiçeşmelik	Caddesi,	Gazi	Osman	
Paşa	Bulvarı	üzerinden	Cumhuriyet	
Meydanı’na	kadar	olan	yürüyüşte	yer	
yer	İzmir	Marşı	söylendi.	Ellerinde	

Kurtuluşun	95.	yıldönümüne
coşkulu	kutlama
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bayraklarla	halkı	selamlayarak	
ilerleyen	korteje,	yürüyüşe	
katılamayan	vatandaşlar	
alkışlarla,	aracında	olanlar	ise	
korna	çalarak	destek	verdi.

Çelenk sunuldu
Kurtuluş	törenlerinin	

resmi	programı	saat	10.00’da	
Cumhuriyet	Meydanı’ndaki	Atatürk	
Anıtı	önünde	gerçekleşti.	İzmir	
Valisi	Erol	Ayyıldız,	Ege	Ordusu	
ve	Garnizon	Komutanı	Orgeneral	
Abdullah	Recep	ile	İzmir	
Büyükşehir	Belediye	Başkanı	Aziz	
Kocaoğlu,	Atatürk	Anıtı’na	çelenk	
sundu.	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar	ile	Meclis	Başkan	
Vekili	Işın	Yılmaz	ve	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	İbrahim	
Gökçüoğlu	da	törende	hazır	
bulundu.	EBSO	adına	çelenk	
sunumu	Meclis	Başkan	Yardımcısı	
Yılmaz	ile	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Gökçüoğlu	tarafından	
yapıldı.	Çelenk	sunumunun	
ardından	törene	katılan	protokol	
üyeleri	ve	töreni	izlemeye	gelen	
İzmirliler,	şehitler	için	saygı	
duruşunda	bulundu.	Hep	bir	
ağızdan	İstiklal	Marşı	söylendi.	
İzmirliler	törene	gelen	polis,	asker	
ve	gazilerle	hatıra	fotoğrafları	
çektirdi.	

Bugün küllerinden 
doğuş günüdür
Cumhuriyet	Meydanı’ndaki	

tören	alanında	bir	konuşma	
yapan	İzmir	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Kocaoğlu,	“Bugün	
sadece	topraklarımızın	değil;	
varlığımızın,	namusumuzun	ve	
hürriyetimizin	işgalden	kurtarıldığı	
bir	gün.	Ama	9	Eylül	sadece	
kurtuluş	değil	aynı	zamanda	
kuruluş	ve	küllerinden	doğuş	
günüdür”	dedi.	

Dokuz	Eylül’ün	bir	destan	
ve	emperyalizme	karşı	duruşun	
simgesi	olduğunu	belirten	Aziz	
Kocaoğlu,	“9	Eylül;	namus,	zafer,	
bağımsızlık,	inanç,	hürriyet,	
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gurur,	kıvanç	demektir.	9	Eylül,	
çağdaş	Türkiye	Cumhuriyeti’nin	
mayasıdır.	Ne	mutlu	bizlere	ki,	
böylesine	özel,	böylesine	güzel,	
böylesine	vatansever,	Kurtuluş	
Savaşı’nı	başlatan	böylesine	
kahraman	bir	kentte	yaşıyoruz.	
Atatürk’ün	“hemşehrisi”	olmaktan	
müthiş	onur	duyuyoruz.	Doğum	
günün	kutlu	olsun	İzmir;	sen	çok	
yaşa”	ifadelerini	kullandı.

Başbakan ve 4 bakan geldi
Konak	Meydanı’ndaki	

törenlere	Başbakan	Binali	
Yıldırım’ın	yanı	sıra,	Ulaştırma	
Denizcilik	ve	Haberleşme	Bakanı	
Ahmet	Arslan,	Orman	ve	Su	
İşleri	Bakanı	Veysel	Eroğlu,	
Gençlik	ve	Spor	Bakanı	Osman	
Aşkın	Bak,	Sağlık	Bakanı	Ahmet	
Demircan,	İzmir	Valisi	Erol	
Ayyıldız,	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Aziz	Kocaoğlu,	AK	Parti	
İzmir	Milletvekilleri	Hamza	Dağ,	
Necip	Kalkan,	Atilla	Kaya,	Nükhet	
Hotar,	Kerem	Ali	Sürekli,	CHP	
İzmir	milletvekilleri	Musa	Çam,	
Mustafa	Balbay,	Atilla	Sertel,	
Tacettin	Bayır,	Murat	Bakan	da	
katıldı.	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	törende	Başbakan	
Yıldırım	ve	Bakanlarla	bir	araya	
geldi.		

Süvariler tekmil verdi
İlk	olarak	süvari	birliği	temsili	

olarak	İzmir’in	kurtuluşunu	
canlandırıp,	İzmir	Hükümet	
Konağı’na	Türk	Bayrağını	çekti.	
Süvari	komutanı,	Başbakan	
Binali	Yıldırım’a	tekmil	verip,	
alandan	ayrıldı.	Başka	bir	süvari	
birliği	ise	Afyonkarahisar’ın	
Şuhut	ilçesindeki	Büyük	Taarruz	
tepesinden	getirilen	toprak	ve	
Türk	bayrağını,	Orman	ve	Su	
İşleri	Bakanı	Veysel	Eroğlu’na	
teslim	etti.	Bakan	Eroğlu	da	
getirilen	toprak	ve	bayrağı	
Başbakan	Binali	Yıldırım’a	verdi.	
Törende	Cumhurbaşkanı	Recep	
Tayyip	Erdoğan’ın	da	mesajı	

vatandaşlardan	alkış	aldı.	Törenin	
ardından	Başbakan	Yıldırım,	
Konak	Meydanı’nda	oluşturulan	
PTT	standı	önünde	bakanlarla	
birlikte	fotoğraf	çektirip,	9	Eylül	
için	özel	olarak	hazırlanan	pulu	
imzaladı.

9	Eylül	akşamı	Türk	
Yıldızları’nın	İzmir	semalarındaki	
nefes	kesen	gösterisiyle	
büyülenen,	körfez	üzerinde	
oluşturulan	su	perdesinden	
Ata’yı	selamlayan	İzmirliler,	fener	
alayının	ardından	Murat	Dalkılıç	
ile	Gülşen’in	birbirinden	hareketli	
parçalarıyla	coştu.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	İzmir'in	düşman	
işgalinden	kurtuluşunun	95.	yıldönümünü	

kutladı.	Yorgancılar,	9	Eylül	sabahı	hem	Cumhuriyet	
Meydanı'ndaki	Atatürk	Anıtı'na	çelenk	sunum	törenine	
katıldı	hem	de	Başbakan	Binali	Yıldırım	ile	Ulaştırma	
Denizcilik	ve	Haberleşme	Bakanı	Ahmet	Arslan,	
Orman	ve	Su	İşleri	Bakanı	Veysel	Eroğlu,	Gençlik	ve	
Spor	Bakanı	Osman	Aşkın	Bak,	Sağlık	Bakanı	Ahmet	
Demircan'ın	katılımıyla	Konak'taki	Hükümet	Konağı	
önünde	gerçekleştirilen	bayrak	töreninde	yer	aldı.

İzmir'in	kurtuluşunun	şanlı	tarihimizin	dönüm	
noktalarından	ve	simge	tarihlerinden	biri	olduğunu	
vurgulayan	Yorgancılar,	"İzmir'in	kurtuluşunun	
95.	yılında	Başkumandan	Gazi	Mustafa	Kemal	
Atatürk	başta	olmak	üzere	vatan	uğruna	canlarını	
feda	etmekten	bir	an	dahi	tereddüt	etmemiş	tüm	
kahramanlarımızı	saygı	ve	minnetle	anıyorum"	dedi.

Ender	Yorgancılar,	İzmir'in	düşman	işgalinden	
kurtuluşunun	95.	yıldönümü	kutlamasını	sosyal	
medyadaki	twitter	hesabından	da	#9Eylül,	#İzmir	ve	
#Atatürk	etiketleriyle	paylaştı.

Atatürk	Anıtı’na	çelenk	sunumunu	EBSO	adına	
Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	İbrahim	Gökçüoğlu	
ve	Meclis	Başkan	Yardımcısı	Işın	Yılmaz,	EBSO	
Vakfı	adına	ise	Başkan	Yardımcısı	Cengiz	Kocagil	ile	
Kadınlar	Birliği	Başkanı	İhsan	Özduran	yaptı.

KENT

Yorgancılar:	İzmir'in	kurtuluşu	şanlı	
tarihimizin	dönüm	noktalarından...
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Mec-
lis	Başkanı	Salih	Esen,	açılış	
ve	başkanlık	sunuşlarında,	10	

günlük	Kurban	Bayramı	tatili	nedeniyle	
Meclis	Toplantısını	bir	hafta	öne	almak	
durumunda	kaldıklarını,	oysa	ülkemizin	
tatile	değil,	daha	çok	çalışmaya	ihtiyacı	
bulunduğunu,	yıl	içerisindeki	tatil	günleri	
düşünüldüğünde	sadece	bir	sektörü	
memnun	etme	amaçlı	uygulamaları	çok	
doğru	bulmadığını	söyledi.	Esen,	konuy-
la	ilgili	daha	önce	de	defalarca	düşün-
celerini	bu	kürsüden	dile	getirdikleri	gibi,	
Bakanlar	nezdinde	de	sözlü	olarak	ifade	
ettiklerini	ancak	karar	vericiler	tarafın-
dan	bu	konuda	dikkate	alınmadıklarını	
belirtti.	Uzun	süreli	bu	tatillerin	birçok	
sanayiciyi	zarara	uğrattığını,	büyük	iş	
kayıplarına	sebep	olduğunu,	özellikle	bir	
takım	taahhütlü	işlerde	sıkıntılara	sebep	
olduğunu	vurgulayan	Esen,	sanayicilerin	
yaşadığı	sıkıntıların	göz	ardı	edilerek,	bir	
takım	sektörlerin	desteklenmesine	son	
verilmesini	ümit	ettiklerini	söyledi.	

İç ve dış tehditler bitmedi
Bilindiği	üzere	19	Mayıs	1919’da	baş-

layan	Kurtuluş	Savaşı	mücadelesinin,	

30	Ağustos	1922’de	Ulu	Önder	Mustafa	
Kemal	Atatürk	başkumandanlığında	
gerçekleştirilen	Büyük	Taarruz	zaferiyle	
ve	ardından	9	Eylül’de	İzmir’in	kurtarıl-
masıyla	başarıya	ulaştığını	ifade	etti.	
Esen,	tarihimizin	en	büyük	zaferlerinden	
biri	olan	30	Ağustos	Zafer	Bayramını	ve	
kentimizin	kurtuluş	günü	olan	9	Eylül’ü	
içtenlikle	kutladığını,	95.	yıl	dönümünde	
bu	zaferin	anlamını	yeniden	gözden	
geçirmemiz	gerektiğini	söyledi.

Yokluklar	içerisinde,	parçalanmış	ve	
işgal	edilmiş	bir	imparatorluktan;	yeni,	
modern	ve	çağının	ilerisinde	bir	Cum-
huriyet	yaratmanın	tüm	dünyaya	örnek	
niteliğinde	bir	miras	olduğunu	dile	geti-
ren	Esen,	ancak	halen	daha	bölünme	
tehdidiyle,	içerde	ve	dışarda	farklı	terör	
saldırılarıyla	uğraştığımızı,	geleceğimize	
yön	verecek,	ülkemizi	ileriye	taşıyacak	
çocuklarımız	ve	gençlerimizin	hain	pusu-
larda	ve	çatışma	ortamında	hayatlarını	
maalesef	kaybettiklerini,	oysa	aslan	gibi	
gençlerimizi	çatışma	ortamlarında	değil;	
geleceğimize	yön	veren,	ülkemizi	muasır	
medeniyetler	seviyesine	taşıyan	makam	
ve	mevkilerde	görmek	istedikleri	için	30	
Ağustos	mirasına	sahip	çıkılması	gerek-

Esen’den
meclis

temennileri

EBSO Meclis 
Başkanı Esen, 

yokluklar içinde, 
parçalanmış ve 

işgal edilmiş bir 
imparatorluktan 
yeni, modern ve 

çağının ilerisinde 
bir cumhuriyet 

yaratmanın tüm 
dünyaya örnek miras 
olduğunu dile getirdi. 
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tiğini	vurguladı.	
	Diğer	yandan	küreselleşen	

terörün,	son	olarak	Barcelona’da	
kendini	gösterdiğini,	onlarca	kişinin	
hayatını	kaybettiğini,	bu	acıyı	en	
iyi	bilen	millet	olarak,	Barcelona	
halkının	acısını	paylaştıklarını,	
hayatını	kaybedenlere	başsağlığı,	
yaralılara	acil	şifalar	dilediklerini	
söyledi.	

Almanya ile ilişkilerde 
sağduyu çağrısı
Esen,	ne	yazık	ki	AB	ve	

Almanya	ile	olan	gerginliğimizin	
devam	ettiğini,	son	olarak	Alman-
ya	Başbakanı	Angela	Merkel’in	
Türkiye	ile	Gümrük	Birliği’nin	
güncellenmeyeceğini	ifade	etme-
sinin	seçim	politikasına	bağlansa	
da	üzüntü	verici	olduğunu	söyledi.	
Seçim	sonrasında	karşılıklı	daha	
ılımlı	bir	politika	izlenmesini	ve	bir	
an	önce	güncelleme	konusunda	
karara	varılmasını	ümit	ettiğini,	
yıllardır	Avrupa	Birliği	güncellen-
mesi	konusunun	mutlak	gerekli	
olduğunun	tüm	bakanlıklar	tarafın-
dan	özellikle	Ekonomi	Bakanımız	
tarafından	dile	getirildiğini,	alt	
yapısı	kurulmuşken	şimdi	sürecin	
gittikçe	gergin	bir	ortama	taşın-
masının	Türkiye’ye	çok	ciddi	zarar	
verdiğini	vurguladı.	Almanya	ile	
ilişkilerimizin	bozulmasının	teme-
linde,	Almanya’nın	FETÖ	örgütüne	
vermiş	olduğu	desteğin	yattığını,	
ancak	Almanya	ile	olan	dolayısıyla	
Avrupa	Birliği	ile	olan	ilişkilerimizi	
etkileyecek	bu	gerginliğin,	söz	
konusu	terör	örgütünün	ekmeğine	
yağ	süreceğini	görmezden	gele-
meyeceklerini,	bir	an	önce	sağ	
duyunun	hakim	olması	suretiyle	bu	
gerginliğin	bitirilmesini	istediklerini	
belirtti.	

İnovasyonun önemi
Kentimizin	86.	kez	İzmir	En-

ternasyonal	Fuarı’na	ev	sahipliği	
yapmanın	gururunu	yaşadığını,	
bu	yıl,	fuarın	inovasyon-enerji	ana	
temasıyla	gerçekleştirilmesinin	
önemine	özellikle	dikkat	çekmek	

istediğini	belirten	Esen,	genel	
olarak	Sanayi	4.0	başlığı	altında	
her	geçen	gün	hayatımıza	daha	
çok	yerleşen	inovasyon	kavramı-
nın,	ülkemizin	geleceği	adına	kilit	
öneme	sahip	olduğunu	ifade	etti.	
Diğer	taraftan,	artan	nüfusla	birlik-
te	enerji	talebinin	de	sürekli	artış	
gösterdiği	ülkemizde,	kaynakların	
aktif	kullanılması	konusundaki	
haklı	hassasiyetin	giderek	arttığını,		
bu	bağlamda	ülkemizin,	inovasyon	
ve	enerji	konusunda	kapsamlı	bir	
strateji	izlemesi	gerektiğini	belirte-
rek,	fuar	kapsamında	gerçekleş-
tirilecek	ziyaretler	ve	etkinliklerin	
bu	önemli	iki	konu	başlığında	yeni	
işbirliklerinin	temelini	oluşturmasını	
umut	ettiğini	dile	getirdi.

Fuarın	partner	ülkesi	olarak	
Rusya’nın	belirlenmesinin,	karşılık-
lı	ilişkilerimizi	yeniden	tesis	etmeye	
çalıştığımız	bir	dönemde	anlamlı	
bir	girişim	olduğunu,	kentimizin	
bu	önemli	temayla	ve	değerli	bir	
partner	ülkeyle	Enternasyonal	
Fuar’a	ev	sahipliği	yaparak,	bir	
kez	daha	ülkemizin	aydınlık	yüzü	
olma	misyonunu	yerine	getirdiğini	
vurgulayan	Esen,	Odamızın	stan-
dının	da	yer	aldığı	Fuar’ın	düzen-
lenmesinde	emeği	geçen	herkese	
teşekkür	ederek,	tüm	katılımcılara	
başarılar	diledi.	

Enerji fiyatlarında 
YEKDEM etkisi
EBSO	Meclis	Başkanı	Esen,	

Bilim,	Sanayi	ve	Teknoloji	Bakanı	

Faruk	Özlü’yle	birlikte	TBMM	
Sanayi,	Ticaret,	Enerji,	Tabii	
Kaynaklar	Bilgi	ve	Teknoloji	
Komisyonu’nun	İzmir	ziyaretinin	de	
Fuar	kapsamında	oldukça	önemli	
olduğunu,	bu	vesile	ile	sorunları	
aktarma	olanağı	bulduklarını	
belirtti.	Özellikle	yükselen	
enerji	fiyatlarına	YEKDEM	
fiyatlarının	nasıl	etki	ettiğini	
Bakan	ve	Komisyon	Üyelerine	
ifade	etme	fırsatı	bulduklarını,	
Ankara’ya	döndüklerinde	konuyu	
araştıracaklarının	dile	getirildiğini,	
14	ayda	yüzde	20-25	artmış	olan	
elektrik	fiyatlarının	daha	stabil	hale	
gelmesinde	çaba	sarf	edilmesini	
umduklarını	söyledi.

İzmir	için	2016	yılı	Kurumlar	
Vergisi	listesinin	yayınlandığını,	
başta	ilk	10’a	giren	Philsa,	
Petkim	ve	JTI	Tütün	firmalarımız	
olmak	üzere	ilk	100’e	girme	
başarısını	gösteren,	vatandaşlık	
görevini	layıkıyla	yerine	getiren	
firmalarımızı	tebrik	eden	Esen,	
benzer	şekilde	gelir	vergisi	
listesine	giren	üyelerimizi	de	tebrik	
ederek,	bol	kazançlar	diledi.	

Esen,	İslam	aleminin	Kurban	
Bayramını	kutlayarak,	Müslüman	
coğrafyasının	barışa	ve	huzura	
kavuşacağı	günleri	en	kısa	
zamanda	görmeyi	temenni	etti.	

EBSO Ailesi
Meclis	Üyemiz	Mehmet	

Güran’ın	devamsızlığı	nedeniyle	
meclis	üyeliğinin	sona	erdiğini,	
yerine	Beydemir	Sac	Profil	San.	
ve	Tic.	Ltd.	Şti.	firmasını	temsilen	
Melih	Beydemir’in	getirildiğini	
söyleyen	Esen,	Beydemir’i	tebrik	
ederek,	yeni	görevlerinde	başarılar	
diledi.	

Meclis	Üyesi	Kürşad	Yuvgun’un	
kızının	dünya	evine	girdiğini	
söyleyen	Esen,	genç	çifte	
mutluluklar	dileyerek,	Yuvgun	
ailesini	tebrik	etti.

Meclis	Üyesi	Serdar	Mete’nin	
amcası	Cavit	Mete’nin	vefat	ettiğini	
söyleyen	Esen,	merhuma	Allah’tan	
rahmet	ailesine	başsağlığı	diledi.

MECLİS
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
son	günlerde	gerek	hükümeti-

miz,	gerek	siyasi	parti	liderleri,	gerekse	
kamuoyu	nezdinde	Sanayi	4.0,	Eğitim	
4.0,	Endüstri	4.0	konularının	ön	plana	
çıkmaya	başladığını	gördüklerini,	ama	
bu	konuların	doğru	anlaşılıp,	hükümet	
projesi	ile	devam	ettirildiği	takdirde	an-
cak	sonuç	verebileceğinin	unutulmaması	
gerektiğini	söyledi.	

EBSO	Meclis	kürsüsünden	iki	se-
nedir	kodlamanın	ilkokulda	öğretilmesi	
gerektiğini	altını	çizerek	dile	getirdiğini,	
hafta	sonu	Başbakan	Yardımcısı	Meh-
met	Şimşek’in	yapmış	olduğu	açıklama-
da	kodlama	dersinin	5.	ve	6.	sınıflarda	
zorunlu,	ondan	sonra	seçmeli	olacağı	
yönünde	ifadelerinin	yer	almasını	mem-
nuniyetle	dinlediğini	söyledi.	Yorgancılar,	
Sanayi	4.0’da	başarılı	olabilmek	için	
Eğitim	4.0’ı	yeni	baştan	dizayn	etmemiz	

gerektiğini	bir	kez	daha	vurgulayarak,	
öğrencilere	teorikle	pratiğin	aynı	anda	
anlatılması	gerektiğine	inandığını,	zira	
yazın	yapılan	bir	aylık	stajların	çocukları-
mıza	fayda	sağlamadığını	belirtti.	Eğitim	
4.0’ın	dünyada	çok	güzel	örnekleri	bu-
lunduğunu,	Norveç,	Avusturya,	Almanya	
örneklerinin	irdelenerek	bizim	yapımıza	
uygun	hale	getirildikten	sonra	en	kısa	
sürede	eğitimin	temellerinin	atılması	
gerektiğini	söyledi.	Kore	ve	Türkiye’nin	
yıllar	önce	aynı	seviyedeyken	bugün	
Güney	Kore’nin	30	bin	doların	üzerinde	
gelire	sahip	olmasının	eğitim	sistemiyle	
ilgili	olduğunu	çünkü	Kore’de	çocukları-
nın	günün	15-16	saatini	okullarda	eğitim	
alarak	geçirdiğini,	o	nedenle	eğitimin	
temel	olması	nedeniyle	alt	yapısının	çok	
iyi	hazırlanması	gerektiğini	ifade	etti.	

Atatürk’ün sayesinde…
30	Ağustos	Zafer	Bayramı’nı	ve									

Yorgancılar’dan	Sanayi	4.0	ve
Eğitim	4.0	vurgusu

Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 

Yönetim Kurulu 
Başkanı Yorgancılar, 

Sanayi 4.0 için Eğitim 
4.0’ın önemine dikkat 
çekerken, EBSO’nun 

çabaları sayesinde 
bugün 5. ve 6. 

sınıflarda kodlama 
dersinin zorunlu, 
sonraki sınıflarda 

seçmeli ders olarak 
okutulmasından 

memnuniyet 
duyduğunu söyledi.  
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9	Eylül	İzmir’in	kurtuluşunu	kutla-
yan	Yorgancılar,	bu	zaferleri	yaşa-
tan	başta	Mustafa	Kemal	Atatürk	
ve	silah	arkadaşlarını	minnetle	
şükranla	saygıyla,	önlerinde	bir	
kez	daha	eğilerek	anmak	istediği-
ni,	zira	bugün	Türkiye	Cumhuriyeti	
demokrasiyle,	bağımsız	bir	şekil-
de	idare	ediliyorsa	bunun	Atatürk	
ve	silah	arkadaşlarının	verdiği	
mücadele	sayesinde	olduğunu	
vurguladı.	

Terörün	uluslararası	olduğunu,	
bugün	İstanbul	ne	kadar	güven-
liyse	Londra,	Paris’in	de	o	kadar	
güvenli	olduğunu	bu	kürsüden	
defalarca	dile	getirdiğini	söyleyen	
Yorgancılar,	terörün	ne	zaman,	
nerede,	ne	yapacağını	hiç	kimse-
nin	bilemediğini	ama	en	çok	bedel	
ödeyen	ülkenin	Türkiye	olduğunu,	
bunu	maddi	olarak	değil,	yitirdiği-
miz	canlar	olarak	söylediğini,	bu	
nedenle	uluslararası	olan	bir	soru-
nun	çözümünün	de	yine	uluslara-
rası	olması	gerektiğini	belirtti.

86. İEF ve EBSO
18	Ağustosta	İzmir	Enternas-

yonal	Fuarı’nın	açılışının	gerçek-
leştiğini,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Oda-
sı’nın	2.	holde	bir	stant	kurduğunu	
ve	bütün	organize	sanayi	bölge-
lerimize	burada	birer	masa	tahsis	
edildiğini	dile	getiren	Yorgancılar,	
fuarın	temasının	enerji	olması	
dolayısıyla	Odamız	Enerji	Komi-
tesinin	bu	konuda	destek	vermek	
üzere	stantta	yer	aldığını	söyledi.	
Partner	ülkesi	Rusya	olan	fuara	
40’a	yakın	yabancı	heyet	geldiği-
ni,	Rus	tarafının	fuara	son	derece	
önem	veren	bir	tavırla	katılım	
gösterdiğini,	Tataristan	Cumhur-
başkanı,	Rusya	Ekonomi	Bakanı	
ve	diğer	iş	adamlarıyla	yaklaşık	
300’e	yakın	Rus	işadamının	
katıldığı	güçlü	bir	heyetin	fuarda	
bulunduğunu	belirtti.	

Özlü’den söz aldık
Meclis	Başkanı	Esen’in	de	

dile	getirdiği	üzere	İzmir	Atatürk	
Organize	Sanayi	Bölgesi’nde	

Bilim,	Sanayi	ve	Teknoloji	
Bakanı	Özlü	ile	Türkiye	Büyük	
Millet	Meclisi	Sanayi,	Ticaret,	
Enerji,	Tabii	Kaynaklar	Bilgi	ve	
Teknoloji	Komisyonu	üyelerinin	
ağırladıklarını	söyleyen	
Yorgancılar,	ev	sahipliği	için	
Hilmi	Uğurtaş	ve	Nedim	Uysal’a	
teşekkür	etti.	Uysal’ın	fabrikasını	
ziyaret	sonrasında	gerçekleştirilen	
toplantıda	Bakanımızın	
sanayicilere	“Ne	gibi	ihtiyacınız,	
sıkıntınız,	probleminiz	varsa	
çözmeye	hazırız”	ifadelerinden	
sonra	sorunları	dile	getirdikleri	
40-45	dakikalık	bir	toplantı	
gerçekleştirdiklerini,	bu	tip	
organizasyonları	daha	fazla	
yapmayı	ümit	ettiklerini	söyledi

Yorgancılar,	üyelerimizin	
Sanayi	4.0	eğilimini	ölçmek	
amacıyla	yapılan	anket	
sonuçlarını	meclis	üyeleri	ile	
paylaşarak	Kurban	Bayramını	
kutladı.

Konuları değerlendirdi
EBSO	Meclis	Üyesi	

sanayicilerin	gündeme	getirdiği	
konuları	değerlendiren	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Yorgancılar,	
Hüseyin	Cahit	Çetin	ile	uzun	
yıllar	EBSO	Meclisinde	çalışma	
fırsatı	bulduğunu,	yol	gösteren,	
yön	veren,	fikirlerini	açıkça	
ifade	eden	kişiliği	ile	Onur	Üyesi	
olarak	yine	aynı	çatı	altında	
buluşabileceklerini	ifadeyle,	
Çetin’e	yeni	hayatında	başarılar	
diledi.	Özkan	Mucuk’un	bahsettiği	
enerji	kooperatiflerinin	ilimizdeki	
sanayi	sitelerinde	de	kurulmasının	
söz	konusu	olduğunu	ancak	bu	
konuda	ülkemizde	sadece	birkaç	
yeni	kurulmuş	örnek	bulunduğunu	
ve	istenen	sonucu	alabilmek	
için	öncelikle	nereden	başlanıp,	
neler	yapılması	gerektiğine	ilişkin	
doğru	bir	sistemin	kurulması	
gerektiğini	ifade	eden	Yorgancılar,	
konuyla	ilgili	gerekli	çalışmaların	
yapılmasının	akabinde	bilgi	
aktarımında	bulunacaklarını	
söyledi.	

Erdem	Dinçsoy’un	
devlet	destekleri	konusunda	
söylediklerine	tamamen	
katıldığını,	sanayiciye	verilen	
devlet	destekleri	hususunda	
tüm	sanayiciye	bilgilendirme	
yaptıklarını	ancak	verilen	devlet	
desteklerinin	tamamının	aynı	
yerde	toplanması	gerektiğini	
düşündüklerini,	sanayici	
desteğe	ihtiyaç	duyduğu	zaman	
hangilerinden	faydalanabileceğini	
tek	bir	yerden	öğrenirse	daha	
sağlıklı	olacağını,	çünkü	her	ne	
kadar	destekler	konusunda	EBSO	
olarak	bilgilendirme	yapılsa	da	
tek	elde	toplanmadığı	zaman	
sanayicinin	bazı	destekleri	gözden	
kaçırabildiğini	söyledi.	

Murat	Kurtalan’ın	ifadelerine	
teşekkür	eden	Yorgancılar,	
konunun	zaten	sorumlu	oldukları	
işler	arasında	bulunduğunu,	
çözüme	ulaştırılmasından	da	
memnuniyet	duyduğunu	söyledi.	
Yorgancılar,	Gediz	Elektrik	firması	
ile	ilgili	konuda	kendi	firmasında	
da	aynı	durumun	yaşandığını,	
YEKDEM’in	fiyatı	sabit	olmadığı	
için	de	enerji	firmalarının	
zor	durumda	kaldıklarını	ve	
sözleşmeleri	fes	ettiklerini,	bunun	
da	ticari	ahlaka	uygun	olmadığını	
söyledi.	Türkiye’deki	bütün	
Organize	Sanayi	Bölgeleri’nde	
Eximbank’ın	şubeleri	açılırsa	
sanayiciye	daha	faydalı	olacağını	
Eximbank	Genel	Müdürü	Adnan	
Yıldırım’a	ilettiğini,	Kemalpaşa’da	
açıldığını,	diğer	OSB’lerde	de	
açılmasını	temenni	ettiklerini	
söyledi.	Yorgancılar,	Çeşme’deki	
rüzgar	türbinleri	ile	ilgili	konuyu	da	
araştıracaklarını	belirtti.	

Hilmi	Uğurtaş’ın	da	ifade	
ettiği	üzere	İAOSB’de	bakan	ve	
komisyon	üyelerine	sıkıntılarını	
aktardıklarını,	aslında	son	on	
yıldır	hiçbir	destek	istemediklerini	
sadece	yurtdışındaki	rakipleriyle	
aynı	şartlara	sahip	olmayı	talep	
ettiklerini	söyleyen	Yorgancılar,	
yeni	bir	sanayi	hikayesine	çok	acil	
ihtiyaçları	olduğunu	belirtti.

MECLİS
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Hüseyin Cahit Çetin
EBSO’dan	kopmayacağım
EBSO	Meclis	Üyesi	Hüseyin	Cahit	

Çetin,	EBSO	kürsüsünü	çok	fazla	kullan-
ma	fırsatı	olmadığını,	ancak	zeytinyağı	
sektörünün	sürekli	gündemde	olduğu	
için	daima	basında	yer	aldıklarını	söy-
ledi.	

Türkiye’nin	zeytinyağında	çok	ileri	bir	
hamle	yaptığını	ama	zeytincinin	hiçbir	
kuralı	bulunmadığını,	sektöre	Avrupa	
normları	konulmadığını	dile	getiren	
Çetin,	ürün	etiket	bilgilerinde	yazlık-kış-
lık,	serin-soğuk	yağlar	bilgileri,	ürün	yeri	
bilgileri	verilmediği	takdirde	meyvenin	
yaşadığı	yerle	ilişkisinin	kesileceğini,	
etiketin	insanlara	para	için	fantastik	

bilgilerle	şirin	görünmekten	öteye	ge-
çemeyeceğini	söyledi.	Markalaşmanın	
gerçekten	önemli	olduğu	günümüzde	
zeytincinin	önündeki	en	büyük	tehlikenin	
tağşiş	olduğunu,	gerekli	kurallar	koyula-
rak	uyulması	sağlandığı	takdirde	Türki-
ye’nin	700	bin	tonu	aşmasının	sürpriz	
olmayacağını	vurguladı.	

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	İA-
OSB’de	tahsis	edilen	alana	taşınmasının	
çok	yerinde	ve	doğru	bir	karar	olduğunu,	
çünkü	şu	anda	hizmet	binasının	mer-
kezde	olması	nedeniyle	trafik	ve	otopark	
anlamında	ciddi	sıkıntı	yaşadıklarını	
söyledi.	

1984	senesinin	Haziran	ayında	Tariş	
Zeytinyağı	Birliği	Yönetim	Kurulu’na	

Sanayicinin	gündemi	
sektörler	ve	ekonomi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Üyesi	Sana-
yiciler,	Türkiye	gündeminin	iç	politikadaki	gelişme-
ler	ve	yakın	coğrafyamızdaki	olayların	etkilerine	
yoğunlaştığı	dönemde	sektörel	gelişmeler	üzerin-
den	dikkatleri	yine	ekonomiye	çekti.	Yerli	sanayiyi	
desteklemek	üzere	kamu	alımlarında	fiyat	avantajı	
sağlanması	yönündeki	kararlara	rağmen	mevzuat-
taki	boşluklardan	yararlananma	girişimlerine	karşı	
EBSO’nun	desteğini	gördüklerini	belirten	sanayi-
ciler,	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar’a	
da	teşekkür	etti.	Sanayiciler,	üretimin	en	önemli	

girdilerinden	enerji	fiyatlarında	Yenilenebilir	Enerji	
Kaynakları	Destekleme	Mekanizması	(YEKDEM)	
uygulamaları	nedeniyle	fiyatların	arttığına	işaret	
ederek	ilgili	kurumları	uyardı.	Avrupa	ülkelerindeki	
yenilenebilir	enerji	kooperatiflerinin	çalışmalarını	
örnek	gösteren	sanayiciler,	Türkiye’de	de	benzer	
yapıların	hayata	geçirilmesinin	avantaj	sağlaya-
cağını	söyledi.	EBSO	Meclis	Üyeleri,	sanayicilerin	
sadece	üretim	girdilerindeki	fiyat	artışlarını	değil,	
nitelikli	eleman	için	mesleki	ve	teknik	eğitimdeki	
eksikliklerin	yükünü	de	çektiğini	dile	getirdi.
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atamayla	geldiğini	ve	halen	
görevini	devam	ettirdiğini,	
birçok	kişiyi	tanıma	fırsatı	
bulduğunu,	İzmirli	dostları	
sayesinde	Edremitliyken	ken-
disini	İzmirli	gibi	hissettiğini,	
bu	atamanın	kendisi	için	çok	
büyük	bir	kazanç	olduğunu	
söyledi.	

Tariş’in	İncir	Birliği’nin	
100	yıllık	geçmişi,	Zeytinya-
ğı	Birliği’nin	ise	67	senelik	
geçmişi	olduğunu,	33	senedir	
Tariş’e	hizmet	verdiğini	dile	
getiren	Çetin,	artık	görevin-
den	ayrılmak	istediğini,	ancak	33	
yıl	görev	yaptığı	bir	kurumdan	
bir	anda	ayrılmanın	riskli	olaca-
ğı	düşüncesiyle	bir	süredir	yeni	
bir	yönetimin	çalışmasına	fırsat	
tanıdıklarını	söyledi.	Her	ne	kadar	
Tariş	görevinden	ayrılacak	olsa	da	
EBSO’dan	hiçbir	zaman	kopma-
yacağını,	çünkü	burada	olmaktan	
gurur	duyduğunu,	bu	mecliste	
çok	şey	öğrendiğini,	çok	güzel	
dostluklar	edindiğini	ve	artık	onur	
üyesi	olarak	EBSO	Meclisi’nde	yer	
alacağını	dile	getirdi.	

Çetin,	Eylül	Meclisinde	Ta-
riş’i	temsilen	Zöhre	Uğur’un	yer	
alacağını,	Uğur’un,	iyi	bir	gazeteci	
olduğunu,	Zeytinyağı	Birliğinin	
gündeme	taşınması	düşünce-
sinde	zeytinyağı	teknolojisini	ve	
sunumunu	yaratmak	istediklerinde	
Anadolu	Ajansı’nda	çalışan	Uğur’a	
birlikte	çalışmayı	teklif	ettiklerini	
ve	şu	anda	Zeytinyağı	Birliği’nin	
İletişim	Koordinatörü,	Zeytin	A.Ş.	
pazarlama	şirketinin	Genel	Müdür	
Yardımcısı	olduğunu	belirtti.	
Uğur’un	ne	kadar	kaliteli	ve	başa-
rılı	biri	olduğunu	bildiği	için	yerine	
Tariş’i	temsil	edecek	olmasından	
büyük	gurur	duyduğunu	söyle-
yerek,	bugüne	kadar	kendisine	
gösterilen	yakınlık	ve	dostluk	için	
teşekkür	etti.	

Meclis	Başkanı	Salih	Esen,	Çe-
tin	ile	18	yılı	aşkın	süredir	çalışma	
imkânı	bulduğunu,	özellikle	Tariş	
Yağ	Birliğine	yapmış	olduğu	katkı-
ların	çok	önemli	olduğunu	belirte-

rek,	artık	aralarında	Onur	Üyesi	
olarak	yer	alacak	Çetin’e	bundan	
sonra	yapacak	olduğu	çalışmalar-
da	şahsı	ve	EBSO	Meclisi	adına	
başarı	ve	sağlık	diledi.	

Nejat Özduran
EBSO’nun	gücü	ile	
başardık
EBSO	Meclis	Üyesi	Nejat	

Özduran,	sektörlerinin	sorunlarını	
dile	getirmek	için	çatısı	altında	
bulundukları	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası’nda	17	senedir	Çetin	ile	
birlikte	görev	yapmaktan	onur	
ve	gurur	duyduğunu	dile	getirdi.	
Görev	sürelerince	sektörleri	adına	
çok	faydalı	işler	gerçekleştirdikle-
rini,	eskiden	zeytinyağı	fabrikaları	
hak	alırlarken	bunlardan	stopaj	
kesildiğini,	dönemin	Maliye	Bakanı	
Kemal	Unakıtan’ın	Odamız’a	
gelmesi	akabinde	kendisinden	
randevu	alınarak	görüşmeye	
gidilmesiyle	bu	verginin	kaldırılma-
sını	sağladıklarını,	ki	o	dönemde	
bu	verginin	kaldırılmasından	dahi	
bahsedilemediğini	söyledi.	

Oda’nın	gücü	sayesinden	bir	
çok	zorluğun	üstesinden	gelindiği-
ni,	ilk	defa	zeytinyağı	primini	uygu-
lamaya	koyulmasını	sağladıklarını,	
Zeytinyağı	Yasası’nın	defalarca	
önlerine	geldiğini,	ertelenmesi	
ve	kaldırılmasıyla	ilgili	Ankara’da	
çeşitli	temaslarda	bulunduklarını	
ve	hepsinde	muvaffak	olduklarını,	
yine	Ege	İhracatçı	Birlikleri’yle	
kamu	spotu	uyguladıklarını,	bu	
sayede	zeytinyağı	tüketimini	1	lit-

relerden	1.5	litrelere	kadar	çıktığını	
belirtti.	

Yapılan	tüm	çalışmalarda	
emeği	geçen	EBSO	Yönetimlerine	
teşekkür	eden	Özduran,	Çetin’e	
bundan	sonraki	yaşantısında	sağ-
lık,	mutluluk	ve	huzur	diledi.	

Özkan Mucuk
Enerjiye kooperatif dopingi
EBSO	Meclis	Üyesi	Özkan	Mu-

cuk,	Enerji	Kooperatifçiliğiyle	ilgili	
bilgiler	verdi.	Yenilenebilir	Enerji	
Kooperatifçiliğinin	Türkiye’de	yeni	
bir	konu	olduğunu,	enerji	yatırım-
larının	toplumsal	faydasının;	iyi	bir	
yatırımcı	parçası	olduğu	toplumun	
çıkarlarını	gözeterek,	yatırımlarını	
bu	yönde	çeşitlendirmesi,	vatanda-
şın	dahil	edildiği	yatırımların	sür-
dürülebilirliğini	artırması,	özellikle	
eğitim,	sağlık,	enerji	gibi	alanlarda	
yapılan	yatırımlara	bölge	halkının	
dahil	edilmesinin	toplumsal	so-
rumluluk	bilincinin	oluşmasına	ve	
bölgesel	kalkınmaya	önemli	katkı	
sağlaması	olduğunu	dile	getirdi.	

Yenilenebilir	enerji	sektörünün	
yatırım	için	elverişli	olup	olmadığı	
konusu	ülke	şartlarına	göre	de-
ğişkenlik	gösterse	de	yenilenebilir	
kaynakların	her	zaman	fosil	yakıt-
lara	göre	daha	cezbedici	olduğunu	
anlatan	Mucuk,	Türkiye	fosil	yakıt	
rezervi	bakımından	dışa	bağımlı	
olsa	da	yenilenebilir	kaynaklar	
bakımından	oldukça	zengin	olması	
nedeniyle	yenilenebilir	enerjinin	
rasyonel	bir	yatırım	modeli	olabile-
ceğini	belirtti.	

Nejat 
Özduran

Hüseyin Cahit
Çetin

Özkan
Mucuk
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Mucuk,	ülkemizin	yıllık	yakla-
şık	3000	saat	güneşlenme	süresi	
karşılığında	güneşten	sadece	860	
MW	enerji	elde	ederken,	Alman-
ya’nın	yıllık	1600	saat	güneşlenme	
süresi	karşılığında	40	bin	MW	
enerji	ürettiğini,	yani	ülkemizden	
yüzde	60	daha	az	güneş	alan	
Almanya’nın	daha	fazla	enerji	elde	
ettiğini	belirtti.	Türkiye’nin	ve	Avru-
pa’nın	güneş	enerjisi	potansiyelini	
gösterir	haritayı	Meclis	Üyeleri	ile	
paylaşan	Mucuk,	ülkemizin	ne	ka-
dar	şanslı	konumda	bulunduğunu	
vurguladı.	

Yenilenebilir	kaynaklı	enerji	
üretiminin	elektrik	üretimi	ve	bio	
yakıt	üretimi	olarak	ikiye	ayrıldığı-
nı,	elektrik	üretiminin	ise	lisanslı	
ve	lisanssız	olarak	ikiye	ayrıldığını	
söyleyen	Mucuk,	lisanslı	faaliyet-
lerin	tamamen	üretip,	ticaretini	
yapmak	ve	dağıtmak	üzere	yapı-
lan	tesisler	iken,	lisanssız	faaliyet-
lerin	tüm	dünyada	yalnızca	kendi	
bölgesinde	ihtiyacı	olan	elektriği	
üretip	bunu	tüketmek,	tüketimin-
den	fazla	olan	üretimi	de	bölge-
deki	enterkonnekte	sisteme	veren	
tesisler	olduğunu	belirtti.	

Özkan	Mucuk,	ülkemizde	2012	
yılında	gündeme	gelen	lisanssız	
elektrik	üretimi	yönetmeliği	ile	
önce	500	kw’a	ardında	1	MW’a	
kadar	izin	verilirken	bazı	eksik	ve	
yanlış	düzenlemelerden	dolayı	
şu	anda	bütün	trafo	tesislerinin	
lisanssız	enerji	üretimiyle	ilgi-
li	bütün	kapasitelerinin	dolmuş	
durumda	olduğunu,	bu	çerçevede	
yenilenebilir	enerji	kooperatiflerinin	
lisanssız	enerji	üretmedeki	bu	sı-
kıntıya	çözüm	bulacak	bir	noktada	
olduğunu	belirtti.	

Yenilenebilir 
enerji avantajı
Yenilenebilir	Enerji	Koopera-

tifi’nin;	enerji	ihtiyaçlarını	yenile-
nebilir	kaynaklardan	karşılamak	
isteyen	kişilerin	bir	araya	gelerek,	
yaptıkları	yatırımlarla	kurdukları	
kooperatif	olduğunu,	kooperatifçilik	
her	ne	kadar	konut	kooperatifleri	

düşünüldüğünde	
kötü	bir	model	olarak	
görülse	de	enerji	
kooperatifçiliğinin	
dünyada	çok	ciddi	
bir	model	olduğunu	
söyledi.	Mucuk,	özel-
likle	Amerika	Birleşik	
Devletleri,	Almanya	
ve	Danimarka’da	çok	
ciddi	uygulamalar	ve	
kullanımlar	bulun-
duğunu,	ABD’de	şu	
anda	kooperatifler	
ile	47	eyalette	42	
milyondan	fazla	tüketiciye	elektrik	
sağladığını,	üretim	kooperatifleri-
nin	tüm	ülkenin	enerji	ihtiyacının	
yüzde	5’ini	karşılarken,	enerji	ile-
tim	hatlarının	yüzde	12’sine	sahip	
olduğunu	vurguladı.	

Mucuk,	geçen	sene	Alman-
ya’da	Münih	Güneş	Enerjisi	Fua-
rı’na	katıldıkları	ve	Wildpoldsried	
kasabasına	ziyarete	gittiklerini,	
yaklaşık	250	hanesi,	1200	yaşaya-
nı	ile	küçük	bir	kasaba	olan	bu	yer-
de	kurulan	kooperatifler	sayesinde	
kasabanın	kendi	elektrik	tüketimi-
nin	5	katı	enerjiyi	üreterek,	yıllık	
6	milyon	euroya	yakın	gelir	elde	
ettiğini	gördüklerini	söyledi.	

Yenilenebilir	enerji	kooperatif-
lerinin	kurulması	için;	aynı	dağı-
tım	bölgesinde	bulunan,	aynı	tür	
abone	olan,	en	az	7	gerçek	veya	
tüzel	kişinin	katılımı	ve	Bakan-
lık	onayı	olması	gerektiğini	dile	
getirdi.	Mucuk,		kooperatif	kurma-
nın	avantajının;	mevcut	durumda	
Lisanssız	Elektrik	Üretim	Yönet-
meliği’nde	kooperatiflere	tahsis	
avantajı	sağlanması	ve	bu	tahsisin	
sadece	kooperatif	şirketlere	tanın-
ması,	ortak	sayısı	ile	orantılı	olarak	
üretim	miktarının	5	MW’a	çıkarıl-
ması,	kooperatifler	haricinde	tüm	
lisanssız	üretim	tesislerinin	1	MW	
ile	sınırlı	kalması,	fazla	üretimin	
bağlı	bulunan	dağıtım	şirketine	10	
yıl	boyunca	satılabilmesi	olduğunu	
dile	getirdi.		

Türkiye’deki	20	enerji	koopera-
tifinden	ikisinin	İzmir’de	bulundu-

ğunu,	birinin	EBSO	
bünyesinde	faaliyet	
gösteren	TOBB	İzmir	
GGK	İcra	Komitesi	
tarafından	10	kurucu	
ortakla	kurulan	İzmir	
Enerji	Kooperatifi,	
diğerinin	Seferihisar	
Belediyesi	ortaklı	
Seferihisar	Enerji	
Kooperatifi	olduğunu	
söyledi.

Mucuk,	bir	firma	
1	MW’tan	fazla	ye-

nilenebilir	enerji	tesisi	
kuramazken,	Kayseri	OSB’de	bir	
firmanın	aboneliğini	bölerek	7	tane	
enerji	tesisi	kurabildiğini,	enerji	
kooperatifçiliğinde	de	buna	benzer	
bir	durum	yapılabileceğini	söyledi.	
Mobilyacılar	Enerji	Kooperatifinin	
Kayseri	Mobilyacılar	Sanayi	Site-
sinde	güneş	panelleri	ile	35	MW	
bir	tesis	kurmayı	hedeflediğini	dile	
getiren	Mucuk,	İzmir’deki	sanayi	
sitelerinde	de	buna	benzer	bir	
uygulama	yapılması	yönünde	Yö-
netim	Kurulu’ndan	ricada	bulundu.	

İzmir’de	enerjiyle	ilgili	bir	fuar	
yapılıyor	olmasının	kendisini	çok	
heyecanlandırdığını	söyleyen	
Mucuk,	enerji	temalı	İzmir	Enter-
nasyonal	Fuarı’nın	önümüzdeki	
yıllarda	açılması	istenen	ihtisas	
fuarlarının	bir	başlangıcı	olabilece-
ğini	düşündüğünü,	dolayısıyla	bu	
konuya	tüm	sivil	toplum	kuruluşla-
rından	destek	vermelerini	bekle-
diklerini	ifade	etti.		

Erdem Dinçsoy
Sanayi	4.0	desteklerinden	
yararlanalım
EBSO	Meclis	Üyesi	Erdem	

Dinçsoy,	Türkiye	bir	tarım	ülke-
siyse	pazar	fiyatlarının	çok	pahalı	
olduğunu,	bir	hayvancılık	ülkesiyse	
kasaplardaki	fiyatların	Avrupa’nın	
çok	ötesinde	olduğunu,	eğer	
sanayi	ülkesiyse	ürettiklerimizin	
fiyatlarının	çok	pahalı	olduğunu	
söyledi.	Bunun	sebebinin	üretti-
ğimiz	malın	ölçek	ekonomisinde	
hızlı	üretilememesi,	işçilik	maliyeti-
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nin	yüksek	olmasına	dayandığını,	
Sanayi	4.0’ü	ölçek	ekonomisine	
katabildiğimiz	takdirde	daha	hızlı	
üretim	yapabileceğimizi	ve	birim	
maliyetlerimizi	düşürebileceğimizi	
dile	getirdi.	

Sanayi	4.0’ün	finansal	kaynak-
larında	çok	enteresan	destekler	
bulunduğunu,	Bilim	Sanayi	ve	Tek-
noloji	Bakanlığı	tarafından	sağla-
nan	tekno-yatırım	desteğinin	bun-
lardan	biri	olduğunu,	bu	destekte;	
Ar-Ge	neticesi	çıkan	bir	ürünün	
sanayiye	kazandırılması	ve	ölçek	
ekonomisinde	bunun	adetli	olarak	
üretilmesi	hususunda	10	milyon	
liraya	kadar	destek	sağlandığını,	
bunun	ciddi	bir	rakam	olduğunu,	
26	ilde	204	projenin	bu	desteğe	
başvuru	yaptığını,	İstanbul	65	pro-
jeyle	ilk	sırada	yer	alırken	İzmir’in	
12	proje	ile	5’nci	sırada	yer	aldığı-
nı	söyledi.	Dinçsoy,	Eylül	ve	Ekim	
aylarında	desteğin	revize	edilip	
tekrar	açıklanacağını	ifadeyle,	ge-
rekli	takip	yapılırsa	Sanayi	4.0’daki	
finansman	sorununun	çözülebile-
ceğini	belirtti.	Yine	bilgisayar	alt-
yapılarıyla	ilgili	KOBİGEL	Destek	
Programı	ve	KOSGEB’den	daha	
düşük	bütçelerle	destek	almanın	
mümkün	olduğunu	söyledi.	

Devir inovasyon devri
İnovatif	bir	şeyi	üretime	dök-

mek	amacıyla	enteresan	inovatif	
olayların	başladığını,	sanal	para	
devrinin	de	buna	güzel	bir	örnek	
olduğunu	dile	getiren	Dinçsoy,	
sanal	para	olan	Bitcoin’in	2010’da	
10	bin	tanesi	41	dolar	iken	bugün	
1	Bitcoin’in	4	bin	200	dolara	yük-
seldiğini	anlattı.	Dinçsoy,	inovas-
yon	alanında	dünyanın	çok	hızlı	
değiştiğini,	bizim	de	bu	değişime	
daha	hızlı	reaksiyon	göstermemiz	
için	sektörel	yurtdışı	fuarlarını	takip	
etmemiz	gerektiğini	belirtti.	Bu	
bağlamda	45.	Grup	olarak	Kasım	
ayının	14-17’sinde	Almanya’da	
düzenlenen	Productronica	Fua-
rı’na	gezi	düzenlemeyi	istediklerini,	
aslında	bu	gezinin	tüm	Meclise	
entegre	edilse	gelecek	teknolojileri	

adına	ciddi	stantlar	oluşturulan	
fuardan	yeni	açılımlar	yapmak	
isteyen	üyelerin	faydalanabileceği-
ni	söyledi.	

Okullar politikaya 
alet edilmesin
Erdem	Dinçsoy,	22	sene	önce,	

18	yaşındayken,	babası	ile	birlikte	
Almanya	Hannover	Fuarı’na	katıl-
dığını,	Hannover’e	doğru	ilerlerken	
hayatında	ilk	kez	Atatürk’e	bir	
hakaret	duyduğunu	ve	çok	şa-
şırdığını,	çünkü	o	zamana	kadar	
Türkiye’de	Atatürk’e	karşı	kimsenin	
söz	etmediğini	dile	getirdi.	Aradan	
geçen	süre	zarfında	Türkiye’de,	
Cumhuriyet’in	mabedi	İzmir	
Atatürk	Lisesi’nin	salonlarında	
yaşananlara	dair	konuların	basına	
yansıdığını,	her	ne	kadar	bunun	
bir	proje	olduğu	ve	okul	salonu-
nun	tahsis	edildiği	ifade	edilse	de	
bu	tür	irfan	yuvalarında,	bilimsel	
akademik	düzeylerin	arttırılması,	
insanların	üretime	kazandırılması,	
çocuklara	bilimsel	düzeylerin	aşı-
lanması	gerekirken	politik	adaptas-
yonlara	ve	görüşlere	saptırılmasını	
çok	yanlış	bulduğunu,	bu	nedenle	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	olarak	
gerekli	reaksiyonun	gösterilmesi	
ve	Atatürk	Lisesi’nin	haklı	müca-
delesinin	arkasında	durulması	
gerektiğini	söyledi.	

Dinçsoy,	yaklaşık	6	dönemdir	
AİESEC’le	beraber	çalıştıklarını,	
1967’den	bu	yana	İzmir’de	faaliyet	
gösteren,	aslında	1950’de	Türki-
ye’de	faaliyete	geçmiş,	1948’de	
kurulmuş	bir	organizasyon	olan	
AİESEC’in	yurtdışından	stajyerler	
getirdiğini,	3-12	ay	arasında	bu	
stajyerlerin	1800	lira	maaşla	istih-
dam	edilebildiğini,	sigortalarının	
devlet	tarafından	ödendiğini,	vize-
lerini,	kalacak	yerlerini	AİESEC’in	
ayarladığını	söyledi.	Son	derece	
basit	ve	ucuz	bir	danışmanlık	
ücreti	bulunan	AİESEC’ten	şu	ana	
kadar	İzmir’de	80	firmanın	fay-
dalandığını,	uluslararası	çalışma	
ortamı	yaratma,	hedef	pazarlarda	
stajyerin	diliyle,	gelenekleriyle,	

görenekleriyle	fayda	sağladığı	
için	tüm	Meclis	üyelerine	tavsiye	
ettiğini	söyledi.	

DMO’nun alımlarında da 
tercih yerli olsun
İki	ay	önceki	Meclis	Toplantı-

sında	Devlet	Malzeme	Ofisi’yle	
ilgili	bir	konuyu	paylaştığını	ancak	
Devlet	Malzeme	Ofisi	tarafın-
dan	konunun	yanlış	anlaşıldığını	
söyledi.	Dinçsoy,	taleplerinin;	
kamu	kurumlarında	herhangi	bir	
şekilde	marka	ve	model	belirtilerek	
ürün	almanın	tek	yolunun	Devlet	
Malzeme	Ofisi	kanalı	olduğu,	yani	
kamu	kurumu	“Ben	x	marka	bir	
şey	almak	istiyorum”	dediğinde	
bunu	doğrudan	temin	yöntemiyle,	
sadece	teknik	spektlerini	yazarak	
yapabildiğini	ama	Devlet	Malzeme	
Ofisi	kanalını	kullandığı	zaman	
markasını,	modelini	belirterek	
aldırabildiğini,	çünkü	Devlet	Malze-
me	Ofisi’nin	farklı	bir	yönetmeliğe	
sahip	olduğu	için	bu	konuda	de-
netime	tabi	olmadığı	için	bu	açığın	
kaldırılması	yönünde	EBSO	olarak	
girişimde	bulunulmasını	olduğunu	
söyledi.	Odamızca	yapılan	giri-
şim	sonucunda	Devlet	Malzeme	
Ofisi’nden	alınan	yazıda;	kamu	
kurumlarının	Cumhurbaşkanı	ve	
Başbakan’ın	işaret	ettiği	gibi	yerli	
mallarını	almalarıyla	ilgili	uyarılar-
da	bulundukları	yönünde	ifadelerin	
yer	aldığını,	dolayısıyla	bu	husu-
sun	açıklıkla	ve	yalın	bir	şekilde	
tekrar	ifade	edilmesi	gerektiğini	
vurguladı.

Murat Kurtalan
Elektrikte	indirimli	
sözleşmelere	dikkat
EBSO	Meclis	Üyesi	Murat	

Kurtalan,	2016	Aralık	ayında	hiçbir	
sebep	yokken	Gediz	Elektrik	A.Ş	
yetkililerinin	firmalarına	gelerek	
mevcut	elektrik	fiyatında	yüzde	
24	iskonto	ve	2	yıllık	sabit	fiyat	
garantisi	şeklinde	bir	teklifte	bulun-
duklarını,	bu	cazip	teklif	karşısında	
gerekli	sözleşmelerin	imzalandı-
ğını,	ancak	6	ay	sonra	yani	2017	
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Temmuz	ayında	Gediz	Elekt-
rik’ten	başka	bir	yetkilinin	
gelerek,	enerji	piyasasındaki	
değişim	ve	dolar	fiyatların-
daki	artıştan	ötürü	yüzde	16	
zam	yaptıklarını	söylediğini,	
2	yıllık	sözleşmeyi	hatırlat-
tıklarında	bazı	firmaların	bu	
konuda	dava	açacağının	dile	
getirildiğini	söyledi.	

Kurtalan,	sektörlerinde	
toplam	maliyetleri	içindeki	
enerjinin	ağırlıklı	ortalama-
sı	çok	ciddi	olmadığı	için	
bu	artışın	kendilerini	ciddi	
anlamda	etkilemeyeceğini	ancak	
bir	demir-çelik	firmasının	yetkilisi	
olsaydı	ve	bu	iki	yıllık	sözleşmeye	
dayanarak,	fiyat	garantisini	ürünle-
rine	yansıtıp,	ihracatla	ilgili	bağlan-
tılar	yapmış	olsaydı,	“eski”	şirket	
sahibi	olarak	hayatına	devam	
etmek	zorunda	kalacağını	söyledi.	

Yerli malında EBSO çözümü
Kurtalan,	muhtelif	yıllarda	

çıkarılan	kararnamelerle	devlet	
ihalelerinde	yüzde	10’dan	başlayıp	
yüzde	15’e	kadar	yerli	firmaları-
mıza	ihalelerde	öncelik	tanınması	
konusunun	daha	önce	bu	kürsüde	
dile	getirildiğini	ama	birçok	Meclis	
Üyesinin	de	konunun	göründüğü	
gibi	olmadığını	ifade	ettiğini,	nite-
kim	50.	Komiteden	geçen	dönem	
meclis	üyesi	Kerim	Gümrükçüler’in	
klima	ve	havalandırma	ihalesinde	
bir	sıkıntı	yaşadığını	söyledi.	İhale-
ye	bir	hafta	kala	şartnamede	ufak	
bir	değişiklik	yapılarak,	bir	madde	
eklendiğini,	söz	konusu	madde	ile	
ürünü	Avrupa	Birliği’ne	üye	olan	
bir	ülkede	imal	etmek	şartı	kon-
duğunu,	yani	hem	Türkiye’de	olup	
hem	Avrupa	Birliği	ülkesi	olunma-
dığı	için	imalat	yapılamayacağını	
belirtti.	Konuyu	Yorgancılar	ile	
paylaşmasının	akabinde	sorunun	
çözüme	kavuşturulduğunu	bu	
anlamda	“EBSO	iyi	ki	var”	dediğini	
dile	getiren	Kurtalan,	Gümrükçü-
ler’in	Yorgancılar’ın	şahsında	yaz-
dığı	teşekkür	mektubunu	Meclis	
Üyeleri	ile	paylaştı.	

Nedim Anbar
Geç	okunan	sayaç	
faturayı	katladı
EBSO	Meclis	Üyesi	Nedim	

Anbar,	sıkıntıların	sadece	elektrik	
kullanım	bedellerinde	olmadığını,	
su	kullanım	bedellerinde	de	aynı	
durumun	yaşandığını,	nitekim	İzmir	
Büyükşehir	Belediyesi’nin	abone-
lerden	“atık	bedeli”	adı	altında	su	
kullanım	bedelinin	iki	katı	ücret	
tahsis	ettiğini	belirtti.	

Eski	Foça	girişinde	Foça	Köy	
adı	altındaki	proje	kapsamında	
yazlık	yaptıklarını,	İZSU’nin	su	
bağladığını	ama	bir	yıl	sayacı	oku-
mayıp	bir	yıl	sonundaki	tüketimin	
faturaya	yansıtıldığını,	ancak	0-20	
ton	arası	ve	üstü	kullanımlarda	
farklı	ücretlendirme	yapıldığı	için	
İZSU	Genel	Müdürlüğü’ne	şikâyet-
te	bulunduğunu	söyleyen	Anbar,	
aldıkları	cevapta;	bir	yıllık	su	ücreti-
nin	içinde	yüzde	48	civarında	atık	
su	bedeli	olduğu	ifade	edilse	de	
işin	trajikomik	tarafının	bulunduk-
ları	yerde	kanalizasyon	olmaması	
ve	suyun	sadece	inşaat	yapımında	
kullanılması	olduğunu	belitti.

Davut Yanık
Güçbirliği’nin	rüzgar	
türbinleri	çalışsın
EBSO	Meclis	Üyesi	Davut	Ya-

nık,	enerji	ve	inovasyon	temasıyla	
düzenlenen	İzmir	Enternasyonal	
Fuarı’na	katıldıklarını	ve	Ruslarla	
çok	verimli	ikili	temaslar	sağladık-
larını	söyledi.	

Yanık,	Güçbirliği’nin	İzmir	

Çeşme’de	Türkiye’de	örnek	olarak	
kurduğu	11	rüzgâr	türbini	bulundu-
ğunu,	ancak	şu	anda	sadece	bir	
tanesinin	çalıştığını,	bu	santralle-
rinin	yönetiminin	devlete	geçtiği	
için	gerekli	bakım	ve	onarımlarının	
yapılmadığını,	1	tanesinin	600	kw	
enerji	ürettiği	göz	önüne	alındığın-
da	ciddi	bir	enerji	kaybı	söz	konusu	
olduğunu	vurgulayarak,	yaşanan	
durumun	EBSO	kanalıyla	yetkili	
makamlar	nezdinde	dile	getirilme-
sini	talep	etti.	

Kemalpaşa	OSB’de	Türk	
Eximbank’ın	bürosunun	açıldığını	
haber	veren	Yanık,	çok	faydalı	
olacağı	görüşüyle	emeği	geçenlere	
teşekkür	etti.		

Hilmi Uğurtaş
Enerji	fiyatları	YEKDEM’le	
tırmanıyor
EBSO	Meclis	Üyesi	Hilmi	

Uğurtaş,	Bilim,	Sanayi	ve	Teknoloji	
Bakanı	Faruk	Özlü’yle	birlikte	Tür-
kiye	Büyük	Millet	Meclisi	Sanayi,	
Ticaret,	Enerji,	Tabii	Kaynaklar	
Bilgi	ve	Teknoloji	Komisyonu’nun	
İAOSB’ye	yaptıkları	ziyarette	enerji	
fiyatlarındaki	öngörülemez	tabloyu	
kendilerine	anlattığında,	maalesef	
olaydan	haberleri	olmadığını	gör-
düklerini	söyledi.	

Uğurtaş,	enerji	satan	firmaların	
öngörüye	göre	fiyat	teklifi	verdikle-
rini,	öngörülerin	en	değişken	kısmı-
nı	da	Yenilenebilir	Enerji	Kaynak-
ları	Destekleme	Mekanizması’nın	
(YEKDEM)	oluşturduğunu,	geçen	
yıl	YEKDEM’den	MW/saat	başına	

Murat
Kurtalan

Davut
Yanık

Nedim
Anbar

MECLİS
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30-35	TL	alınırken	bu	seneki	raka-
mın	60-65	lira	olduğunu	söyledi.	
Güneş,	rüzgâr	veya	jeotermal	
santralleri	ile	devlet	anlaşma	ya-
parken	bir	fiyat	garantisi	verdiğini,	
örneğin	‘rüzgâr	santrallerinden	12	
cent	kw/h	enerji	alırım’	deyip,	6.5-7	
cent	enerji	kullanıldığında	aradaki	
farkı	devletin	ödemediğini,	ener-
ji	kullanan	abonelerin	ödediğini	
belirtti.	Aradaki	fark	güneş,	rüzgar	
veya	jeotermalde	farklılık	göster-
diği	için	geçen	sene	bu	rakamın	
30-35	lira	hesaplandığını	ama	65	
liraya	geldiğini,	dolayısıyla	enerji	
satan	firmaya	bu	bedeli	ödemek	
zorunda	olduğundan	175	lira	enerji	
bedeli	ödeyen	abonelerin	200	lira-
dan	fazla	bedel	ödemek	durumun-
da	kaldığını	dile	getirdi.	

Bu	nedenle	enerji	firmalarının	
ya	zam	yaptığını	ya	da	sözleşme-
lerde	abonelerin	okumadığı	çok	
küçük	yazılarla	yazılan	maddeler	
gereği	sözleşmeleri	iptal	etmek	
durumunda	kaldıklarını	yoksa	
iflas	noktasına	geldiklerini	belitti.	
Enerji	firmalarının	kazandıkları	
rakamlara	çok	cüzi	olduğu	içinde	
bu	maliyetleri	kaldıramadıklarını	ve	
Kurtalan’ın	dile	getirdiği	durumların	
yaşandığını	vurguladı.	Uğurtaş,	İA-
OSB	olarak	bu	sıkıntıları	kendileri-
nin	de	yaşadığını,	çünkü	OSB’den	
değil	de	dışarıdan	enerji	alıp	bu	
duruma	düşen	sanayicinin	tekrar	
OSB’den	enerji	almak	istediğini,	
ancak	İAOSB’de	dışarıdan	enerji	
aldığı,	anlaşmalarını	yaptığını	ve	
150	–	160	-	170	lira	olan	enerji	
maliyetleri	265	lira	civarına	çıktığı	
için	kurulmuş	düzenin	alt	üst	oldu-
ğunu	belirtti.	burada	sanayicileri	
suçlamadığını	onlarında	en	hesaplı	
şekilde	enerji	kullanmak	için	ça-
baladıklarını	ama	tekrar	OSB’den	
enerji	istediklerinde	sıkıntı	yaşan-
masına	neden	olduğunu	vurguladı.	

Meclis	Başkanı	Salih	Esen;	
devletin	yenilenebilir	enerjiyi	teşvik	
için	böyle	bir	uygulama	gerçek-
leştirdiğini,	ama	arada	oluşan	
fiyat	fakının	ya	Hazine’den	ya	da	
başka	bir	yöntemle	karşılanması	

gerektiğini	söyledi.	
Yapılan	uygulama-
nın	yoğun	enerji	
kullanan	firmaların	
bütçelerini	ve	den-
gelerini	sarstığını	
dile	getiren	Esen,	
4	aydır	enerji	fiyat-
larındaki	tırman-
manın	bir	sebebi-
nin	de	YEKDEM	
fiyatları	olduğunu	
belirtti.	

EBSO	Meclis	
Üyesi	Mert	Ay-
doğdu	da,	sanayinin	en	büyük	ve	
en	önemli	girdisinin	elektrik	olması	
dolayısıyla	elektrikteki	yükselişlerin	
birim	maliyetlerini	aşırı	derece	art-
tırdığını	dile	getirerek,	vadeli	opsi-
yon	borsasında	elektrik	fiyatlarının	
3	ay,	6	ay	vadelerle	alınıp	hedge-
leme	yapılabildiğini,	bu	yöntemin	
de	sanayiciler	tarafından	tercih	
edilebileceğine	dikkat	çekti.

Mustafa Dirin
Sanayici	fazladan	
bedel	ödüyor
EBSO	Meclis	Üyesi	Mustafa	

Dirin,	Nedim	Anbar’ın	ifade	ettiği	
üzere	her	ne	kadar	kullanılan	su	
tüketim	bedeli	üzerinden	bir	de	atık	
bedeli	tahsis	edilse,	firmalarında	
makinaları	soğutmak	için	soğutma	
sıvısı	adı	altında	sağlığa	zararı	
olmayan,	çevreyi	kirletmeyen	geri	
dönüşümü	olan	bir	sıvı	kullandık-
larını	zamanla	kullanım	dolayısıyla	
bu	sıvıyı	yenilemek	durumunda	
kaldıklarını	ve	bu	sıvıyı	atmak	için	
geri	dönüşüm	şirketine	atık	parası	
ödediklerini	dolayısıyla	iki	defa	atık	
parası	ödemek	durumunda	kaldık-
larını	belirtti.

Elektik	santrallerinin	çoğunun	
doğalgazla	çalıştığını	hatırlatan	
Dirin,	İAOSB’de	de	santralin	BO-
TAŞ’tan	alınan	doğalgazla	üretim	
gerçekleştirdiğini	ve	BOTAŞ’ın	bu	
sene	16.5	milyar	lira	kâr	ettiği	göz	
önüne	alındığında	enerji	fiyatların-
daki	yükselişin	ortada	olduğunu	
söyledi.

Hükümetin	rüzgar	enerjisi	ile	
ilgili	yüzde	60’ı	peşin	yerli	olmak	
şartıyla	bir	ihale	yaptığını,	uygula-
manın	ülkemize	fevkalade	büyük	
bir	teknoloji	kazandıracağına	inan-
dığı	düşüncesiyle	hükümetimizin	
son	zamanlarda	aldığı	en	doğru	
karar	olduğunu	söyledi.

Dirin,	İAOSB’ye	ziyarete	gelen	
Bakan	Özlü	ve	Komisyon	üyelerine	
her	ne	kadar	konuları	dışında	olsa	
da	dünya	ülkeleriyle	rekabet	ede-
bilir	şartlara	sahip	olmaları	gerek-
tiğini	ve	sanayide	yeni	bir	hikaye	
yazılması	isteniyorsa	mutlaka	tek-
nik	eğitimin	yeniden	düzenlenmesi	
hususlarını	dile	getirdiğini	söyledi.	

Hükümet	tarafından	çıraklık	
eğitiminin	1.	sınıfından	teknik	re-
sim	dersinin	kaldırıldığını	üzülerek	
öğrendiklerini	ve	inanamadıklarını	
belirten	Dirin,	mecburen	Türkçe	ve	
matematikte	olduğu	gibi	teknik	re-
sim	dersini	de	ayrıca	vereceklerini,	
mücadeleyi	bırakma	gibi	bir	lüksleri	
olmadığını	söyledi.		EBSO	Meclis	
Üyesi	Barış	Erel	ise,	“istifa”nın	de-
mokrasinin	çok	önemli	bir	teamülü	
ve	erdemi	olduğunu,	asla	olayı	
kabul	etmek	anlamına	gelmediğini,	
ancak	bu	teamül	ya	da	etik	değerin	
maalesef	bizim	ülkemize	olmadığı-
nı	ve	kimsenin	yaptığı	işin	hesabını	
vermediğini	dile	getirerek,	binlerce	
çocuğumuzun	geleceğini	emanet	
ettiğimiz	ve	kamuoyunda	da	çok	
yakından	takip	ettiğimiz	ÖSYM’nin	
yaptığı	yerleştirme	hatası	akabin-
de	ÖSYM	Başkanının	istifa	ettiği	
bilgisini	Meclis	üyeleri	ile	paylaştı.

Hilmi
Uğurtaş

Mustafa
Dirin

MECLİS
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5174	Sayılı	Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	ile	Odalar	ve	Borsalar	Kanunu’nun	ilgili	maddeleri	ve	Organ	seçim-
leri	Hakkında	Yönetmelik	hükümlerine	göre	yapılacak	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Organ	Seçimlerine	ilişkin	hususlar	
aşağıda	gösterilmiştir.

1- SEÇİM
a)	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meslek	Komiteleri	ve	Oda	Meclisi	Seçimleri,	18.10.2017	Çarşamba	günü	İzmir	

Enternasyonal	Fuar	Alanı	 /	Kültürpark	/	3	No’lu	Hol’de	yapılacak	olup,	oylar	sabah	saat	09.00	-	17.00	arasında	
kullanılacaktır.

b)	Oda	Yönetim	Kurulu	Başkanı	ile	Yönetim	Kurulu	üyeleri,	Disiplin	Kurulu,	Birlik	Genel	Kurulu	Delegeleri	seçim-
leri,	25.10.2017	Çarşamba	günü	Cumhuriyet	Bulvarı	No:	63	adresindeki	Oda	binasında	sabah	saat	09.00	-	13.00	
arasında	yapılacaktır.

c)	Yönetim	Kurulu	Başkanı	seçiminde	oyların	eşit	çıkması	halinde	en	çok	oy	alan	iki	aday	arasında	aynı	usulle	
ikinci	tur	seçimi	16.00	-	18.00	saatleri	arasında	yapılacaktır.

2- LİSTELERİN ASILMASI
Askıdaki	Üyeler	 ile	Seçme	ve	Seçilebilme	hakkına	haiz	üyelere	ait	 listeler,	 25.09.2017	Pazartesi	 günü	saat	

09.00’dan	 itibaren	Oda	binasında	askıya	çıkarılacak,	27.09.2017	Çarşamba	günü	saat	17.00’de	askıdan	 indiri-
lecektir.	Listelerin	İlçe	Seçim	Kurulu	Başkanlığı’na	teslim	edildiği	13.09.2017	tarihinden	itibaren	listelerin	askıdan	
indirileceği	ana	kadar	(27.09.2017)	Oda	kayıtlarında	askıda	görünüp	de	askıdan	indirilen	üyeler,	İlçe	Seçim	Kurulu	
Başkanlığı’nca	onaylanarak	ve	seçmen	listelerine	dahil	edilecektir.	Üyelerimiz	www.ebso.org.tr	adresinde	yayınlan-
makta	olan	meslek	grubu	listelerinden	üye	bilgilerine	ulaşabilirler.

3 -  LİSTELERE İTİRAZ SÜRESİ 
Listelere	yapılacak	itirazların,	listelerin	askıda	bulunduğu	süreler	içinde	Konak	Birinci	İlçe	Seçim	Kurulu	Baş-

kanlığı’na	yazılı	olarak	yapılması	ve	ikametgah	gösterilmesi	gerekmektedir.	Konak	1.	İlçe	Seçim	Kurulu’nun	verdiği	
karara	karşı	İl	Seçim	Kurulu	nezdinde	03-04-05	Ekim	2017	tarihlerinde	itiraz	yapılabilecektir.	İl	Seçim	Kurulu’nun	
bu	konuda	vereceği	karar	kesindir.

4 - ODA ORGANLARI SEÇİMLERİNE KATILMA NİTELİKLERİ 
Seçim	tarihi	 itibariyle	en	az	2	yıldır	Odaya	kayıtlı,	18	yaşını	bitirmiş	gerçek	kişilerle	tüzel	kişilerin	tescilli	ana	

sözleşmelerinde	temsil	ve	bağlayıcı	işlemler	yapma	yetkisi	verilen	gerçek	kişi	temsilcileri	Oda	organlarının	seçim-
lerinde	oy	kullanabilirler.

Oda	organları	seçimlerine	katılabilmek	için;
a)	En	az	iki	yıldır	Odaya	kayıtlı	olmak,
b)	Seçim	tarihinde	25	yaşını	doldurmuş	olmak,
c)	Iflas	etmemiş	ya	da	iflas	etmiş	olsa	bile	itibarını	yeniden	kazanmış	olmak,
d)	Türk	Ceza	Kanunu’nun	53.	Maddesinde	belirtilen	süreler	geçmiş	olsa	bile,	kasten	işlenen	bir	suçtan	dolayı	

beş	yıl	veya	daha	fazla	süreyle	ya	da	devletin	güvenliğine	karşı	suçlar,	Anayasal	düzene	ve	bu	düzenin	işleyişine	
karşı	suçlar,	zimmet,	irtikâp,	rüşvet,	hırsızlık,	dolandırıcılık,	sahtecilik,	güveni	kötüye	kullanma,	hileli	iflas,	ihaleye	
fesat	karıştırma,	edimin	 ifasına	 fesat	karıştırma,	suçtan	kaynaklanan	mal	varlığı	değerlerini	aklama,	kaçakçılık,	
vergi	kaçakçılığı	veya	haksız	mal	edinme	suçlarından	hapis	cezasına	mahkum	olmamak,

e)	Ticari	ve	sınai	kazanç	dolayısıyla	Gelir	veya	Kurumlar	Vergisi	mükellefi	olmak,
f)	Okur	yazar	olmak,
gerekmekte	olup,	bu	şartlara	haiz	olanlar	aday	olabilir.
Yerli	ve	yabancı	tüzel	kişilerin	tescilli	ana	sözleşmelerinde	temsil	ve	bağlayıcı	işlemler	yapma	yetkisi	verilen	ve	

yukarıdaki	özellikleri	taşıyan	gerçek	kişi	temsilcileri	Oda	organlarına	seçilebilirler.

PANO
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EGE BÖLGESİ SANAYİ ODASI
ORGAN SEÇİMLERİ HAKKINDA DUYURU

Münfesih	şirketler	oy	kullanamaz	ve	seçilemezler.

5 - MESLEK KOMİTESİ VE MECLİS ÜYELERİ SEÇİMİ
Her	meslek	grubu	için	ayrı	zarflarda	oy	kullanılır.	Bu	zarflara	konulacak	her	bir	oy	pusulasının	üstüne	meslek	

komitesi	asıl	üye	adayları,	altına	ise	meslek	komitesi	yedek	üye	adayları	ayrı	ayrı	yazılır.	
Meclis	asıl	ve	yedek	üyesi	adayları;	aynı	liste	üzerinde	meslek	komitesi	asıl	üyesi	adaylarının	yanlarına	yazıla-

rak	belirtilir.	Bu	şekilde	düzenlenen	birleşik	oy	pusulası	tek	bir	zarfa	konulmak	suretiyle	sandığa	atılır.
Meslek	Komitesi	asıl	üyeliğine	seçilemeyen	kişilerin	Meclis	Asıl	veya	yedek	üyeliğine	seçilmeleri	mümkün	de-

ğildir.	
Tüzel	kişiler	meslek	komitesi	ile	meclis	üyeliğine	tüzel	kişi	olarak	seçilirler.	Bu	nedenle,	oy	pusulalarında	meslek	

komitesi	ve	meclis	üyeliği	için	tüzel	kişinin	sadece	unvanının	yazılması	zorunludur.	
Meslek	 komitesi	 ve	meclis	 üyeliğine	 seçilen	 tüzel	 kişiler,	meslek	 komitesi	 ve	meclis	 üyeliği	 seçimlerinin	 ke-

sinleşmesinden	itibaren	bir	(1)	gün	içinde	meslek	komitesi	ve	meclis	üyeliğinde	tüzel	kişiyi	temsil	edecek	gerçek	
kişinin	ismini	yazılı	olarak	Odaya	bildirir.	Bu	süre	içinde	bildirimin	yapılmaması	halinde,	meslek	komitesi	ve	meclis	
üyeliği	seçimlerinde	oy	kullanan	tüzel	kişinin	gerçek	kişi	temsilcisi,	yönetim	kurulu	başkan	ve	üyeliği	seçiminde	oy	
kullanamaz.

		
 6- SEÇİMLERDE GERÇEK VE TÜZEL KİŞİLERLE İLGİLİ OLARAK UYGULANACAK ESASLAR
a.	Tüzel	kişiler	meslek	komiteleri	ve	meclis	üyeliği	seçimlerine	tüzel	kişi	olarak	katılır.	
b.	Meslek	komitesi	ve	meclis	üyeliği	seçimleri	hariç	yapılacak	diğer	seçimlerde	seçilen	 tüzel	kişi	değil,	 tüzel	

kişinin	temsilcisi	gerçek	kişidir.	Meslek	komiteleri	ve	meclis	üyeliği	seçiminde	oy	pusulalarına	tüzel	kişinin	unvanı,	
diğer	seçimlerde	ise	oy	pusulasına	tüzelkişilerin	gerçek	kişi	temsilcisinin	adı	yazılır.

c.	Tüzel	kişiliği	müştereken	veya	münferiden	temsile	ve	ilzama		yetkili	kişiler	birden	fazla	ise	meslek	komiteleri	
ve	meclis	seçimlerine	ilişkin	oy	kullanımı	sırasında	ibraz	edilecek	temsil	ve	ilzam		yetkisini	gösteren	belge,	bunlar-
dan	sadece	biri	adına	düzenlenir.

d.	Aynı	gerçek	kişi,	yeterlilikleri	taşıması	halinde	meslek	komiteleri	üyeliği	seçimlerinde	aynı	veya	değişik	mes-
lek	gruplarında	birden	çok	tüzel	kişilik	adına	oy	kullanabilir.

e.	Gerçek	kişiler	seçimlere	bizzat	 iştirak	ederler.	Bu	kişiler,	seçme	ve	seçilme	haklarını	vekâleten	veya	ticari	
mümessil	vasıtasıyla	kullandıramazlar.

f.	Birden	fazla	firma	sahibi	gerçek	kişiler,	kayıtlı	oldukları	bütün	meslek	gruplarında	meslek	komitesi	seçimlerine	
iştirak	edebilir.	Ancak,	birden	fazla	firma	sahibi	gerçek	kişi	mecliste	birden	fazla	firmasını	temsilen	bulunamaz.

Seçimler	sırasında	Sandık	Kurulu	başkan	ve	üyelerine	karşı	işlenen	suçlar,	Devlet	memurlarına	karşı	işlenmiş	
gibi	cezalandırılır.

7- GÖREV YASAĞI
Meslek	komitesi	üyeliğine	seçilen	gerçek	kişiler	ile	tüzel	kişilerin	gerçek	kişi	temsilcileri,	aynı	faaliyet	alanı	içinde	

bulunan	başka	bir	Oda	veya	Borsanın	meslek	komitesinde	ve	507	sayılı	Esnaf	ve	Küçük	Sanatkarlar	Kanunu’na	
tabi	olarak	kurulan	Odalarda	görev	alamazlar.	

8- ADLİ SİCİL BELGESİ
Meslek	komitesi	üyeliğine	seçilenler,	seçimlerin	kesinleşmesini	müteakip	on	beş	 (15)	gün	 içinde	Oda	Genel	

Sekreterliğince	yapılacak	 tebligat	üzerine,	 	bu	yazının	 tebellüğ	 tarihinden	 itibaren	otuz	(30)	gün	 içinde	Adli	Sicil	
bürolarından	 temin	edecekleri	Adli	Sicil	Belgesi’ni	Oda	Genel	Sekreterliğine	 imza	karşılığında	veya	evrak	kayıt	
numarası	almak	suretiyle	teslim	etmek	zorundadır.	Tüzel	kişilerde	bu	zorunluluk,	gerçek	kişi	temsilcileri	tarafından	
yerine	getirilir.	Adli	Sicil	Belgesi’nin	süresi	içinde	teslim	edilmemesi	halinde	üyenin	Oda	organlarındaki	görevi	ken-
diliğinden	sona	erer.

ÜYELERİMİZE ÖNEMLE DUYURULUR

PANO
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Ekonomik Yapı
Geçmişte,	Ortadoğu’nun	gelir	dü-

zeyi	oldukça	düşük	ve	yoksul	bir	ülkesi	
olarak	anılan	Katar,	gerçekleştirdiği	
atılımlarla	kişi	başına	düşen	milli	gelir	
açısından	dünyanın	en	zengin	4.	ülkesi	
konumuna	yükselmeyi	başarmıştır.	
1971’de	İngiltere’den	bağımsızlığını	
kazanan	ve	90’lı	yıllara	kadar	petrol	kri-
zinin	getirdiği	maddi	zorluklarla	mücade-
le	etmek	zorunda	kalan	Katar,	1995’den	
sonra	ekonomik	ve	sosyal	alanda	baş-
lattığı	reformlarla	dikkat	çekici	bir	atılım	
sağlamıştır.

Söz	konusu	ekonomik	zenginleşme-
nin	temelinde	artan	petrol	gelirleri	ve	
ülkenin	sahip	olduğu	geniş	doğalgaz	re-
zervleri	yatmaktadır.	Dünyanın	doğalgaz	
rezervlerinin	yaklaşık	yüzde	15’ine	sahip	
olan	Katar,	bu	alanda	üçüncü	sıradadır.	

Gerçekleştirilen	yapısal	reformlar	sa-
dece	ekonomi	alanında	sınırlı	kalmamış;	
politik,	sosyal	ve	kültürel	alanlarda	da	
ciddi	atılımlar	gerçekleştirilmiştir.	Eğitime	

ayrılan	yüksek	bütçeyle,	nitelikli	istihda-
mın	oluşturulmasına	katkı	sağlanmış-
tır.	Ekonomik	zenginleşmeyle	birlikte,	
yoğun	bir	dışa	açılma	ve	yabancılar	için	
yatırım	fırsatları	sunma	stratejisi	izleyen	
Katar,	bu	yönleriyle	küresel	arenada	
dikkat	çekici	bir	konuma	yükselmiştir.	

Tarım	sektörünün	oldukça	düşük	bir	
paya	sahip	olduğu	ülkede	tüm	tarım	
arazileri	devlete	aittir.	Tarımın	bu	düşük	
payı	sebebiyle	Katar,	gıda	gereksinimi-
nin	neredeyse	tamamını	ithalat	yoluyla	
gidermektedir.

Tarımın	düşük	payına	karşın,	sanayi	
ve	hizmetler	sektörü	ise	oldukça	ge-
lişmiş	durumdadır.	Sanayi	anlamında	
yeraltı	kaynaklarının	zenginliğine	bağlı	
olarak,	doğalgaz	ve	petrol	üretimi	dikkat	
çekmektedir.	Doğalgaz	ihracatı,	toplam	
ihracat	içinde	yüzde	40	gibi	ağırlıklı	bir	
paya	sahiptir.	Bununla	birlikte,	doğal-
gazdan	petrol	ürünleri	üretilmesini	
sağlayan	teknoloji	alanında	da	önemli	
adımlar	atılmıştır.	Ayrıca,	gayrimenkul	

Türkiye ile Katar ara-
sındaki ilişkiler köklü 
bir geçmişe sahiptir. 

Ekonomik ve ticari 
alanda olduğu kadar 

politik alandaki 
ilişkilerde de işbirliği 

anlayışı hakimdir. 
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İhracatçıların	
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alanında	gerçekleştirilen	pek	çok	
yatırım	projesi	inşaat	sanayinin	
de	gelişmesini	sağlamıştır.	2022	
FIFA	Dünya	Kupası’nın	Katar’da	
gerçekleştirilecek	olması	sebe-
biyle;	ulaşım,	inşaat	ve	altyapı	
alanlarında	pek	çok	yeni	yatırıma	
başlanmıştır.			

Devletin	gelirlerinin	yüzde	
60’ı	petrole	ve	petrol	ürünlerine	
dayandığından,	ekonomi	petrol	
fiyatındaki	dalgalanmalardan	ciddi	
bir	biçimde	etkilenmektedir.	

Özellikle,	son	yıllarda	petrol	
fiyatlarındaki	düşüşler	ekonomiyi	
olumsuz	yönde	etkilemiştir.	Bu	
açıdan	ekonomik	yapıyı	çeşitlen-
dirmek	ve	petrole	olan	bağımlılığı	
azaltmak	diğer	enerji	çeşitlerinde	
de	yeni	yatırımlar	oluşturulmaya	
çalışılmaktadır.

	İş	yapma	kolaylığı	endeksinde	
190	ülke	arasında	83.	sırada	yer	
alan	Katar	düşük	risk	ve	maliyetle-
ri	ile	iş	ve	finansal	açıdan	yatırım-
cılara	önemli	avantajlar	sunmak-
tadır.	Özellikle	ilk	defa	iş	kurmak	
isteyenler	için	önemli	fırsatların	
olması,	ülkenin	bir	girişimcilik	cen-
neti	olarak	anılmasını	sağlamıştır.	

Enerji,	imalat	sanayi,	maden-
cilik,	sağlık,	eğitim,	turizm,	gıda,	
kozmetik,	bilgi	teknolojileri,	spor	
ve	eğlence	hizmetleri,	temel	
yatırım	yapılabilir	sektörler	ola-
rak	belirlenmiştir.	Elektrik,	su	ve	
enerji	kullanımında	indirimler,	vergi	
indirimleri,	yer	tahsisinde	sağlanan	
kolaylıklar	ve	istihdam	destekleri,	
yatırımlarda	dikkati	çeken	başlıca	
teşviklerdir.		

Türkiye – Katar İlişkileri
İki	ülke	arasındaki	ilişkiler	köklü	

bir	geçmişe	sahiptir.	Ekonomik	ve	
ticari	alanda	olduğu	kadar	politik	
alandaki	ilişkilerde	de	işbirliği	anla-
yışı	hakimdir.	Özellikle,	2014-2016	
yılları	arasında	karşılıklı	olarak	
gerçekleştirilen	resmi	ziyaretlerde	
çok	sayıda	anlaşma	ve	protokol	
imzalanmıştır.	Çifte	vergilendirme-
yi	önleme	anlaşması	ve	yatırımla-
rın	karşılıklı	teşviki	anlaşması,	ikili	

ilişkiler	alanında	özellikle	dikkat	
çekmektedir.	Anlaşmalar	sonucun-
da,	Katar’a	çok	sayıda	Türk	firma	
tarafından	yatırım	yapıldığı	gibi	
Katar’dan	da	Türkiye’ye	önemli	
yatırımlar	gerçekleştirilmiştir.	

Türkiye-Katar	ihracatında	baş-
lıca	kalemler	inşaat	malzemeleri,	
tekstil	ürünleri,	mobilya	ürünleri,	
gıda	ürünleri,		doğal	taşlar	ve	
mücevher	ürünleri,	beyaz	eşya	
ürünleri	ve	otomotiv	yan	
sanayi	ürünleri	iken;	itha-
latta	başlıca	kalemler	ise	
işlenmemiş	alüminyum,	
kimyasal	maddeler,	plastik	
ve	plastik	mamulleridir.	

2017	Katar	diplomatik	
krizinde	Türkiye’nin	Katar’ı	
destekleyici	tutumu,	iki	
ülke	arasındaki	ekonomik	
ve	politik	ilişkilerin	korun-
masını	sağlamıştır.	Türk	
firmalar	için	inşaat,	gıda,	

plastik,	kağıt,	tıbbi	malzeme,	ilaç	
ve	medikal	sektörleri	yatırımcılar	
açısından	öncelikli	düzeydedir	
ve	önemli	fırsatlar	sunmaktadır.	
İki	ülke	arasındaki	yatırımların	
pekiştirilmesi	amacıyla	Ekono-
mi	Bakanlığı	tarafından	Ağustos	
2017’de	İzmir’de	gerçekleştirilen	
karşılıklı	görüşmelere	çok	sayıda	
Katarlı	ve	Türk	firma	katılmış,	yeni	
işbirliklerinin	temeli	atılmıştır.

ÜLKE
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Eylül	ayı	küresel	ekonomi	açısın-
dan,	doğal	afetlerin	ve	politik	geri-
limlerin	etkisiyle	risklerin	ön	plana	

çıktığı	bir	dönem	olmuştur.	Dolar	son	
iki	yılın	en	düşük	seviyesine	gerilemiş;	
S&P	500	Endeksi	ve	Dow	Jones	Sanayi	
Endeksi’nde	kayıplar	yaşanmıştır.		Diğer	
taraftan,	Kuzey	Kore’nin	füze	atışlarını	
sürdürmesi,	uluslararası	politikada	gerili-
min	tırmanmasına	ve	kayıpların	artması-
na	sebep	olmaktadır.		

Uluslararası	kredi	derecelendir-
me	kuruluşu	Fitch	Ratings	tarafından	
yayımlanan	güncel	bir	raporda	2016’da	
yavaşlayan	küresel	kredi	büyümesinin	
2017’de	büyük	bir	ihtimalle	tekrar	istikrar	
kazanacağı	belirtilmiştir.	Bununla	birlikte,	
kredi	büyümesi	2008	küresel	krizinden	
bu	yana	rekor	düşük	seviyede	bulunma-
ya	da	devam	etmektedir.	

Küresel	imalat	PMI	değeri,	Ağustos	
ayında	son	75	ayın	en	yüksek	değerini	
alarak	53.1	düzeyinde	gerçekleşmiştir.	

ABD
ABD’de	tüketici	fiyatları	Ağustos	ayın-

da	beklentilerin	üzerinde	gerçekleşerek	
yıllık	bazda	yüzde	1.9	artış	kaydetmiş-
tir.	Enflasyonun	beklentilerin	üzerinde	

gerçekleşmesi	Amerikan	Merkez	Ban-
kası’nın	(FED)	faiz	artırım	politikası	
üzerinde	de	etkili	olmaktadır.		

Irma	kasırgasının	yarattığı	olum-
suz	etkiler	ve	ABD’nin	Kuzey	Kore	ile	
yaşadığı	gerginlikler	yatırımcıların	risk	
iştihanı	ve	Dolar’ın	gücünü	zayıflat-
maktadır.	Buna	karşın,	ABD	Başkanı	
Donald	Trump’ın	ekonomik	vaatlerini	
yerine	getirme	doğrultusunda	attığı	
vergi	reformu	adımları,	Dolar’daki	değer	
kaybını	dengelemektedir.	Söz	konusu	
dengeleyici	etkiyle	ABD	10	yıllık	devlet	
tahvil	getirileri	tekrar	yüzde	2.20	düzeyi-
ne	yükselmiştir.

ABD	imalat	PMI	değeri,	Ağustos	
ayında	bir	önceki	aya	göre	gerileme	kay-
dederek	52.8	düzeyinde	gerçekleşmiştir.	

EURO BÖLGESİ – AB
Euro	Bölgesi’nde	GSYH	yılın	ikinci	

çeyreğinde	beklentilerin	üzerinde	ger-
çekleşerek	yıllık	olarak	yüzde	2.3	artış	
kaydetmiştir.	Artışta	özellikle	kamu	ve	
hanehalkı	tüketim	harcamalarının	yükse-
lişi	etkili	olmuştur.	

Ekonomik	gidişat	hakkında	bir	diğer	
önemli	gösterge	olan	enflasyon,	Ağus-
tos’ta	beklentilerin	üzerinde	gerçekleşe-
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rek	yüzde	1.5	artmıştır	ve	son	4	
ayın	en	yüksek	seviyesini	görmüş-
tür.	Enflasyonun	bu	hızlı	artışında	
özellikle	gıda	ve	yakıt	başta	olmak	
üzere	enerji	fiyatlarındaki	yükseliş	
etkili	olmuştur.	Enflasyonun	gidi-
şatı,	Avrupa	Merkez	Bankası’nın	
teşvik	programı	ile	ilgili	kararların-
da	da	etkili	olmaktadır.

Avrupa	sanayisinin	önemli	
göstergelerinden	olan	otomobil	sa-
tışları	ise	yılın	ilk	8	ayında	geçen	
yılın	aynı	dönemine	göre	yüzde	
4.4	artış	kaydetmiştir.		

Euro	Bölgesi	imalat	PMI	değeri,	
Ağustos	ayında	bir	önceki	aya	
göre	artış	kaydederek	57.4	düze-
yinde	gerçekleşmiştir.

ALMANYA
Almanya	ekonomisi	2017	ikinci	

çeyreğinde	tüketici	harcamaları-
nın	artmasının	etkisiyle	bir	önceki	
çeyreğe	göre	yüzde	0.6	büyüme	
kaydetmiştir.	Söz	konusu	veri	itiba-
riyle,	2011’den	bu	yana	en	güçlü	
yıllık	büyüme	gerçekleşmiştir.	
Bununla	birlikte,	tüketici	ve	kamu	
harcamalarının	büyümeyi	yılın	geri	
kalanında	da	desteklemeye	devam	
edeceği	beklenmektedir.		

Bir	diğer	veri	olan	iş	dünyası	
güven	endeksi	de	beklentilerin	
üzerinde	gerçekleşerek	115.9	
değerini	almıştır.	Bu	açıdan	Al-
manya’nın	2017’de	2011’den	bu	
yana	ilk	kez	yüzde	2’nin	üzerinde	
büyüme	kaydedeceği	yönündeki	
işaretler	güçlenmektedir.

Almanya	imalat	PMI	değeri,	
Ağustos	ayında	son	2	ayın	en	yük-
sek	düzeyinde	gerçekleşerek	59.3	
değerini	almıştır.

JAPONYA
Japonya	ikinci	çeyrek	GSYİH’sı	

yüzde	1’den	yüzde	0.6’ya	revi-
ze	edilmiştir.	Ancak,	aşağı	yönlü	
revizyon	herhangi	bir	olumsuzluğa	
işaret	etmeyip,	Japonya	ekonomi-
sinin	hala	güçlü	bir	seyirde	olduğu-
nu	ortaya	koymaktadır.

Ekonomideki	olumlu	gidişatın	
bir	diğer	göstergesi	olarak	Japon-

ya	perakende	satışları	Temmuz	
ayında	yıllık	bazda	yüzde	1.9	
artmıştır.	Alt	kalemler	bazında	
özellikle	elektronik	aletlerdeki,	
kozmetik	ve	tekstil	sektöründeki	
satışlar	dikkat	çekmektedir.

Japonya	imalat	PMI	değeri,	
Ağustos	ayında	bir	önceki	aya	
göre	önemli	bir	değişim	gösterme-
yerek	52.2	değerini	almıştır.

ÇİN
Çin’de	tüketici	güveni	Temmuz	

ayında	yirmi	yılı	aşkın	bir	sürenin	
en	güçlü	seviyesine	ulaşmıştır.	
Ekonomi	uzmanları,	güçlü	işçi	
piyasası	ve	bununla	ilişkili	sağlam	
gelir	büyümesinin	tüketici	güvenini	
desteklediğini	ifade	etmişlerdir.	

Diğer	taraftan	ekonomik	bü-
yüme	yılın	ikinci	çeyreğinde	de	
ilk	çeyreğinde	olduğu	gibi	yüzde	
6.9	düzeyinde	gerçekleşmiştir.	Bu	
bağlamda,	ekonominin	yılın	ilk	
yarısında	başarılı	bir	performans	
sergilediği	anlaşılmaktadır.		

Bu	olumlu	gelişmelere	karşın	
ekonomik	faaliyetler	Ağustos’ta	
beklenmedik	bir	şekilde	yavaş-
lamıştır.	Sanayi	üretimi	yılın	en	
düşük	düzeyinde	gerçekleşirken,	
sabit	yatırımlar	ve	perakende	
satışlar	da	beklentilerin	altında	kal-

mıştır.	Sabit	yatırımların	1999’dan	
bu	yana	en	düşük	düzeyinde	ger-
çekleşmiş	olması	özellikle	dikkat	
çekicidir.	

Çin	imalat	PMI	değeri,	Ağustos	
ayında	bir	önceki	aya	göre	hafif	bir	
artışla	51.6	düzeyinde	gerçekleş-
miştir.	

HİNDİSTAN
Uzmanlar,	Hindistan	GSYİH’sı-

nın	içinde	bulunduğumuz	mali	yıl	
içerisinde	son	3	yılın	en	düşük	
değerini	alarak	yüzde	7’nin	altında	
gerçekleşebileceği	öngörüsünde	
bulunmuştur.	Büyümenin	yüzde	
7’nin	üzerinde	gerçekleşmesinde	
ise	özel	sektör	harcamalarının	ve	
altyapı	yatırımların	büyük	önem	
taşıdığı	belirtilmektedir.		

HSBC	yayımladığı	bir	raporda,	
Hindistan’ın	önümüzdeki	10	yıl	
içerisinde	Almanya	ve	Japonya’yı	
geride	bırakarak	dünyanın	en	
büyük	ilk	3	ekonomisi	arasında	
olmak	yönünde	ciddi	potansiyel	
sahibi	olduğunu	belirtmiştir.	Ancak,	
söz	konusu	potansiyelin	değerlen-
dirilebilmesi	için	Hindistan’ın	yapı-
sal	reformlara,	ekonomik	ve	politik	
istikrara	daha	fazla	önem	vermesi	
gerektiği	kaydedilmiştir.

Hindistan	imalat	PMI	değeri,	
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Ağustos	ayında	bir	önceki	aya	
göre	dikkat	çekici	bir	artış	kayde-
derek	51.2	düzeyinde	gerçekleş-
miştir.	

GÜNEY KORE
Güney	Kore	Merkez	Bankası	

tarafından	gerçekleştirilen	para	
kurulu	toplantısında	gösterge	faiz	
oranı	yüzde	1.25	oranında	sabit	
bırakılmıştır.	2016	yılı	Haziran	
ayından	beri	gösterge	faiz	oranın-
da	değişikliğe	gitmeyen	Güney	
Kore	Merkez	Bankası,	beklenti-
lere	uygun	olarak	faizi	yine	sabit	
tutmuştur.	

Kuzey	Kore	gerginliği	Güney	
Kore’yi	olumsuz	yönde	etkilemeye	
devam	etmektedir.	Güney	Kore’nin	
Kuzey	Kore’ye	karşı	ABD	ile	ortak	
bir	tutum	içerisinde	yer	alması	ve	
iki	ülkenin	birlikte	askeri	tatbikatlar-
da	bulunması,	gerginliğin	artacağı	
ve	sıcak	bir	savaşa	dönüşeceği	
yönündeki	endişeleri	güçlendir-
mektedir.	

Güney	Kore	imalat	PMI	değeri,	
Ağustos	ayında	bir	önceki	aya	
göre	hafif	bir	artışla	49.9	düzeyin-
de	gerçekleşmiştir.	

BREZİLYA
Uzun	zamandır	ekonomik	ve	

politik	krizlerle	boğuşan	Brezil-
ya’da	toparlanma	işaretleri	görül-
meye	başlanmıştır.	Ancak,	uz-
manlar	söz	konusu	toparlanmanın	
tüketicilerin	harcama	artışlarından	
kaynaklandığını	ve	dönemsel	
nitelikte	bir	toparlanma	olduğunu	
belirtmektedir.	Söz	konusu	dönem-
sellik	itibariyle,	uluslararası	kredi	
derecelendirme	kuruluşu	Fitch	
Ratings	uzmanları,	Brezilya’nın	
2017	ve	2018	büyüme	oranlarını	
sırasıyla	yüzde	0.5’ten	yüzde	0.4’e	
ve	yüzde	1.9’dan	yüzde	1.7’ye	
revize	etmişlerdir.

Bu	açıdan,	Brezilya	ekonomi-
sindeki	toparlanmayı	sürekli	hale	
getirmek	için	daha	ciddi	atılımlara	
ve	yapısal	reformlara	gereksinim	
duyulduğu	anlaşılmaktadır.

Brezilya	imalat	PMI	değeri,	

Ağustos	ayında	son	3	ayın	en	yük-
sek	değerini	alarak	50.9	düzeyin-
de	gerçekleşmiştir.	

RUSYA
Rusya	GSYİH’sı	Temmuz’da	bir	

önceki	aya	kıyasla	1.4	puan	azala-
rak	yüzde	1.5’e	gerilemiştir.	Rusya	
Ekonomi	Bakanlığı’nca	konuya	
ilişkin	yapılan	açıklamada	büyü-
medeki	ekonomik	yavaşlamanın	
ana	nedeni	olarak;	tarım,	sanayi	
ve	ticaretteki	azalma	gösterilmiştir.	
İnşaat	sektöründeki	toparlanmanın	
ise	ekonomik	büyümeye	destek	
sağladığı	kaydedilmiştir.	

Rusya	Merkez	Bankası,	ger-
çekleştirdiği	son	toplantıda	gös-
terge	faiz	oranını	yüzde	9.0’dan	
yüzde	8.50’ye	indirmiştir.	Beklenti-
lere	uygun	olan	ve	bu	yıl	ikinci	kez	
gerçekleşen	söz	konusu	indirim,	
Rusya	Merkez	Bankası’nın	pa-
rasal	genişlemeye	devam	ettiğini	
göstermektedir.	Enflasyon	beklen-
tilerinin	rekor	düzeyde	düşmesi,	
faiz	kararında	etkili	olmuştur.

Rusya	imalat	PMI	değeri,	Ağus-
tos	ayında	bir	önceki	aya	göre	
gerileme	kaydederek	516	düzeyin-
de	gerçekleşmiştir.	

TÜRKİYE
Morgan	Stanley,	beklentilerin	

üzerindeki	kredi	genişlemesini	ge-
rekçe	göstererek	Türkiye’nin	2017	
yılına	ilişkin	büyüme	tahminini	
yüzde	3.3’ten	yüzde	4.3’e	yük-
seltmiştir.	Bununla	birlikte	inşaat	
sektörünün	büyümede	giderek	
artan	payı	ve	kredilerin	ekonomik	
büyümeye	olan	marjinal	etkisinin	
azalmasının	büyüme	üzerinde	risk	
yaratabileceği	belirtilmiştir.	

Uluslararası	kredi	derecelen-
dirme	kuruluşu	Fitch	Ratings	de	
Türkiye’deki	büyüme	oranlarına	
dikkat	çekmiş	ve	üçüncü	çeyrekte	
büyüme	verilerinin	daha	güçlü	
olacağını	belirtmiştir.	Büyüme	
oranlarındaki	olumlu	gidişata	
ilişkin	özellikle	Hükümet	tarafından	
alınan	tedbirlerin	etkili	olduğuna	
vurgu	yapılmıştır.	Bu	açıklama	
itibariyle,	ekonominin	bu	yılın	so-
nunda	yüzde	4.7,	2018	ve	2019’da	
ise	yüzde	4.1	seviyesinde	büyü-
mesinin	beklendiği	belirtilmiştir.	
Bununla	birlikte,	uluslararası	kredi	
derecelendirme	kuruluşu	Moody’s	
de	Türkiye’nin	2017	büyüme	tah-
minini	yüzde	2.6’dan	yüzde	3.7’ye	
revize	etmiştir.

Türkiye	imalat	PMI	değeri,	
Ağustos	ayında	son	6	yılın	en	yük-
sek	değerini	alarak	55.3	düzeyin-
de	gerçekleşmiştir.	
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Sanayi üretimi şaşırttı
Sanayi	üretimi	Temmuz’da	takvim	

etkisinden	arındırılmış	olarak	
yüzde	14.5,	arındırılmamış	

olarak	yüzde	25.6	artış	gösterdi.
Türkiye	İstatistik	Kurumu	(TÜİK),	

Temmuz	dönemine	ilişkin	sanayi	üretimi	
verilerini	açıkladı.	Temmuz’da	mevsim	
ve	takvim	etkilerinden	arındırılmış	
sanayi	üretimi	bir	önceki	aya	göre	
yüzde	2.3,	bir	önceki	yılın	aynı	ayına	
göre	ise	yüzde	14.5	arttı.	Mevsim	
ve	takvim	etkisinden	arındırılmamış	
verilere	göre	ise	sanayi	üretimi,	yıllık	
bazda	yüzde	25.7	yükseliş	kaydetti.		

Mevsim	ve	takvim	etkisinden	
arındırılmış	sanayinin	alt	sektörleri	
(2010=100	temel	yıllı)	incelendiğinde,	
2017	yılı	Temmuz	ayında	madencilik	ve	
taşocakçılığı	sektörü	endeksi	bir	önceki	
aya	göre	yüzde	2.6	azalırken	imalat	
sanayi	sektörü	endeksi	yüzde	2.2,	
elektrik,	gaz,	buhar	ve	iklimlendirme	
üretimi	ve	dağıtımı	sektörü	endeksi	
yüzde	4.8	arttı.

Takvim	etkisinden	arındırılmış	
sanayinin	alt	sektörleri	(2010=100	
temel	yıllı)	incelendiğinde,	2017	
yılı	Temmuz	ayında	madencilik	ve	
taşocakçılığı	sektörü	endeksi	bir	önceki	
yılın	aynı	ayına	göre	yüzde	0.8,	imalat	
sanayi	sektörü	endeksi	yüzde	16	ve	
elektrik,	gaz,	buhar	ve	iklimlendirme	
üretimi	ve	dağıtımı	sektörü	endeksi	
yüzde	11.7	artış	gösterdi.

En yüksek artış ve düşüş
Mevsim	ve	takvim	etkisinden	

arındırılmış	ana	sanayi	grupları	(MIGs)	
incelendiğinde,	2017	yılı	Temmuz	
ayında	bir	önceki	aya	göre	en	yüksek	
artış	yüzde	3.7	ile	enerjide	gerçekleşti.

Mevsim	ve	takvim	etkisinden	
arındırılmış	imalat	sanayi	alt	sektörleri	
incelendiğinde,	2017	yılı	Temmuz	
ayında	bir	önceki	aya	göre	en	yüksek	
artış	yüzde	17.3	ile	bilgisayarların,	
elektronik	ve	optik	ürünlerin	imalatında	
gerçekleşti.	Bu	artışı,	yüzde	13.9	ile	
tütün	ürünleri	imalatı	ve	yüzde	11.9	ile	
mobilya	imalatı	takip	etti.

Mevsim	ve	takvim	etkisinden	
arındırılmış	imalat	sanayi	alt	sektörleri	
incelendiğinde,	2017	yılı	Temmuz	
ayında	bir	önceki	aya	göre	en	fazla	
azalış	yüzde	6,6	ile	kok	kömürü	ve	
rafine	edilmiş	petrol	ürünleri	imalatında	
gerçekleşti.	Bu	azalışı,	yüzde	5.4	ile	
makine	ve	ekipmanların	kurulumu	ve	
onarımı	ve	yüzde	3.4	ile	deri	ve	ilgili	
ürünlerin	imalatı	takip	etti.



74 EYLÜL 2017

Egeli ihracatçıların
Ağustos rekoru

Ege	İhracatçı	Birlikleri’nin	2016	yılı	
Ağustos	ayı	ihracatı	986	milyon	
679	bin	dolardı.	EİB	Ağustos	ayın-

da	ihracatını	geçen	yılın	aynı	ayına	göre	
yüzde	6	arttırdı.	EİB,	Ağustos	ayında	
2017	yılının	geri	kalan	8	aylık	dönemin-
de	aylık	bazda	en	yüksek	ihracat	raka-
mına	ulaştı.	Egeli	ihracatçılar	daha	önce	
en	fazla	2017	yılı	Mart	ayında	1	milyar	
21	milyon	dolarlık	ihracata	imza	atmıştı.

Ege	İhracatçı	Birlikleri	2016	yılı	Ocak	
–	Ağustos	döneminde	7	milyar	212	
milyon	dolarlık	ihracat	kayda	almışken,	
2017	yılının	ilk	sekiz	aylık	dönemindeki	
ihracat	tutarı	yüzde	4’lük	artışla	7	milyar	
520	milyon	dolara	yükseldi.	Ege	İhra-
catçıların	son	bir	yıllık	ihracatı	ise	yüzde	
4’lük	artışla	11	milyar	208	milyon	dolara	
çıktı.

Ege	İhracatçı	Birlikleri’nin	sanayi	
ürünleri	ihracatı	2016	yılı	Ağustos	ayına	
göre	yüzde	8’lik	artışla	547	milyon	
dolardan,	592	milyon	dolara	yükselir-
ken,	Tarım	ürünleri	ihracatı	yüzde	2’lik	
gelişimle	373	milyon	dolardan	382	mil-
yon	dolara	çıktı.	Madencilik	sektörünün	
ihracatı	ise;	yüzde	14’lük	sıçramayla	65	
milyon	dolardan	75	milyon	dolara	geldi.

Ağustos	ayında;	Ege	İhracatçı	
Birlikleri	çatısı	altındaki	12	ihracatçı	

birliğinden	9	tanesi,	2016	yılı	Ağustos	
ayına	göre	ihracatını	arttırırken,	3	tanesi	
geçen	yılkı	ihracat	rakamlarını	yakala-
yamadı.

Zeytinyağı üst üste 
11. kez artış rekoru kırdı
Son	bir	yıldır	ihracatta	her	ay	rekor-

lar	kıran	Ege	Zeytin	ve	Zeytinyağı	İh-
racatçıları	Birliği	Ağustos	ayında	yüzde	
86’lık	ihracat	artışı	ile	2016	yılı	Ağustos	
ayında	10	milyon	853	bin	dolar	olan	
ihracatını	2017	yılı	Ağustos	ayında	20	
milyon	155	bin	dolara	çıkardı	ve	rekort-
menliğini	üst	üste	11	aya	taşımış	oldu.

Hazırgiyim ve konfeksiyon 
zirveye abone
Ege	Hazırgiyim	ve	Konfeksiyon	İhra-

catçıları	Birliği	2016	yılı	Ağustos	ayın-
da	yaptığı	115	milyon	953	bin	dolarlık	
ihracatı	2017	yılı	Ağustos	ayında	yüzde	
16	arttırarak	134	milyon	467	bin	dolara	
yükseltti.

Su Ürünleri ve Hayvansal 
Mamuller Sektörü ikinci 
Ege	Su	Ürünleri	ve	Hayvansal	Ma-

muller	İhracatçıları	Birliği	ise;	geçtiğimiz	
yıl	Ağustos	ayında	68	milyon	753	bin	
dolar	olan	ihracat	rakamını	yüzde	26’lık	

Egeli 
ihracatçıların 

Ağustos ayın ihracat 
başarısı bayram 

hediyesi oldu. Ege 
İhracatçı Birlikleri 

(EİB), Ağustos 
ayında 1 milyar 

49 milyon 800 
bin dolar ihracat 

gerçekleştirdi. 
EİB’nin Ağustos 

ayında yaptığı bu 
ihracat 2017 yılında 
aylık bazda ihracat 

rekoru olarak 
kayıtlara geçti.
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artışla	86	milyon	745	bin	dolara	
çıkardı	ve	zirve	ortağı	oldu.

Ağustos	ayında	Türkiye’ye	82	
milyon	941	bin	dolar	döviz	ka-
zandıran	Ege	Demir	ve	Demirdışı	
Metaller	İhracatçıları	Birliği	üçün-
cü	sırada	yer	alırken,	Ege	Tütün	
İhracatçıları	Birliği	81	milyon	662	
bin	dolarlık	döviz	tutarı	ile	dördün-
cü	oldu.

Madencilerden 75 milyon $ 
2017	yılında	başarılı	bir	grafik	

ortaya	koyan	Ege	Maden	İhra-
catçıları	Birliği	Ağustos	ayında	
ihracatını	yüzde	14	arttırdı	ve	
75	milyon	146	bin	dolarlık	döviz	
girdisine	imza	attı.

Rusya’dan	gelen	olumlu	
haberlerle	geleceğe	daha	umutlu	
bakan	Ege	Yaş	Meyve	Sebze	
İhracatçıları	Birliği	Ağustos	ayında	
ihracatını	geçen	yılın	aynı	ayına	
göre	yüzde	5	arttırarak	65	milyon	
135	bin	dolarlık	ihracat	rakamına	
ulaştı.

İhracatta	yüzde	6’lık	düşüş	
yaşayan	Ege	Mobilya	Kağıt	ve	
Orman	Ürünleri	İhracatçıları	Birliği	
50	milyon	226	bin	dolarlık	ihracat	
gerçekleştirirken,	Ege	Bölgesi’nin	
geleneksel	ihraç	ürünleri	çekir-
deksiz	kuru	üzüm	ve	kuru	incirde	
yeni	sezona	hazırlanan	Ege	Kuru	
Meyve	ve	Mamulleri	İhracatçıları	
Birliği	Ağustos	ayında	49	milyon	
953	bin	dolarlık	ihracat	yaptı.

Hububat bakliyat yağlı 
tohumlar ihracatı kötü 
gidişe dur dedi
2017	yılına	kötü	bir	giriş	yapan	

ve	ilk	7	ay	ihracatı	sürekli	düşen	
Ege	Hububat	Bakliyat	Yağlı	To-
humlar	ve	Mamulleri	İhracatçıları	
Birliği	Ağustos	ayında	kötü	gidişe	
dur	dedi.	Birliğin	ihracatı	yüzde	
6’lık	artışla	26	milyon	418	bin	
dolara	çıktı.

Ege	Tekstil	ve	Hammaddeleri	
İhracatçıları	Birliği	Ağustos	ayında	
ihracatını	bir	önceki	Ağustos	
ayına	göre	yüzde	6’lık	artışla	19	
milyon	307	bin	dolara	yükseltir-

ken,	Ege	Deri	ve	Deri	Mamulleri	
İhracatçıları	Birliği	ise;	Ağustos	
ayında	ülkemize	15	milyon	353	
bin	dolarlık	döviz	kazandırdı.

Ünlütürk: Ağustos ihracatı 
bayram hediyesi oldu
Ağustos	ayında	2017	yılı-

nın	en	yüksek	ihracat	rakamını	
gerçekleştirmenin	mutluluğunu	
yaşadıklarını	belirten	Ege	İhracat-
çı	Birlikleri	Koordinatör	Başkanı	
Sabri	Ünlütürk,	Ağustos	ayında	
Türkiye	-	Katar	ve	Türkiye	-	Rus-
ya	İş	Forumlarına	evsahipliği	
yaptıklarını,	bu	emeklerin	sonra-
sında	gelen	ihracat	rekorunun	bu	
çabaları	taçlandırdığını	kaydetti.

Son	dönemde	döviz	kurların-
daki	erimeye	de	dikkati	çeken	
Ünlütürk,	son	bir	yıldır	döviz	
kurlarının	Türk	ihracatçısının	
rekabetçiliğine	olumlu	yansımaları	
olduğunu,	ancak	son	dönemdeki	
gelişmelerin	bu	süreci	sekteye	
uğratma	riski	barındırdığını	dile	
getirdi.	Ünlütürk,	“Son	bir	yıldır	
döviz	kurlarının	olumlu	etkisiyle	
Türkiye’nin	ihracatı	2017	yılının	
Ocak	-	Ağustos	döneminde	yüzde	
12	artış	rakamına	ulaştı.	2017	
yılını	Orta	Vadeli	Programda	yer	
alan	153	milyar	dolar	hedefinin	
üzerinde	155	milyar	dolar	seviye-
sinde	tamamlayabileceğimiz	bir	
performans	gösteriyoruz”	dedi.

Ege	dış	ticaret	fazlası	verdi
Türkiye’de	ihracatın	başladığı	yer	olan	Ege	Bölgesi	2017	yılının	

Ocak	–	Haziran	döneminde	7	milyar	699	milyon	dolarlık	ithalata	
karşılık,	8	milyar	509	milyon	dolar	ihracat	gerçekleştirdi.	Ege	
Bölgesi’nin	ihracatının	ithalatını	karşılama	oranı	yüzde	111’e	ulaştı.

2017	yılının	ilk	yarısında,	Türkiye’nin	ihracatı	71	milyar	583	
milyon	dolar,	ithalatı	ise	99	milyar	658	milyon	dolar	oldu.	Türkiye’nin	
ihracatının	ithalatını	karşılama	oranı	yüzde	71.8	olarak	kayıtlara	
geçti.	Ege	Bölgesi,	Türkiye	ortalamasından	30	puan	daha	iyi	bir	
performans	sergiledi.

Türkiye’de	ihracatta	ikinci	sırada	yer	alan	Ege	Bölgesi’nin	2017	
yılının	ilk	yarısındaki	ihracatı	gümrük	müdürlüklerinin	kayıtlarına	
göre	ise;	10	milyar	467	milyon	dolar	oldu.	Gümrük	müdürlükleri	
kayıtlarına	göre	Ege	Bölgesi’nin	ithalatı	10	milyar	449	milyon	dolar	
olarak	gerçekleşti.	Ege	Bölgesi’nin	dış	ticaret	hacmi	ise;	20	milyar	
916	milyon	dolara	ulaştı.

Türkiye	İstatistik	Kurumu	(TÜİK)	ve	Türkiye	İhracatçılar	Meclisi	
verilerinden	yapılan	derlemeye	göre	Ege	Bölgesi	illeri;	İzmir,	Manisa,	
Denizli,	Aydın,	Balıkesir,	Afyon,	Muğla,	Kütahya	ve	Uşak	2017	yılının	
Ocak	–	Haziran	döneminde	8	milyar	509	milyon	dolar	ihracata	imza	
atarken,	İzmir	dışındaki	8	ilin	ihracatı,	ithalatını	geçti.

İzmir’in dış ticaret hacmi 9 milyar doları geçti
İzmir,	2017	yılının	Ocak	–	Haziran	döneminde	4	milyar	332	

milyon	dolar	ihracat	ile	Ege	Bölgesi	illeri	arasında	ilk	sırada	yer	
aldı.	İzmir’in	ithalatı	ise	4	milyar	706	milyon	dolar	oldu.	İzmir’in	dış	
ticaret	hacmi	9	milyar	39	milyon	dolara	ulaşırken,	İzmir’in	ihracatının	
ithalatını	karşılama	oranı	yüzde	92	olarak	gerçekleşti.

İzmir’i	1	milyar	721	milyon	dolarlık	ihracatla	Manisa	izledi.	
Manisa’nın	ithalatı	ise	1	milyar	434	milyon	dolar,	dış	ticaret	hacmi	
ise;	3	milyar	155	milyon	dolar	olarak	kayıtlara	geçti.	Manisa’nın	
ihracatının	ithalatını	karşılama	oranı	yüzde	120	oldu.
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Türkiye	İhracatçılar	Meclisi	(TİM)	
verilerine	göre,	ihracat	Ağustos	
ayında	ihracat	bir	önceki	yılın	aynı	

ayına	göre	yüzde	11.9	artarak	12	milyar	
439	milyon	dolar	oldu.

TİM,	2017’nin	Ağustos	ayına	ilişkin	
ihracat	verilerini	açıkladı.	Otomotiv	
endüstrisi,	Ağustos	ayında	1	milyar	836	
milyon	87	bin	dolarla	en	fazla	ihracat	
gerçekleştiren	sektör	olarak	belirlendi.	
Türkiye	İhracatçılar	Meclisi	(TİM)	
verilerine	göre,	bu	yılın	ağustos	ayında	
1	milyar	836	milyon	87	bin	dolarlık	
ihracata	imza	atan	otomotiv	imza	atan	
otomotiv	endüstrisi,	bu	sonuçla	en	fazla	
ihracatın	gerçekleştirildiği	sektör	oldu.

Bunu	1	milyar	679	milyon	93	bin	
dolarla	hazırgiyim	ve	konfeksiyon,	
1	milyar	461	milyon	364	bin	dolarla	
kimyevi	maddeler	ve	mamulleri	sektörleri	
takip	etti.	Ağustos	ayında	en	fazla	
ihracat	artışı,	yüzde	179,4	ile	gemi	ve	
yat,	yüzde	70,5	ile	zeytin	ve	zeytinyağı	
sektörlerinde	kaydedildi.	Geçen	ay	
Türkiye’nin	toplam	ihracatının	yüzde	
83’ünü	gerçekleştiren	sanayi	grubunda	
2016’nın	aynı	ayına	göre	yüzde	12,9’luk	
artışla	10	milyar	324	milyon	800	bin	
dolarlık	ihracat	yapıldı.

Aynı	dönemde	toplam	ihracatın	
yüzde	13,4’ünü	oluşturan	tarım	
grubunda	yüzde	2,6’lık	artışla	1	
milyar	669	milyon	787	bin	dolarlık,	
toplam	ihracattan	yüzde	3,6	pay	alan	

madencilik	grubunda	ise	yüzde	29,1’lik	
yükselişle	444	milyon	900	bin	dolarlık	
ihracat	kaydedildi.

 En fazla ihracat Almanya’ya
Ağustos	ayında	da	en	fazla	ihracat	

gerçekleştirilen	ülke	Almanya	oldu.	
Almanya’ya,	Ağustos’ta	1	milyar	310	
milyon	dolar	ihracat	gerçekleştirildi.	
Böylece	Ağustos	ayı	ihracatın	
yüzde	10’dan	fazlası	Almanya’ya	
gerçekleştirildi.	Almanya’yı	Irak,	İngiltere,	
ABD	ve	İspanya	takip	etti.	Söz	konusu	
dönemde,	AB	ülkelerine	5.9	milyar	dolar	
ihracat	yapıldı.	İhracattaki	payı	yüzde	47	
seviyelerinde	olan	AB	pazarına	ihracat	
Ağustos	ayında	yüzde	12	artış	gösterdi.

İhracatın	en	fazla	arttığı	ülkeler,	
yüzde	58.9	ile	Rusya,	yüzde	43.1	ile	Çin	
ve	yüzde	35.1	ile	Birleşik	Arap	Emirlikleri	
oldu.

Ağustos	ihracatı	12.4	milyar	dolar

Gümrük	ve	Ticaret	Bakanlığı,	
Ağustos	ayına	ilişkin	dış	ticaret	veri-
lerini	paylaştı.	Ağustos	ayında	ihracat	
bir	önceki	yılın	aynı	ayına	göre	yüzde	
12.36	oranında,	ithalat	ise	yüzde	
15.30	oranında	artarken,	dış	ticaret	
açığı	yüzde	22.56	arttı	ve	5	milyar	
877	milyon	dolar	oldu.

TÜİK’in	açıkladığı	verilere	göre,	
Temmuz	ayında	dış	ticaret	açığı	yüz-
de	82.5	artarak	8	milyar	843	milyon	
dolar	olarak	gerçekleşmişti.	

Bakanlıktan	yapılan	açıklamaya	
göre,	2017	yılı	Ağustos	ayında	geçen	
yılın	aynı	ayına	göre	ihracat	13	mil-
yar	287	milyon	dolar,	ithalat	19	milyar	
164	milyon	dolar	olarak	gerçekleşti.

Aynı	dönem	dış	ticaret	hacmi,	
yüzde	14.08	artarak	32	milyar	450	
milyon	dolara	çıktı.

İhracatın	ithalatı	karşılama	oranı	
2016	yılı	Ağustos	ayında	yüzde	71.1	
iken,	2017	yılı	Ağustos	ayında	yüzde	
69.3’e	geriledi.

Dış	ticaret	açığı
Ağustos’ta	arttı

GÖSTERGE
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Bütçede	yüksek	açık	Ağustos	
ayında	da	devam	etti.	2017	
Ağustos	ayında	bütçe	874	

milyon	TL	açık	verdi.	Geçen	yıl	
aynı	ayda	bütçe	3.6	milyar	TL	fazla	
vermişti.	Ocak-Ağustos	dönemin-
de	de	açık	25	milyar	184	milyon	
TL’ye	ulaştı.	Geçen	yıl	7	aylık	
bütçe	dengesi	4.9	milyar	TL	fazla	
seviyesindeydi.	

Gelirler ve giderler
Maliye	Bakanlığı	verilerine	

göre;	bütçe	gelirleri	geçen	yıl	aynı	
aya	göre	yüzde	12	artarak	57	
milyar	TL,	bütçe	giderleri	ise	yüzde	
22.4	oranında	artarak	57.9	milyar	
TL	oldu.	Bütçe	gelirleri	içinde	vergi	
gelirleri	Ağustos	2017’de	geçen	yıl	
aynı	aya	göre	yüzde	13.1	oranın-
da	artarak	51.4	milyar	TL	düzeyine	
geldi.	Faiz	dışı	giderler	ise	yüzde	
23.6	oranında	artarak	52.4	milyar	
TL	oldu.	Ağustos	ayı	bütçesinde	
faiz	dışı	fazla	ise	4.6	milyar	TL	
olarak	gerçekleşti.

8 aylık açık 25.2 milyar TL
Yılın	ilk	8	ayı	sonunda	ise	

bütçe	açığı	25.2	milyar	TL	düzeyi-
ne	çıktı.	Faiz	dışı	fazla	da	8	ayda	
13	milyar	TL	oldu.	Bütçe	gelirleri	
Ocak-Ağustos	döneminde	geçen	
yıl	aynı	döneme	göre	yüzde	10.9	

oranında	artarak	408.7	milyar	
TL;	bütçe	giderleri	ise	yüzde	19.3	
oranında	artarak	433.8	milyar	
TL	düzeyinde	gerçekleşti.	Bütçe	
gelirleri	içinde	vergi	gelirlerindeki	
artış	yüzde	15.2	oldu	ve	343.5	
milyar	TL	bütçe	geliri	elde	edildi.	
Faiz	hariç	bütçe	giderleri	ise	yüzde	
20.6	oranında	artarak	395.7	milyar	
TL	oldu.

Ağbal: Bütçe sağlam
Maliye	Bakanı	Naci	Ağbal,	

Ağustos	ayı	bütçe	verilerine	yö-
nelik	yaptığı	değerlendirmede,	yıl	
sonu	açık	hedefi	revizyonunu	ilan	
ederek	60	milyar	TL	düzeyinde	bir	
açık	beklendiğini	duyurdu.	Ağbal,	
“Türkiye	bütçesi	o	kadar	sağlam	
ki	savunma	ve	güvenlik	konusun-
da	da	ilave	harcamalar	yapıyoruz	

ama	bütün	bunlara	rağmen	bütçe	
dengesi	içinde	götürmeyi	başarabi-
liyoruz.	O	açıdan	yıl	sonunda	bütçe	
açığının	60	milyar	lira	civarında	
olacağını	ifade	ediyorum.	Milli	
gelirin	yüzde	2’si	civarında	bütçe	
açığı	olacak.	Tedbirleri	almasaydık	
ekonomik	büyümedeki	trendi	yaka-
layamazdık”	dedi.

Naci	Ağbal,	Ağustos	ayında-
ki	aylık	bozulmanın	da	bayram	
nedeniyle	emekli	aylıkları	ve	engelli	
bakım	paralarının	Eylül	ayı	yerine	
Ağustos’a	çekilmesinden	kaynak-
landığını,	bu	etkinin	3.7	milyar	TL	
olduğunu	belirtti.	Yıl	sonu	bütçe	
açığı	hedeflerini	tutturmak	için	ciddi	
bir	çaba	harcandığını	hatırlatan	
Naci	Ağbal,	yıl	sonuna	ilişkin	vergi	
gelirlerindeki	tahminlerinin	üzerine	
çıkılacağını	söyledi.	

Bütçe,	Ağustos’ta
874	milyon	lira	açık	verdi

Milyon TL
OCAK-AĞUSTOS

Değişim Oranı (%)
2016 2017

Bütçe Giderleri 363.539 433.836 19,3

 Faiz Hariç Giderler 328.102 395.658 20,6

  Faiz Giderleri 35.437 38.179 7,7

Bütçe Gelirleri 368.409 408.652 10,9

  Vergi Gelirleri 298.090 343.511 15,2

Bütçe Dengesi 4.870 -25.184 -617,1

Faiz Dışı Denge 40.307 12.994 -67,8

GÖSTERGE
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Temmuz	ayı	cari	işlemler	açığı,	
piyasa	beklentilerinin	hafif	altında	
5.1	milyar	dolar	olarak	gerçekleşti.

Cari	işlemler	dengesi,	bir	önceki	
yılın	Temmuz	ayına	göre	2.7	milyar	
dolar	artarak	5.1	milyar	dolar	olarak	
gerçekleşti.	Piyasada	beklentiler	5.3	
milyar	dolar	düzeyindeydi.

Ocak-Temmuz	döneminde	26	milyar	
dolar	‘açık’	oluşurken,	12	aylık	cari	
işlemler	açığı	37.1	milyar	dolar	olarak	
kaydedildi.	Böylelikle	yılın	en	yüksek	
yıllıklandırılmış	cari	açık	seviyesi	

kaydedildi.	
Haziran	ayına	ilişkin	cari	açık	ise	

3.76	milyar	dolardan	3.8	milyar	dolara	
revize	edildi.

Türkiye	Cumhuriyet	Merkez	Bankası	
(TCMB)	tarafından	yapılan	açıklamaya	
göre,	söz	konusu	gelişmede,	ödemeler	
dengesi	tablosundaki	dış	ticaret	açığının	
bir	önceki	yılın	aynı	ayına	göre	3.5	
milyar	dolar	artarak	7.2	milyar	dolara	
yükselmesi	etkili	oldu.

Hizmetler	dengesi	altında	seyahat	
kaleminden	kaynaklanan	net	gelirler,	bir	
önceki	yılın	aynı	ayına	göre	652	milyon	
ABD	Doları	tutarında	artarak	2.3	milyar	
dolara	yükseldi.	Birincil	gelir	dengesi	
kalemi	altında	yatırım	geliri	kaleminden	
kaynaklanan	net	çıkışlar,	bir	önceki	
yılın	aynı	ayına	göre	11	milyon	dolar	
azalarak	541	milyon	dolar	oldu.	İkincil	
Gelir	Dengesi	kalemi	kaynaklı	girişler,	bir	
önceki	yılın	aynı	ayına	göre	175	milyon	
dolar	artarak	226	milyon	dolara	çıktı.

Net	Hata	ve	Noksan	kalemi	
Temmuz’da	911	milyon	dolar	fazla	
verirken,	Ocak-Temmuz	döneminde	3.53	
milyar	dolar	‘eksi’	yazdı.

 

Cari açık
Temmuz’da 5.1 milyar dolar
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ
BÜYÜME 2012 2013 2014 2015 2016 2017/II

GSYH (Cari Fiyatlarla) (Milyon TL) 1.569.672 1.809.713 2.044.466 2.338.647 2.608.526 734.211
Büyüme Oranı (Zincirlenmiş Hacim End. göre) (%) 4.8 8.5 5.2 6.1 3.2 5.1
İmalat Sanayi (Zincirlenmiş Hacim End.) (%) 2.3 9.3 6.1 5.9 3.8 6.0
İŞGÜCÜ VE İSTİHDAM 2012 2013 2014 2015 2016 Haz.17
İstihdam Edilen Kişi Sayısı (Bin Kişi) 24.821 25.524 25.933 26.621 27.205 28.703
İstihdam Oranı (%) 45.4 45.9 45.5 46.0 46.3 48.0
İşsiz Sayısı (Bin Kişi) 2.518 2.747 2.853 3.057 3.330 3.251
İşsizlik Oranı (%) 9.2  9.7 9.9 10.3 10.9 10.2
Tarım Dışı İşsizlik Oranı (%) 11.5 12 12 12.4 13 12.2
ENFLASYON (%) 2012 2013 2014 2015 2016 Ağu.17
Yİ-ÜFE (yıllık) 2.45 6.97 6.36 5.71 9.94 16.34
YD-ÜFE (yıllık) -1.13 16.15 2.63 10.9 17.73 23.99 (Tem.17)
TÜFE (yıllık) 6.16 7.4 8.17 8.81 8.53 10.68
DIŞ TİCARET (Milyon $) 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Tem.17
İhracat 152.462 151.803 157.610 143.889 142.544 90.061
İthalat 236.545 251.661 242.177 207.234 198.617 129.807
Dış Ticaret Dengesi -84.083 -99.859 -84.567 -63.395 -56.073 -39.746
Cari İşlemler Dengesi -47.962 -63.621 -43.597 -32.118 -32.615 -25.958
TEŞVİKLİ YATIRMLAR 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Tem. 17
Teşvikli Yatırımlar (Milyon TL) 62.528 96.350 64.976 99.385 97.846 58.745
Teşvikli Yatırımlar (Belge Adedi) 3.993 4.631 3.929 4.533 97.846 4.378
KURULAN-KAPANAN ŞİRKETLER (Adet) 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Ağu.17
Kurulan Şirket Sayıları 107.219 108.930 126.635 114.691 106.452 80.499
Kapanan Şirket Sayıları 47.978 37.273 39.051 32.762 31.938 21.700
ULUSLARARASI DOĞRUDAN YATIRIMLAR 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Haz.17
Şirket Sayısı (Adet) 4.251 3.775 4.696 5.593 5.587 2.522
Yatırım Tutarı (Milyon $) 13.628 12.896 12.828 17.550 12.307 4.902
DÖVİZ POZİSYON AÇIĞI (Milyar $) 2012 2013 2014 2015 2016 Haz.17
Reel Kesimin Döviz Pozisyon Açığı -136.3 -171.2 -179.2 -180.4 -205.3 -205.5
BORÇLANMA (Milyar $) 2012 2013 2014 2015 2016 2017/I
Dış Borç Stoku 339.5 389.7 401.7 395.9 404.9 412.4
Kamu 104.0 115.9 117.7 113.1 119.7 122.9
Özel 228.4 268.6 281.6 281.4 284.4 288.7
KREDİLER (Milyar $) 2012 2013 2014 2015 2016 Tem.17
Özel Sektörün Yurtdışından Sağladığı Kredi Borcu 170.7 197.9 212.3 214.6 216.9 230.1
SANAYİ ÜRETİM ENDEKSİ
(Yıllık Ortalama % Değ.) Takv. Etk. Arındırılmış

2012 2013 2014 2015 2016 Tem.17

Toplam Sanayi 2.4 3.5 3.5 2.9 1.8 14.5
İmalat Sanayi 2.3 4.4 3.1 3.3 1.4 16.0
KAPASİTE KULLANIMI (%) 2012 2013 2014 2015 2016 Ağu.17
Kapasite Kullanım Oranı 76.5 76.7 75.0 76.8 77.4 78.8
GÜVEN ENDEKSLERİ 2012 2013 2014 2015 2016 Ağu.17
Reel Kesim Güven Endeksi 106.6 106.6 104.6 103.5 105.2 110.7
Tüketici Güven Endeksi 75.8 76 72.5 66.3 69.5 71.1
Ekonomi Güven Endeksi 104.1 103.9 99.0 96.6 93.9 106.0
SANAYİ CİRO ENDEKSİ 2012 2013 2014 2015 2016 Tem.17
Sanayi Ciro Endeksi (Arındırılmamış) 140.1 153.1 172.7 187.2 200.4 251.2

MERKEZİ YÖNETİM BÜTÇESİ (Milyon TL) 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Ağu.17

Bütçe Dengesi -29.412 -18.543 -23.370 -23.525 -29.258 -25.184
PROTESTOLU SENET 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Tem.17
Protesto Edilen Senet Sayısı (Bin Adet) 1.075 1.092 1.004 1.000 1.017 541
Protesto Edilen Senet Tutarı (Milyon TL) 6.949 7.494 8.221 10.081 12.288 7.080
KARŞILIKSIZ ÇEK 2012 2013 2014 2015 2016 Oca.-Tem.17
Karşılıksız işlemi yapılan Çek Adedi (Bin Adet) 943 748 674 776 778 283
Karşılıksız işlemi yapıldıktan sonra ödenen Çek 
Adedi (Bin Adet)

407 299 236 225 217 59

BORSA VE DÖVİZ 2012 2013 2014 2015 2016 Eyl.17
BIST 100 Endeksi 64.982 77.315 76.306 79.901 77.587 107.742
Euro/$ 1.29 1.33 1.33 1.11 1.11 1.20
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GÖSTERGE

İZMİR TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELER TABLOSU

Ekonomik gösterge sayfaları EBSO Araştırma Müdürlüğü tarafından hazırlanmaktadır.

NÜFUS-GÖÇ 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
Nüfus (Bin) 3.451 3.525 3.606 3.624 3.662 4.061 4.113 4.168 4.223 -
Nüfusun TR Nüfusu İçindeki Payı (%) 4.8 4.9 4.9 4.8 4.8 5.3 5.3 5.3 5.3 -
Nüfus Artış Hızı (‰) 15.0 18.9 20.6 4.1 10.1 13.8 12.7 13.4 13.1 -
TR Nüfus Artış Hızı (‰) 13.1 14.5 15.9 13.5 12.0 13.7 13.3 13.4 13.5 -
Net Göç Hızı  (‰) 7.20 6.97 2.91 2.26 2.46 3.45 5.6 5.0 5.6 -

İSO 500 BÜYÜK İÇİNDEKİ ÜYE SAYISI
2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017

48 52 56 55 58 59 59 61 59 -
İŞGÜCÜ VE İSTİHDAM 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
İstihdam Edilen Kişi Sayısı (Bin Kişi) 1.171 1.170 1.303 1.410 1.424 1.514 1.504 1.483 1.566 -
Sanayi İstihdamının Payı (%) 31.5 28.0 30.4 30.7 31.6 31.8 31.7 32.0 47.6 -
Kadın İstihdamı (Bin Kişi) 314 346 397 422 432 490 466 470 513 -
Kadın İstihdamının Oranı (%) 26.8 29.6 30.5 29.9 30.3 32.4 31.0 28.3 30.7 -
İşsiz Sayısı (Bin Kişi) 156 227 231 243 247 276 243 262 254 -

İşsizlik Oranı (%) 11.8 16.2 15.1 14.7 14.8 15.4 13.9 15.0 14.0 -

Tarım Dışı İşsizlik Oranı (%) 12.4 17.2 16.4 16.2 15.9 17.0 15.0 16.1 15.2 -
ENFLASYON (%) 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/8
TÜFE (yıllık) 5.84 8.91 7.25 10.15 6.03 7.94 8.54 9.83 8.93 11.4
DIŞ TİCARET (Milyon  $) 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/7
İhracat 7.823 6.119 6.682 8.072 8.659 9.484 9.624 8.308 8.370 5.046
İthalat 8.313 6.268 8.419 10.621 10.577 10.367 9.950 8.846 8.809 5.505
Dış Ticaret Dengesi -490 -149 -1.737 -2.550 -1.918 -883 -326 -538 -439 -459
İhracatçı Firma Sayısı (Adet) 3.917 3.694 3.920 4.107 4.269 4.438 4.226 4.529 4.600 4.111
İhracatın TR İhracatı İçindeki Payı (%) 5.9 6.0 5.9 6.0 5.7 6.1 6.1 5.8 5.9 5.6
KAPASİTE KULLANIMI (%) 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/II
Kapasite Kullanım Oranı 57 51 62.25 70 63 60 55 64 63 72
PROTESTOLU SENETLER 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/7
Protesto Edilen Senet Sayısı (Adet) 74.760 77.761 55.098 31.131 38.952 43.347 43.406 44.232 47.497 26.536
Protesto Edilen Senetlerin TR İçindeki Payı (%) 4.7 4.9 4.5 3.4 3.6 4.0 4.3 4.4 4.7 4.9
Protesto Edilen Senet Tutarı (Milyon TL) 391 459 319 245 367 463 510 571 775 426
TEŞVİKLİ YATIRIMLAR 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/7
Belge Adedi 136 105 167 188 209 215 186 208 230 212
Yatırım (Milyon TL) 1.011 651 1.890 2.443 9.042 1.655 4.016 3.145 1.810 3.874
Teşvikli Sabit Yatırımların TR İçindeki Payı (%) 4.04 2.39 3.01 4.55 15.66 1.76 6.5 3.1 1.9 6.6
Bölgesel Yatırımların TR İçindeki Payı (%) - 4.0 1.9 3.2 2.8 2.2 5.2 4.9 1.9 10.8
ENERJİ TÜKETİMİ 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/4
Doğalgaz Tük. (Milyon stdm3) 2.342 1.957 2.342 2.736 2.704 2.739 2.327 3.214 4.299 1.504
MALİ / FİNANS 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/8
Bütçe Gelir/Gider 4.17 3.59 3.99 4.05 4.34 4.36 4.20 4.28 4.2 4.5
Vergi Gelirlerinin TR İçindeki Payı (%) 10.54 10.20 10.77 10.86 11.77 11.14 10.54 11.1 11.4 11.5
Mevduatın Krediye Dönüşüm Oranı (%)* 74.6 72.4 87.9 102.5 110.2 123.9 122.2 120.6 111.5 120.4
Toplam Mevduatların TR İçindeki Oranı (%)* 6.2 6.2 5.9 5.8 5.7 5.5 5.2 5.6 5.7 5.7
Toplam Kredilerin TR İçindeki Oranı (%)* 6.4 6.0 5.9 6.1 5.9 6.0 5.2 5.2 4.9 5.1

KAMU YATIRIM TAHSİS PAYI (%)
2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
2.12 1.80 1.35 1.67 1.59 2.29 2.62 2.63 2.30 -

KURULAN-KAPANAN ŞİRKETLER 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/8
Kurulan Şirket Sayısı 3.094 2.710 3.253 3.277 2.112 2.928 3.414 4.027 3.962 2.991
Kurulan Şirketlerin TR İçindeki Payı (%) 6.4 6.3 6.5 6.1 5.7 6.0 5.9 6.0 6.2 6.2
Kapanan Şirket Sayısı 805 803 860 943 1.094 1.095 991 740 644 509
Kapanan Şirketlerin TR İçindeki Payı (%) 7.7 7.7 7.5 7.2 7.7 7.0 7.1 6.1 5.8 6.2
YABANCI SERMAYELİ FİRMALAR 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/6
Yabancı Sermayeli Firma Sayısı 1.256 1.391 1.540 1.682 1.800 1.944 2.100 2.239 2.422 2.477
Yabancı Serm. Firmaların TR İçindeki Payı (%) 6.0 5.9 6.0 5.7 5.5 5.3 5.1 4.8 4.6 4.5
MARKA-PATENT SAYISI 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/7
Marka Tescil Sayısı (Adet)** 1.983 2.302 1.931 2.146 3.234 4.096 4.366 4.323 5.928 3.936

Marka Tescil Sayısının TR İçindeki Payı (%) 5.6 5.6 6.0 6.0 6.2 6.0 6.0 6.2 7.1 6.6

Patent Tescil Sayısı (Adet)** 25 21 34 31 42 59 55 86 96 170
Patent Tescil Sayısının TR İçindeki Payı (%) 7.4 4.6 5.3 3.7 4.1 4.7 4.2 5.0 5.4 5.6
TURİZM 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/7
Yabancı Turist Sayısı (Bin Kişi) 1.034 1.057 1.156 1.370 1.368 1.407 1.294 1.201 672 410
Yabancı Turist Sayısının TR İçindeki Payı (%) 3.9 3.9 4.1 4.4 4.4 4.2 3.6 3.3 2.5 2.4
TARIMSAL ÜRETİM 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
Bitkisel Üretim Değeri (Milyon TL) 2.769 2.675 3.375 3.648 4.100 3.652 5.024 5.940 - -
Bitkisel Üretimin TR İçindeki Payı (%) 1.2 3.9 4.2 4.1 4.7 3.9 5.1 5.0 - -
İŞ KAZALARI 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/8
İş Kazasında Ölenlerin TR İçindeki Payı (%) 6.0 4.6 5.4 7.5 5.6 6.0 2.6 5.1 3.7 4.1
MOTORLU KARA TAŞITLARI 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017/7
Motorlu Kara Taşıtlarının TR İçindeki Payı (%) 4.9 6.5 6.4 6.3 6.2 6.1 6.1 6.0 6.0 01/06/00








